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Mamy automaty do pizzySukces 4-letniej Julki

RYBNIK

1 stycznia o godzinie 5.30 w Wojewódzkim Szpitalu Spe-
cjalistycznym nr 3 w Rybniku pojawił się Jan – pierwszy 
noworodek urodzony w roku 2010.
Jan - syn pani Kasi i Jarka z Rybnika urodził się jako pierwszy w 
rybnickim szpitalu w 2010 roku. Po przyjściu na świat mierzył 
54 cm i ważył 3250 g. Termin porodu wyznaczony był dopiero 
na 10 stycznia, ale Jan troszkę się pospieszył – uśmiecha się 
pani Kasia. Pan Jarek dodaje, że jest to ich piąta pociecha a 
zarazem pierwszy poród w szpitalu. Pierwszy raz rodziliśmy 
w szpitalu. Nasza córeczka Ania (4.5 roku) przyszła na świat w 
domu, natomiast Michał (2.5 roku),  Zosia (9 lat) i Marysia (10 
lat) urodziły się na niestety nieistniejącej już izbie porodowej 
w Lędzinach koło Tychów – mówi dumny tata. Malutkiego 
Jana i jego mamusię w Nowy Rok w szpitalu odwiedził tatuś 
oraz siostry Zosia i Marysia (na zdjęciu), w domu na braciszka 
czekają  Michał oraz Ania. 

Serdecznie witamy!

Strona 28 Strona 5

Grzegorz Kaszuba pilotażuje w Rybniku
nowoczesne automaty do wyrobu pizzy

Julia  Rzyp wygrała międzynarodowy 
konkurs plastyczny „Mój przyjaciel miś”

RYBNIK    CZERWIONKA – LESZCZYNY    LYSKI    JEJKOWICE    ŚWIERKLANY    GASZOWICE

SMACZKI rokurokurokuroku

Remiza w Popielowie wymaga natych-
miastowego remontu. – Załamujący się 
strop musieliśmy zabezpieczyć palami. 
Sypie się wszystko: instalacja elektrycz-
na, ogrzewanie, gaz... żali się Henryk 
Rojek prezes OSP (na zdjęciu z prawej). 
– Większa część rybnickich remiz OSP 
nie spełnia norm bezpieczeństwa – doda-
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Kalendarz w prezencie

RYBNIK

Rybnickie Nadleśnictwo zatwierdziło kolejne polowa-
nie na dziki w rejonie Rybnika-Kamienia. W grudniu 
w wyniku odstrzału padło 10 zwierzyn. – To metoda 
drastyczna, ale skuteczna – mówią leśniczy.
Kłopoty mieszkańców Kamienia i okolic elektrowni 
prawdopodobnie mogą się skończyć. Dziki, które do tej 
pory niszczyły gospodarstwa i podchodziły pod same 
posesje, coraz rzadziej niepokoją mieszkańców. Rybnic-
kie Nadleśnictwo w grudniu urządziło trzy polowania. 
W ich trakcie ustrzelono 10 sztuk zwierzyny. - Planuje-
my jeszcze jedno polowanie w najbliższych dniach. Na 
bieżąco będziemy również obserwować sytuację. Jeśli 
zajdzie taka potrzeba, to zorganizujemy kolejny odstrzał. 
To metoda drastyczna, ale skuteczna – wyjaśnia Janusz 
Fidyk, kierownik Nadleśnictwa Rybnik.

(luk)

Dziki na odstrzał
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Pod kreską
Pan ma tu jesz-
cze coś cieka-
wego do roboty 
prócz blokowa-
nia mojego gło-
su? – pytał Stani-
sława Jaszczuka, 
przewodniczącego 
rady miasta, radny 
Benedykt Kołodziej-
czyk (PO)
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Wykonuje:

*OKNA
*DRZWI
*SCHODY

ZAKŁAD STOLARSKI 
www.oknadrzwischody. pl

47–451 Bieńkowice, ul. Bojanowska 41
Tel./fax (032) 419 62 99, 

kom. 0601 471 162, 0601 842 529

Sprawdź nas!

Schody projektujemy 
komputerowo.
Wysyłamy folder na życzenie.

HURTOWNIA ARTYKUŁÓW GRZEWCZYCH
Irmet Radlin, ul. Hutnicza 8, 
tel./fax (032) 457 12 02

OFERUJEMY:
 grzejniki płytowe 
   i łazienkowe
 ogrzewanie podłogowe
 zawory i głowice 
   termostat 
 systemy rurowe HKS

AUTORYZOWANY 
PARTNER HANDLOWY 

Oraz:
 kotły C.O.  bojlery  
 miedź  pompy  

 grzejniki aluminiowe  
 piecyki łazienkowe  
 wkłady kominowe  
 kanalizacja PCV  
 nagrzewnice  

 baterie i inne artykuły grzewcze 

zatrudni

ELEKTRYKÓW  
I SPAWACZY

do pracy 
w Niemczech i Austrii

Oferujemy:
 świetne warunki 
 finansowe
 stałą pracę 
 w renomowanej firmie
 stałą opiekę firmy
Wymagany paszport niemiecki

Kontakt:
071 785 14 80 

lub 0662 225 012

SCHRONISKO DLA BEZDOMNYCH 
ZWIERZĄT W RYBNIKU 
Pięciomiesięczny mieszaniec 
szuka kochającego domu. 
Suczka jest bardzo towarzyska i 
ufna. Więcej informacji udziela 
schronisko.
Przekaż 1% swojego podatku 
Towarzystwo Opieki 
nad Zwierzętami w Rybniku 
KRS 0000154454
Rybnik – Wielopole, 
ul. Majątkowa 42, tel. 032 42 46 299
Schronisko czynne 
pon-pt: 8.00 – 14.00
sob-niedz: 8.00 – 12.00
w święta: 8.00 – 12.00.

PRZEŚWIETLAMY PORTFELE URZĘDNIKÓW
Bronisław Drabiniok, radny PO
Zarobki: 83 tysiące złotych (pracownik KWK Chwałowice), 
18,7 tysiąca złotych (dieta radnego)
Oszczędności: 12 tysięcy złotych (współwłasność)
Dom o powierzchni 64 metry kw. o wartości 100 tysięcy 
złotych
Działka budowlana o powierzchni 1005 metrów kw. o war-
tości 25 tysięcy złotych
Opel Astra II Kombi z 1999 roku o wartości 13 tysięcy 
złotych (współwłasność)

Władysław Horabik, radny BSR
Zarobki: 26 949 zł (emerytura), 21 600 (dieta radnego)
Oszczędności: 4,5 tysiąca złotych
Dom o powierzchni 110 metrów kw. o wartości 150 tysięcy 
złotych (współwłasność), ogród o powierzchni 772 metry 
kw. o wartości 30 tysięcy złotych (współwłasność)
Nissan z 2003 roku

Stanisław Jaszczuk, przewodniczący rady miasta, 
radny PiS
Zarobki: 70 996 zł (przewodniczący związku zawodowego 
w „RYFAMA”), 27 840 zł (wiceprezes zarządu Spółdzielni 
Mieszkaniowej „RYF”), 26 400 zł (dieta radnego), 1415 
zł (inne źródła), 27 690 zł (umowa o pracę żony), 1600 zł 
(umowa zlecenie żony), 1450 zł (inne źródła żony) – współ-
własność majątkowa
Oszczędności: brak
Mieszkanie o powierzchni 61,5 metra kw. o wartości 150 
tysięcy złotych (współwłasność)
Akcje: 228 akcji RYFAMA
Chevrolet Aveo z 2004 roku (współwłasność)
Kredyty: walutowy 16 tysięcy franków szwajcarskich (współ-
kredytobiorca)

Grzegorz Juzek, radny PO
Zarobki: 135 800 zł (zatrudnienie w Okręgowym Urzędzie 
Górniczym), 19 200 zł (dieta radnego), 1 435 zł (wynagro-
dzenie biegłego sądowego)
Oszczędności: 13 300 zł, 13 200 euro (małżeńska wspól-
ność majątkowa)
Dom o powierzchni 264 metry kw. o wartości 300 000 zł 
(współwłasność), działka o wartości 100 000 zł (nieużytki 
rolne i las)
Akcje: 258 akcji PKO BP (po  35,5 zł za jedną – współwła-
sność)
Skoda Octavia z 2006 roku o wartości 50 000 zł oraz 
Citroen Ksara z 2000 roku o wartości 12 000 zł (małżeńska 
wspólność majątkowa)

 W kościele pod wezwaniem 
św. Jana Nepomucena w 
Rybniku–Chwałęcicach stała 
w święta „żywa” stajenka.
 Pastuszkowie, Maria i Józef 
z dzieciątkiem, osiołek, kozy, 
koń... w kościele św. Jana Ne-
pomucena w dzielnicy Chwa-
łęcice wierni postawili „żywą” 
stajenkę. – W tym roku dyżu-
ry pełni 6 rodzin. Nie mamy 
tutaj żadnych lalek, nasza sta-
jenka jest naprawdę „żywa”. 
Zorganizowaliśmy ją już dru-
gi raz i znów cieszy się sporą 
popularnością. Non stop ktoś 
do nas przychodzi. Odwiedzi-
ło nas już dzisiaj tysiąc osób. A 
w przyszłym roku planujemy 
jej rozbudowę, by wykorzy-

stać na ten cel całe podziemia 
kościoła. Zaangażujemy jesz-
cze więcej rodzin i zwierząt 
– zapowiada ksiądz Grzegorz 
Jagieł.
 – Każdy ma tutaj jakąś rolę. 
Ja dziś zbierałem kolektę w 
stroju pastuszka. Dyżury trwa-
ją jakieś 45 minut. Mamy tutaj 
osiołka, kozy, kucyka. Zwie-
rzęta trafiły do nas z Chwa-
łęcic i z sąssiednich dzielnic 
– zdradza Marek Karbowy, 
animator.
 Żywą stajenkę można jesz-
cze zobaczyć na filmie, za-
mieszczonym na you tube. 
Wystarczy wpisać w wyszu-
kiwarce „Żywa stajenka w 
Chwałęcicach”. (kris)

Prawdziwe dzieciątko, 
nie jakaś tam lalka

 Znamy już wyniki finału 
konkursu „Młody Muzyk 
Roku”. Niestety, tytułu tego 
nie udało się wywalczyć 
rybniczance.
 Dwunastoletnia Chanelle 
Bednarczyk zagrała podczas 
finałowego koncertu I część 
II Koncertu skrzypcowego  
Henryka Wieniawskiego. 
Choć nie wygrała, zebrała 
pochwały jurorów. – Jesteś 

najmłodszą uczestniczką, 
bo masz 12 lat. Ale masz 
prawdziwy temperament ar-
tystyczny i wspaniałą lewą 
rękę, która nadaje dźwięko-
wi absolutnie indywidualny, 
fantastyczny rys. Gratuluję 
ci  i życzę wielu wspaniałych 
sukcesów. Na pewno zrobisz 
karierę – mówił po jej wystę-
pie skrzypek Tadeusz Gadzi-
na, członek jury. – Potrafisz 

zagrać kilka nut w taki 
sposób, że czuję jak 
chwyta mnie to za ser-
ce. Życzę ci, żeby było 
ci dane w przyszłości chwy-
tać za serce publiczność z 
całego świata – dodał drugi 
z jurorów, wiolonczelista Ra-
fał Kwiatkowski. Na koncer-
cie w Wiedniu Polskę będzie 
reprezentować akordeonista 
Bartosz Głowacki.  (bea) 

ci dane w przyszłości chwy-
tać za serce publiczność z 
całego świata – dodał drugi 
z jurorów, wiolonczelista Ra-
fał Kwiatkowski. Na koncer-
cie w Wiedniu Polskę będzie 
reprezentować akordeonista 

(bea) 

Nie pojedzie do Wiednia

Aż 6 rodzin zaangażowało się w tegoroczne święta, by w kościele 
w Chwałęcicach wierni zobaczyć mogli „żywą” stajenkę
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KOMINKI I PIECE

Projektowanie, Sprzedaż, Montaż

ul. Jankowicka 2 44-200 Rybnik, tel. 032 42 64 022, 
kom.0 505 039 090, www.damaro.pl

Kompleksowa
Obsługa

 Od 1 stycznia 2010 r. nie 
będzie pobierana opłata za 
wydanie nowego dowodu 
osobistego lub jego wymianę. 

Do tej pory opłata ta stanowi-
ła dochód budżetu państwa i 
wynosiła 30 zł. 
 (raj)

Dowód osobisty bez opłat

Ośrodek Pomocy 
Społecznej 
w Rybniku

44-200 Rybnik, 
ul. Żużlowa 25

tel. 032 42 21 111, 
fax: 032 43 32 128

Polski Związek 
Niewidomych
Okręg Śląski

Miasto Rybnik

Projekt współfinansowany ze środków 
Unii Europejskiej w ramach Europejskiego 
Funduszu Społecznego. www.przekroczycprog.pl

nowo otwarty

skład węglowy

transport gratis!!!
transport gratis!!!
transport gratis!!!

JANKOWICE, UL. TULIPANOWA 56
tel: 32 739 40 28, fax 32 739 40 29, kom: 503 174 445

węgiel polski
rosyjski i czeski

eko-groszek
luz i workowany

niskie ceny

Projekt „Strategia do 
sukcesu”, realizowany 
przez Powiatowy Urząd 
Pracy w Rybniku, otrzy-
mał nagrodę w kon-
kursie „Dobre praktyki 
EFS 2009”. Rybniccy 
bezrobotni odbyli staże, 
uczestniczyli w szkole-
niach, a nawet otrzy-
mywali dotacje, jeśli 
zdecydowali się założyć 
własną firmę.

5 milionów
 Ministerstwo Rozwoju Re-
gionalnego zorganizowało 
konkurs „Dobre praktyki 
EFS 2009”. Jego celem było 
ukazanie, w jaki sposób unij-
ne środki trafiają do prze-
ciętnego Kowalskiego i jak 
zmieniają jego życie. Wśród 
nagrodzonych projektów 
znalazła się „Strategia do 
sukcesu”, którą realizował 
Powiatowy Urząd Pracy w 
Rybniku. Rybnicki projekt, 
wraz z 15 innymi z całej Pol-
ski, uzyskał wyróżnienie w 
kategorii „Najlepsza inwe-
stycja w człowieka”. – To 
był jeden z największych 
projektów, zgłoszonych do 
tego konkursu, bo opiewał 
na 5 milionów złotych. Z na-
szego wsparcia skorzystało 
ponad 1100 osób. Część z 
nich otrzymała dotację na 
rozpoczęcie działalności 
gospodarczej, część skiero-
waliśmy na staże – tłuma-
czy Teresa Bierza, dyrektor 
PUP.

Są efekty
 I można powiedzieć, że 
wszystko to za darmo, bo 
PUP nie musiał wykładać 
na te działania ani złotówki. 
Projekt za 5 milionów zło-
tych w całości sfinansowano 

Powiatowy Urząd Pracy otrzymał wyróżnienie „Dobre praktyki EFS”

 Rybnik wycofał się z walki 
o centrum pobytowe na Euro 
2012. Ale MOSiR Kamień 
trzeba ożywić. Ruszy wkrót-
ce budowa pełnowymia-
rowego boiska ze sztuczną 
nawierzchnią, która pochło-
nie niemal 5,5 miliona zło-
tych.

Boisko FIFA
 Rozpisano przetarg na 
budowę boiska ze sztucz-
ną nawierzchnią na terenie 
Miejskiego Ośrodka Spor-
tu i Rekreacji w Kamieniu. 
Ma być pełnowymiarowe, 
oświetlone, z trybunami... 
tak, by uzyskać certyfikat 
FIFA. Urzędnicy szacują, że 
inwestycja pochłonie nie-
mal 5,5 miliona złotych. – Po 
remoncie hotelu i sali gim-
nastycznej budowa boiska 
to kolejny element naszego 
konsekwentnego działania, 
by powoli przywracać ten 
ośrodek do życia – tłuma-
czy prezydent Adam Fudali. 
Przetarg kończy się w stycz-
niu, wykonawca będzie miał 
na to zadanie rok.

Koniec szans na Euro
 Budowa boiska jest nie-
zbędna, by ośrodek w Ka-
mieniu brany był pod uwagę 
jako jedno z centrów pobyto-
wych podczas Euro 2012. Ale 
według raportu Ministerstwa 
Sportu i Turystyki nasza kan-
dydatura jest „zagrożona”. 
„W odniesieniu do kandy-
datury Rybnika koniecznym 
jest podwyższenie kategorii 
hotelu Olimpia do poziomu 
hotelu czterogwiazdkowego” 

– czytamy w raporcie spółki 
PL 2012. Władze Rybnika o 
tym wiedzą, ale nie zamie-
rzają już walczyć o status 
centrum pobytowego. – By 
zdobyć tę gwiazdkę, trzeba by 
powiększyć hotelowe pokoje 
o 1,5 metra, a to pochłonęło-
by wiele milionów złotych. 
Nie stać nas na to. Zresztą 
gdy zapadła decyzja, że me-
cze Euro 2012 nie będą się 
odbywały na Stadionie Ślą-
skim, to szanse wszystkich 
śląskich kandydatur spadły 
– tłumaczy prezydent.

Pochopna ucieczka
 Nowych inwestycji w hotel 
raczej więc nie będzie, za to 
budujemy boisko. Ale władze 
już od dawna mówią, że ośro-
dek w Kamieniu żyć powi-
nien nie dzięki inwestycjom 
miejskim, ale tym prywat-
nym. Póki co, nie znalazł się 
jednak żaden poważny inwe-
stor, który chciałby z rozma-
chem zagospodarować ten 
atrakcyjny teren w zielonej 
dzielnicy Rybnika. Żaden, 
chyba żeby brać pod uwagę 
Bogdana Kulczyckiego, który 
chciał tam uruchomić swój 
Rybnicki Park Atrakcji. Jed-
nak pomysł, by do Kamienia 
sprowadzić figurki dinozau-
rów i Baby Jagi spotkał się z 
powszechnym oburzeniem 
rybniczan. Ostatecznie wła-
dze się z tego wycofały, ale 
prezydent trochę tego żałuje. 
– Propozycja RPA była mało 
konkretna, ale chyba zbyt 
przedwcześnie się z niej wy-
cofałem – przyznaje.

Krystian Szytenhelm

Rozdali bezrobotnym 
5 milionów złotych

Tak teraz wygląda MOSiR Kamień. Rybnik odpuścił już Euro 2012, 
ale nadal walczy o ożywienie tego atrakcyjnego niegdyś ośrodka 
sportu i rekreacji

Kamień ożywić 
na nowe boisko

ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego. 
A czy wpompowanie w 
bezrobotnych tak dużych 
pieniędzy poskutkowało? 
– Podczas pisania tego pro-
jektu zakładaliśmy, że jego 
efektywność wyniesie 40 
procent. No i nie tylko to 
osiągnęliśmy, ale udało nam 
się ten współczynnik jeszcze 
o 14 procent podnieść. A to 
nie takie proste, bo projekt 
był skierowany do bardzo 
specyficznych grup, czyli 
do osób młodych bez kwa-
lifikacji zawodowych i do 
tych, którzy dotknięci są 
długotrwałym bezrobociem 
– tłumaczy Bierza.

Niskie bezrobocie
 Jedną z form walki z bezro-
bociem jest zachęcanie do... 
założenia własnej firmy. W 
ubiegłym roku na aktywizo-
wanie bezrobotnych przezna-
czono 13 milionów złotych, z 
tego aż 5 milionów w formie 

Teresa Bierza (dyrektor PUP, trzyma statuetkę) ze zespołem swoich pracowników, czyli: Małgorzata 
Tlołka (kierownik działu pośrednictwa pracy, trzyma dyplom), Hanna Wita (kierownik działu ds. 
instrumentów rynku pracy), Sabina Burek (inspektor powiatowy), Rafał Kowalski (specjalista ds. 
programów), Grzegorz Gołąbek (kierownik działu poradnictwa i rozwoju zawodowego)

„STRATEGIA DO SUKCESU” W LICZBACH:
1140 osób wzięło udział
487  osób odbyło staż
57   procent stażystów otrzymało zatrudnienie
204  osoby wzięły udział w przygotowaniu zawodowym
351 osób odbyło szkolenie
99   osób otrzymało środki na założenie biznesu
54   procent to efektywność projektu ogółem 
   (zakładano 40 procent)

dotacji przy zakładaniu firm. 
I tak też powstało aż 220 no-
wych podmiotów. Aktualna 
stopa bezrobocia w Rybniku 
to 6,1 procenta. – W porów-
naniu z innymi miastami to 
dobry wynik, ale oczywiście 
wolałabym, by bezrobocie 
było jeszcze mniejsze. Trze-
ba też przy tym pamiętać, że 

ten wskaźnik nie odzwiercie-
dla w pełni sytuacji na rynku 
pracy. Część bezrobotnych 
rejestruje się w urzędzie pra-
cy tylko po to, by posiadać 
ubezpieczenie zdrowotne, w 
ogóle im natomiast na zatrud-
nieniu nie zależy – tłumaczy 
Bierza

Krystian Szytenhelm
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Środki unĳne się koń-
czą, a miasto jest tak 
zadłużone, że zaciąga-
nie nowych kredytów 
na inwestycje będzie 
za niedługo niemożli-
we. Szanse na rozwój 
Rybnika władze upatru-
ją więc w partnerstwie 
publiczno-prywatnym, 
a to w Polsce nie tylko 
rzecz nowa, ale i... 
podejrzana.

Śliska sprawa...
 Partnerstwo publiczno-
-prywatne (PPP) to wspólna 
inwestycja gminy i przedsię-
biorcy. Do tej pory jednak w 
Polsce mało który samorząd 
pokusił się na wykorzystanie 
tej możliwości, bo przepisy 
są niejasne, a każdy boi się 
przekroczyć cienką grani-
cę legalności. Przykładową 
inwestycją PPP jest pomysł 
wybudowania w Rybniku 
wielopoziomowych par-
kingów. Prywatny inwestor 
wykłada miliony złotych 
i stawia obiekt na terenie 
należącym do miasta, w za-
mian za co otrzymuje konce-
sję i może przez X lat i na Y 
warunkach zarabiać na par-
kujących. Po tym czasie wła-
dze mogą rozpisać przetarg 
na dzierżawę tego parkingu, 
albo nawet same nim admi-
nistrować, bo obiekt został 
wybudowany na miejskim 
terenie i należy do miasta. Z 
budżetu nie trzeba więc wy-
kładać ani złotówki, wystar-
czy, że władze pozwolą danej 
firmie zarobić. I tutaj wła-
śnie znajduje się ten grząski 
grunt legalności, bo pojawić 
się muszą takie pytania, jak: 
„czy wszyscy zainteresowa-
ni mieli wystarczająco dużo 
czasu, by przedłożyć ofertę 
przystąpienia do PPP”, „czy 
koncesja nie została wydana 
na zbyt długi okres” (a więc: 
„czy firma nie zarobiła zbyt
wiele”).

Bez tego zastój
 Ale Rybnik nie ma wyjścia. 
Urzędnicy przekonują, że 
wprawdzie perspektywa fi-
nansowa funduszy europej-
skich zamyka się dopiero w 
2013 roku, jednak większość 
środków została już rozdzie-

Konkurs 2 bieguny
Ruszyła strona internetowa konkursu „2 bieguny – różne krańce miasta, różni obywatele”, 
który adresowany jest do mieszkańców Boguszowic Osiedla i Orzepowic. „Każda z dzielnic 
może otrzymać po 50 tys. zł na realizację pomysłów na swoim terenie w trzech kate-
goriach: wydarzenie, edukacja i mała inwestycja. Od własnej inwencji i zaangażowania 
mieszkańców będzie zależeć, na co zostanie przeznaczona kwota dotacji” – czytamy na 
stronie www.2bieguny.cris.org.pl. Mieszkańcy mogą zgłaszać swoje projekty jeszcze do 
końca stycznia. Organizatorem konkursu jest Centrum Rozwoju Inicjatyw Społecznych.

Prace w OSP Wielopole
Budynek Ochotniczej Straży Pożarnej w Wielopolu doczekał się kolejnych prac re-
montowych. Urzędnicy postanowili zmodernizować dach. „Dom Strażaka” w Wie-
lopolu był przez lata rozbudowywany, ostatecznie oddano go do użytku 9 lat temu. 
„Mieszczą się w nim dwa obszerne boksy garażowe, sala zabaw, kawiarnia Sahara, 
biura, wieża do suszenia wężów, kotłownia, sieć sanitariatów wraz z łazienkami w 
części oddanej do dyspozycji sportowców i wiele innych potrzebnych pomieszczeń” 
– czytamy na stronie www.ospwielopole.rybnik.pl.

Świetlica dla SP 21
Byłe mieszkanie służbowe Szkoły Podstawowej 
numer 21 w dzielnicy Niedobczyce zostanie 
wkrótce zaadaptowane na potrzeby świetlicy 
szkolnej. Urzędnicy rozpisali właśnie przetarg 
między innymi na częściową wymianę tynków, 
wymianę okien na plastikowe, remont drzwi, 
malowanie, wykonanie schodów do świetlicy.

Bez współpracy miasta z sektorem prywatnym nie będzie nowych inwestycji

Przebrać się za Świętego Mi-
kołaja i występować na ryn-
ku, propagując nawet przed 
dziećmi swój wizerunek, to 
pewnie jeszcze nie szczyt 
osiągnięć Prezydenta Miasta 
Rybnika – wszak z okazji ob-
chodów Świąt Bożego Naro-
dzenia można się przebrać i 
za niedźwiedzia, i za kolędni-
ka, i za turonia…Prawdziwy 
obraz prezydenta jest jednak 
inny: brak kompetencji. Przy-
kłady? Zakorkowanie oraz 
zadłużenie naszego miasta. O 
ile to pierwsze da się jeszcze 
jakoś naprawić, to zadłużenie 
będą spłacać nasze wnuki.
Czego dokonał prezydent?
Oprócz zdobycia i „załatwie-
nia” miastu wielu dyplomów 
i certyfikatów,wybudowania
kilku hipermarketów, pięt-
nastu sal kinowych, drogich 
i nieekonomicznych obiek-
tów miejskich (w tym tego 
dla straży miejskiej), prezy-
dent dokonał iście dziejowe-
go osiągnięcia: mieszkańcy 
Rybnika będą płacili za wodę 
i ścieki najwięcej w skali kra-
ju, a może nawet w skali Unii 
Europejskiej.
A czego nie dokonał prezy-
dent?
Nie wybudował nawet metra 
obiecanej w hasłach wybor-
czych obwodnicy. Nie zrobił 
nic, by odkorkować miasto. 
W centrum nadal obowiązuje 
archaiczny ruch jednokierun-
kowy. Parkingi straszą wyglą-
dem, urągają bezpieczeństwu 
i zagrażają zawieszeniom na-
szych samochodów. Nie wy-
prowadzono do dziś tranzytu 
z centrum miasta. Mijający 
rok jest kolejnym straconym 
w dziedzinie komunikacji. 
Nawet nie rozpoczęto obie-
canej przebudowy ulicy 
Żorskiej, Wodzisławskiej, Ra-

Listy
do redakcji

ciborskiej. Wszystkie te klu-
czowe dla komunikacji drogi 
mają być przebudowywane 
w roku 2010. Co to oznacza? 
Ano to, że prezydent szykuje 
nam w tym roku jeden wielki 
korek.
Czy nie można było tych in-
westycji logistycznie rozło-
żyć w czasie?
Otóż tak! Można było! Temu 
zadaniu do tej pory nie podo-
łano, bo ani zarządca ruchu 
(czyli prezydent) ani żaden z 
jego doradców nie są do tego 
kompetencyjnie przygotowa-
ni! Ale komunikacyjna propa-
ganda prezydenta w okresie 
wyborczym ograniczy się 
do jednego tylko hasła–wy-
trycha: drogi regionalnej 
Pszczyna – Racibórz. Drogi, 
która podobno stanowi reme-
dium na wszystkie bolączki 
komunikacyjne miasta. Te-
mat powraca raz na cztery 
lata w roku wyborczym i 
– jak dotychczas – jest tylko 
kolejną powtórką z rozrywki. 
Mogę sobie wyobrazić, jak ta 
propaganda będzie brzmieć: 
– Dzięki moim pomysłom, 
miasto odkorkuje się po wy-
konaniu drogi regionalnej 
z węzłami bezkolizyjnymi 
wielopoziomowymi. Drogę tę 
zaprojektują i wykonają chiń-
scy specjaliści, z którymi już 
prowadzę rozmowy.
Oby rozmowy były sku-
teczniejsze od tych z „biz-
nesmenem z Rybnika”. Bo 
ostatnia wielka wpadka z 
Dinoparkiem w Kamieniu 
oraz żonglerka zaciąganymi 
kredytami na sfinansowa-
nie deficytu budżetowego,
świadczą o całkowitym wy-
paleniu się prezydenta i po-
pierających jego poczynania 
radnych. Przepraszam, braku 
poczynań, braku choćby po-
mysłów na uzdrowienie wie-
lu zaniedbanych sfer życia w 
Rybniku.

Andrzej Kopka, 
Samorządny Rybnik

W Rybniku naliczono 8 osób bez dachu nad głową

Bezdomni nie chcą pomocy
 Jeszcze przed świętami od-
była się ogólnopolska akcja 
liczenia osób bezdomnych. 
Włączyła się w nią również 
rybnicka Straż Miejska, któ-
ra w nocy z 15 na 16 grudnia 
naliczyła na terenie miasta 8 
takich osób. Ale na tym nie 
kończą się działania, które 
mają pomóc bezdomnym. „W 
związku z siarczystymi mro-
zami, jakie panują w naszym 
regionie, funkcjonariusze 
Straży Miejskiej codziennie 
odwiedzają miejsca, w któ-
rych przebywają osoby bez-
domne” – czytamy na stronie 

www.sm.rybnik.pl. Miejsca 
te to między innymi rejon 
Chwałowic, dworzec PKP 
czy tereny ogródków dział-
kowych. „Każdej z napotka-
nych osób oferujemy pomoc 
w postaci przewiezienia do 
Schroniska im. Brata Alber-
ta. Strażnicy pytają o ogólny 
stan zdrowia, oferując możli-
wość skorzystania z pomocy 
lekarskiej. Jak dotąd żaden z 
bezdomnych nie skorzystał 
z zaoferowanej mu pomocy” 
– czytamy w notatniku straż-
nika miejskiego.

(kris)

Prezydent pod ramię 
z przedsiębiorcą

lona, poważniejszych inwe-
stycji Rybnik już więc z tego 
źródła nie sfinansuje. Wła-
snym sumptem też niczego 
nie wybudujemy, bo kana-
lizacja zadłużyła miasto na 
wiele lat. Dlatego by nadal 
się rozwijać, znalezienie bo-
gatego prywatnego inwestora 
jest niezbędne. Jeszcze przed 
świętami do urzędu miasta 
przyjechali przedstawiciele 
kancelarii prawniczej Mut-
ze Korsch oraz firmy PSPC,
specjalizujących się w do-
radztwie w sprawach gospo-
darczych oraz konsultacjach 
przy realizacji projektów PPP. 
„Goście zapoznali rybnickich 
urzędników z przykładami 
realizowanych w Niemczech 
projektów partnerstwa pu-
bliczno-prywatnego, jak 
również z  koncepcjami 

finansowania i struktury
ekonomicznej tego typu 
projektów. Spotkanie było 
pokłosiem kontaktów, nawią-
zanych podczas pobytu ryb-
nickiej delegacji na targach 
w Monachium” – czytamy 
w relacji na stronie www.
rybnik.pl.

Pszczyna – Racibórz 
– Schanghaj
 Pierwszy ruch został więc 
zrobiony. Prezydent wie jed-
nak, że PPP jest skompliko-
wane i może wzbudzać wiele 
podejrzeń. – Przygotowanie 
się do przetargu w ramach 
partnerstwa publiczno-pry-
watnego jest bardzo skom-
plikowane, może trwać rok, 
a nawet dwa. Ale jeśli tylko 
pojawi się wiarygodny part-
ner, podejmiemy taki trud. 

Miałem już sporo spotkań 
w tej sprawie, wiele przed-
siębiorstw zastanawia się 
nad ulokowaniem swoich 
nadwyżek finansowych. Na
przykład Chińczycy nie mają 
co robić z pieniędzmi. Poja-
wiła się firma z Shanghaju,
która chciałaby zainwesto-
wać w nasz odcinek drogi 
Pszczyna – Racibórz, czyli w 
poprawę rybnickiego układu 
komunikacyjnego. Podobnie 
sprawa ma się z propozycją 
wielopoziomowych parkin-
gów w centrum miasta. Ale 
podchodzę do tego bardzo 
ostrożnie, bo to u nas wciąż 
absolutne novum i możliwo-
ści takiego partnerstwa bę-
dziemy dopiero stopniowo 
odkrywać – tłumaczy Adam 
Fudali.

Krystian Szytenhelm

Władze mają pomysł, 
by w ramach PPP 

postawić w Rybniku 
kilka wielopoziomowych 
parkingów. Jeden z nich 
miałby stanąć naprzeciw 
„Tygla”, gdzie kierowcy 

parkują obecnie na dziurach 
i w błocie.

Niemieccy specjaliści 
w zakresie partnerstwa 
publiczno-prywatnego 
podzielili się swoją wiedzą z 
rybnickimi urzędnikami. Na 
zdjęciu Matthias Berger i Marta 
Fandrey z kancelarii prawniczej 
Mutze Korch.
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Pijackie zabawy w karetkę
Ulica Rzeczna, „zatroskany mężczyzna” wzywa Straż Miejską po pomoc reanimacyjną dla swojej sąsiadki. Straż-
nicy przychodzą pod wskazany adres, ale kobieta jest cała i zdrowa, pomocy nie potrzebuje. „Funkcjonariuszom 
udało się ustalić, że nie było to pierwsze tego typu zgłoszenie ,,zatroskanego mieszkańca”. Mężczyzna w tym cza-
sie wykonał jeszcze kilka telefonów na pogotowie w tej samej sprawie. Strażnicy udali się w miejsce zamieszkania 
mężczyzny. Drzwi otwarła matka zgłaszającego. Jej syn znajdował się pod wpływem alkoholu i, jak się okazało, 
w przypływie agresji wyrwał ze ściany gniazdko, a ją uderzył. Na miejsce wezwano Pogotowie i Policję – czytamy 
w dzienniku strażnika miejskiego.

BIP do poprawy?
Radni krytykują nową odsłoną Biuletynu Informacji Publicznej. 
– Teraz na BIP-ie się już nie połapiesz. Został udoskonalony 
– mówi z ironią radny Benedykt Kołodziejczyk (PO). Wprawdzie 
procedura zamieszczania informacji została tam usprawniona, 
bo wrzucają je bezpośrednio szefowie wydziałów urzędu, jednak 
odnalezienie wcześniejszych treści, jak uchwały czy protokoły z 
sesji, jest trudniejsze.

Dycha dla Sadowskiej
Magistrat zapłacił 9 900 złotych za koncert 
Marii Sadowskiej „Gwiazda dla każdego”, 
który odbył się 20 grudnia na rybnickim 
rynku. Występ zorganizowano w ramach 
projektu „Rybnickie Boże narodzenie i ko-
lędowanie”, który jest współfinansowany ze
środków unijnych.

REKLAMA

Taksówkarze 
blokują urząd
 Na listopadowej sesji radni 
uchwalili podwyższenie licz-
by licencji dla taksówkarzy ze 
135 do 200. Propozycja pre-
zydenta przyjęta została jed-
nogłośnie. Ale taksówkarze 
zagrozili blokadą. Najwidocz-
niej Adam Fudali wystraszył 
się, że będzie miał pod urzę-
dem miasta protest na miarę 
tego, jaki jego poprzednikowi, 
Józefowi Makoszowi, zorga-
nizowali śmieciarze. Obie-
cał więc wycofanie się z tej 
decyzji. Również radni, nie 
bacząc na swoje wcześniej-
sze stanowisko, i tym razem 
poparli prezydenta, a więc 
w przyszłym roku w Rybni-
ku nie przybędzie ani jedna 
nowa taryfa. Ale na ubiegłoty-
godniowej sesji rada nie było 
już jednomyślna i rozgorza-
ła gorąca dyskusja, w którą 
wprzęgnięto najpoważniej-
sze wątki: wolny rynek, trzeź-
wość, korporacje, cud Bożego 
Narodzenia, diabelską liczbę 
666...

Gdybym ja był 
prezydentem...
 Gdy prezydent zawniosko-

wał, by uchylić listopadową 
uchwałę o nowej liczbie li-
cencji, po stronie opozycji 
zawrzało. – Wszyscy dookoła 
są już przemianami w Polsce 
zreformowani. Tylko rybnic-
cy taksówkarze budzą się 
teraz z przysłowiową ręką w 
nocniku, gdy ktoś chce ich 
wypuścić na wolny rynek. 
W poprzedniej uchwale nie 
popełniliśmy żadnej gafy, ani 
merytorycznej, ani prawnej. 
Nie rozumiem więc, skąd ten 
nagły zwrot. Gdybym ja był 
prezydentem, nie pozwolił-
bym ani siebie, ani swoje-
go miasta zastraszyć. A oni 
straszyli bojkotem, poszli za 
daleko. Ludzie, którzy myślą 
trzeźwo i normalnie, zagło-
sują przeciwko tej uchwale 
– wjeżdżał swoim kolegom 
na ambicje radny Bronisław 
Drabiniok (PO).

Byliśmy trzeźwi?
 O trzeźwości wspomniał 
też jego klubowy kolega, 
Franciszek Kurpanik. – 
Mija miesiąc, odkąd jedno-
głośnie przegłosowaliśmy 
tę uchwałę. Nikt nie wniósł 
wtedy żadnej uwagi. Czyżby 
na przestrzeni tak krótkiego 

Żadnych taryf w 2010 nie przybędzie

Taksówki czyli szatan, 
wolny rynek, trzeźwość...
 
Prezydent uległ środowisku rybnickich taksówka-
rzy. W 2010 roku nie przybędzie ani jedna nowa 
taryfa. Opozycja wykorzystała ten gorący temat, by 
krzyczeć o liberalizmie, trzeźwości i cudzie Bożego 
Narodzenia.

czasu świat przewrócił się 
do góry nogami? A może 
byliśmy wtedy nie do koń-
ca „trzeźwi” (i pokazał pal-
cami cudzysłów – red.)? To 
niezbyt dobrze świadczy o 
radnych, o ich przygotowa-
niu merytorycznym i o tym, 
czy w ogóle powinni zasia-
dać w tej radzie. A teraz wy-
starczyło, że 5 osób przyszło 
do prezydenta (taksówkarze 
wysłali delegację – red.), a 
ten stał się „bardzo dobry” 
i wnioskuje o uchylenie tej 
uchwały. Nie zazdroszczę 

im tej pracy. Ale jest wiele 
grup społecznych, którym 
nie powodzi się najlepiej, 
a nie przychodzą z tym do 
pana prezydenta – apelował 
o rozwagę i odwagę Kurpa-
nik (PO)

Rejtan drze szaty
 Opozycja domagała się 
więc, by taksówkarzom nie 
ustępować i nowe licencje 
wprowadzić. Radni Platfor-
my Obywatelskiej, jakby bi-
jąc się w piersi za brak uwag 
do poprzedniej uchwały, te-

raz zaczęli krzyczeć o wol-
nym rynku. – Konkurencja 
na idealnym rynku polega 
między innymi na tym, że 
dostęp do zawodu jest nie-
ograniczony. Taksówkarze 
są profesjonalistami, to ich 
sprawa, jak będą walczyć o 
klienta. Jako młody radny nie 
boję się mówić tego, co my-
ślę, i apeluję do starszych ko-
legów, byśmy nie mieszali się 
do wolnego rynku – włączył 
się do dyskusji Jacek Piecha 
(PO). Koalicja była zdumiona 
tak histeryczną reakcją swo-

ich przeciwników. – Widzę 
tu sporo aktorów, którzy za-
czynają drzeć szaty, jak Rej-
tan – podsumował swoich 
kolegów z opozycji Walde-
mar Brzózka (PiS).

Diabelska uchwała
 Władze tłumaczyły, że wy-
cofanie się z nowych licencji 
dla taksówkarzy to zrozu-
mienie trudnej sytuacji tego 
środowiska. – Życie Rybni-
ka jest skoncentrowane w 
śródmieściu, jest mała licz-
ba hoteli, klubów. Jesteśmy 
też „niestety” bardzo dobrze 
skomunikowani komunika-
cją miejską. Ci ludzie, żyjąc 
wyłącznie z taksówki, prak-
tycznie ledwo wiążą koniec 
z końcem. Stąd ich prośba 
o utrzymanie dotychcza-
sowego limitu – tłumaczył 
Michał Śmigielski, zastępca 
prezydenta. By zakończyć 
w końcu spór i wycofać się z 
nowych licencji pojawiły się 
również argumenty mniej 
racjonalne. – To najkrótsza 
uchwała, jaką widziałem, a 
ma uchylić inną, numer 666. 
To diabelski numer! – odniósł 
się do przydługich wywodów 
swoich kolegów Józef Skrzy-
piec (BSR). – No to w „Tygo-
dniku Rybnickim” jesteś już 
na pewno – padło gdzieś z 
sali.
 Wynik głosowania: 14 rad-
nych za, 3 wstrzymujących 
się, 7 przeciw.

(kris)

Nad sprawą nowych licencji dla taksówkarzy w radzie miasta rozgorzała gorąca dyskusja, w którą 
wprzęgnięto najpoważniejsze wątki: wolny rynek, trzeźwość, korporacje, cud Bożego Narodzenia, 
diabelską liczbę 666...
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Projekt „Program Rozwoju Osobistego Młodzieży – PROM” jest współfinansowany przez Unię Europejską  
w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego.

Zespół Ognisk Wychowawczych w Rybniku
działając w imieniu miasta Rybnik

informuje o realizacji na terenie miasta Rybnika projektu
„Program Rozwoju Osobistego Młodzieży – PROM”

Projekt realizowany jest w ramach Priorytetu VII – Promocja Integracji Społecznej
Działanie 7.2 – Przeciwdziałanie wykluczeniu i wzmacnianie sektora ekonomii 

społecznej
Poddziałanie 7.2.1 Aktywizacja zawodowa i społeczna osób zagrożonych 

wykluczeniem społecznym.
Celem projektu jest:

przeciwdziałanie zjawisku wykluczenia społecznego wśród młodzieży w wieku 
15 – 24 lat przebywających w Zespole Ognisk Wychowawczych w Rybniku oraz 

korzystających z placówek wsparcia dziennego, a stanowiącej grupę szczególnego 
ryzyka ze względu na występujące trudności w ich adaptacji społecznej.

W ramach prowadzone są:
-warsztaty psychologiczne z zakresu komunikacji interpersonalnej i treningu 

umiejętności psychospołecznych.
-warsztaty z zakresu doradztwa zawodowego

-indywidualne doradztwo zawodowe
-warsztaty z zakresu wykorzystania komputera i Internetu.

-wyjazdy integracyjne i wycieczki { m. in. do Krakowa, Tarnowskich Gór }, wyjścia 
do kina, teatru, wyjazdy do Parków Wodnych, wyjścia na basen, a w okresie 

zimowym na lodowisko.
Informacji o projekcie udziela:

Zespół Ognisk Wychowawczych w Rybniku ul.Barbary 22, 44-270 Rybnik
tel.32-739-81-35, e-mail:zowrybnik@op.pl, http://www.prom-efs.pl

0 801 16 90 16  
infolinia

RYBNIK 
669 250 117, 669 250 113

WODZISŁAW ŚL. 
722 045 166

JASTRZĘBIE ZDRÓJ 
722 045 174

Miesięczne raty spłacane 
w domu w czasie wizyt 
Przedstawiciela
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import  samochodów 
dostawczych

47-400 RACIBÓRZ
ul. Piotrowska 12

tel./fax 32-415-59-73
tel. kom. 602-794-286, 696-012-587

www.weiser.xo.pl
e-mail: romanweiser@wp.pl

import  samochodów 

HANDEL
ROMAN WEISE R
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Kompleksowa obsługa księgowo-podatkowa
 książka przychodów i rozchodów
 księgi handlowe  podatki  ZUS

BIURO RACHUNKOWE
mgr Danuta Wojda

ZAPRASZAMY DO WSPÓŁPRACY FIRMY W REGIONIE!
Racibórz, ul. Bukowa 1, tel. 0602 627 801

Oferujemy:
 prowadzenie pełnej księgowości  książki przychodów i rozchodów  

 prowadzenie kadr  naliczanie płac i składek ZUS  
 pomoc przy zakładaniu działalności gospodarczej 

Teraz promocja świąteczno-noworoczna dla firm, podpisujących umowę
o współpracy od grudnia 2009 do stycznia 2010!

47-400 Racibórz ul. Wileńska 19/7 
tel. kom: 505 004 857, 509 760 679, www.beneficjum.com
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TARTAK & MEBLE 
EUROCLAS

Czyżowice, ul. Nowa 28a
tel/fax. 032 451 33 38 lub 032 451 02 32

ww.euroclas.pl, euroclas@wb.pl

OFERUJEMY
•Kształtowniki, blachy

•Kuchnie na wymiar

•Meble, zabudowy wnęk

•Impregnacja 

ciśnieniowo-próżniowa

•Płyta OSB

•Więźba dachowa

•Łaty, deski, 

 krawędziaki

•Boazeria, podbitka, 

podłogi

•Stal zbrojeniowa
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ROLUX

REKLAMA

 28 grudnia w Rybniku 
przy ul. Tęczowej zmarł zna-
ny wodzisławski lekarz, Ze-
non Barteczko, dyrektor ds. 
lecznictwa Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Wodzisławiu. 
Policja sprawdza, czy przy-
czyną śmierci było zatrucie 
tlenkiem węgla. Nieznane 
są jeszcze szczegółowe 
okoliczności zdarzenia.
 Lekarza znaleziono nie-
przytomnego w jednym z 
mieszkań przy ulicy Tęczo-

W Leszczynach podpalają klatki

 Do pożaru altanki doszło 
na terenie działek w Czer-
wionce. Jak ustalili straża-
cy, przyczyną zapalenia był 
wybuch petardy.
 Jeszcze przed nocą sylwe-
strową 29 grudnia po godz. 
18.30 w wyniku wybuchu 
„podręcznego środka wybu-
chowego” zapaliła się altan-
ka przy ul. Działkowców w 

Czerwionce. Dyżurny ryb-
nickiej komendy zgłoszenie 
o pożarze otrzymał o 18.50. 
Na miejsce pojechała jedna 
jednostka strażaków oraz 
jeden wóz OSP Czerwion-
ka. 12 strażaków czynności 
prowadziło do godz. 20.50. 
Większa część działki spło-
nęła. Straty oszacowano na 
10 tys. zł. (luk)

 Świąteczny weekend oka-
zał się nadzwyczaj spokojny 
na drogach Rybnika i powia-
tu. Od Wigilii do niedzieli 
doszło zaledwie do jednego 
wypadku. W tym czasie 
policjanci zatrzymali jednak 
5 nietrzeźwych kierowców. 
W Jejkowicach rekordzista 
miał 2,85 promila.
 Policjanci z rybnickiej 
drogówki i komisariatów w 
Gaszowicach i Czerwionce 
– Leszczynach od Wigilii do 
niedzieli włącznie prowadzili 

akcję „Bezpieczny weekend”. 
W tym czasie zanotowali tyl-
ko jeden wypadek. 27 grudnia 
o godz. 19.50 na ul. Ks. Pojdy 
w Leszczynach zderzyły się 
ze sobą fiat seicento z audi 
A4. W wyniku wypadku po-
szkodowana został 24-letnia 
pasażerka audi, która z podej-
rzeniami urazu kręgosłupa zo-
stała odwieziona do szpitala w 
Orzepowicach. Po przebada-
niu została jednak zwolniona 
z lecznicy. Jak ustaliła policja, 
kierujący seicento 27-latek, 

mieszkaniec Książenic, doko-
nał manewru wyprzedzania 
w niedozwolonym miejscu. 
W tym samym czasie kierow-
ca audi, 24-letni mieszkaniec 
Czerwionki, próbował skrę-
cić w lewo. Wszyscy uczest-
nicy zdarzenia byli trzeźwi.
W czasie świątecznej akcji 
doszło w sumie do 8 stłuczek. 
– Weekend okazał się dosyć 
spokojny, jeden wypadek na 
taki czas to naprawdę mało. 
Akcja policji przyniosła sku-
tek – mówi asp.sztab. Sławo-

mir Buczko, z-ca naczelnika 
Wydziału Ruchu Drogowego 
rybnickiej komendy.
 Niestety, na drogach całego 
powiatu nie brakowało kie-
rowców na podwójnym gazie. 
W całym regionie Rybnika i 
powiatu policjanci zatrzy-
mali aż pięciu nietrzeźwych. 
Rekordzista, mieszkaniec 
Szczerbic (gmina Gaszowice) 
jadący wczoraj ok. godz. 21.00 
ul. Główną w Jejkowicach 
miał we krwi 2,85 promila.

(luk) 

 Podczas gdy we większo-
ści domów trwały przygo-
towania do świąt Bożego 
Narodzenia, w Czerwionce 
– Leszczynach do skoku na 
komis szykowali się dwaj 
sprawcy. Ok. godz. 13.00 
dwóch mężczyzn weszło do 
jednego z komisów na tere-
nie Czerwionki – Leszczyn i 
obezwładnili sprzedawczy-

nię gazem. Z kasy bandyci 
skradli gotówkę oraz biżute-
rię o łącznej wartości 3 tys. zł. 
Z miejsca zdarzenia oddalili 
się pieszo. Ekspedientka na-
tychmiast powiadomiła poli-
cję. Sprawców do tej pory nie 
udało się złapać. Śledztwo w 
tej sprawie prowadzi Komi-
sariat Policji w Czerwionce 
– Leszczynach. (luk)

Policjanci z Rybnika podczas świąt przeprowadzili akcję „Bezpieczny weekend”

Podczas świąt 
na podwójnym gazie

Policjanci poszukują sprawcy napadu, do jakiego 
doszło w Wigilię w Czerwionce – Leszczynach

Użyli gazu i uciekli z kasą

Pożar na działkach: 
10 tysięcy strat

Dyrektor szpitala nie żyje – zatruł się tlenkiem węgla

W Rybniku zmarł znany lekarz
wej w Rybniku.  Rybniccy 
strażacy otrzymali zgłosze-
nie około godz. 15.30. Kiedy 
przyjechali na miejsce oka-
zało się, że w mieszkaniu 
należącym do Rybnickiej 
Spółdzielni Mieszkaniowej 
leżał nieprzytomny mężczy-
zna. Mimo podjętej reani-
macji lekarz stwierdził zgon. 
Druga osoba przebywająca 
w tym mieszkaniu, 43-letnia 
kobieta, została w ciężkim 
stanie przewieziona do orze-

powickiego szpitala. Prokura-
tor zlecił m. in. sekcję zwłok 
i badania toksykologiczne. 
Zarówno policja jak i pro-
kuratura nie chce udzielać 
żadnych informacji. Nadal 
badane są jeszcze szczegóło-
we okoliczności zdarzenia. 
 Zenon Barteczko miał 46 
lat. Był lekarzem internistą, 
ordynatorem interny II w 
Szpitalu Miejskim nr 2 w 
Wodzisławiu.  
 (luk), (izis) 

 Do dwóch podpaleń do-
szło w nocy 27 grudnia w 
Leszczynach w okolicach ul. 
Ligonia. W wyniku zatrucia 
w rybnickim szpitalu zna-
lazł się 42-letni lokator, któ-
ry próbował ugasić ogień.
 Strażacy nie mają wątpli-
wości, że przyczyną wczo-
rajszych pożarów było 
podpalenie. Najpierw zapali-

ła się tablica informacyjna na 
jednej z klatek schodowych 
w budynku wielorodzinnym 
przy ul. Ligonia. Ogień udało 
się ugasić samym mieszkań-
com. Prawdopodobnie ten 
sam sprawca powtórzył po-
mysł w sąsiednim budynku 
na ul. Krótkiej. Tutaj ogień 
pojawił się około północy. W 
tym przypadku płomienie 

rozprzestrzeniły się na tyle 
szybko, że jeden z miesz-
kańców poważnie się zatruł 
podczas próby gaszenia. W 
piwnicy paliły się węgiel, pa-
pier i drewno. Przybyły na 
miejsce lekarz zdecydował o 
natychmiastowym przewie-
zieniu 42-letniego lokatora 
do szpitala w Orzepowicach. 
Z ogniem walczyli strażacy z 

PSP Rybnik oraz ochotnicy 
z Leszczyn. W sumie 12 ra-
towników było na miejscu 
pożaru. Swe czynności stra-
żacy zakończyli o godz. 1.20. 
Straty oszacowano na 300 zł. 
Dokładne okoliczności pod-
palenia bada teraz Komisa-
riat Policji w Czerwionce 
– Leszczynach.

(luk) 

Kontakt z dzielnicowy
MARCIN MAJEWSKI
Tel. 997 
Tel. 112 z tel. komórkowych 
Tel. 032 4311000
Tel. 032 4311355

Dzielnicowy przyjmuje w 
Komisariacie Policji 
Czerwionka – Leszczyny
ul. 3-go Maja 40

POZNAJ SWOJEGO DZIELNICOWEGO

Mł. asp. Marcin Majewski. 30 lat, żonaty. Ma 4-letnią córeczkę. 
Dzielnicowym jest od 4 lat. Interesuje się sportem, zwłaszcza 
siatkówką oraz motoryzacją. Jego kolejną pasją jest historia, 
szczególnie drugiej wojny światowej. Obsługuje rejon: ul. Gen. 
Hallera, ul. Kombatantów, ul. 3 Maja (nr nieparzyste do 17), ul. 
Mickiewicza, ul. Rynek, ul. Słowackiego, ul. Szkolna, ul. Wolności, 
ul. Furgoła (numery nieparzyste od ronda do Furgoła 1). Obszar 
rewiru dzielnicowego obejmuje m. in. familoki w Czerwionce. I 
w tamtych okolicach dochodzi do częstych kradzieży. Choć jak 
przyznaje dzielnicowy, mieszkańcy są tam bardzo życzliwi. – Pra-
ca dzielnicowego polega na dotarciu do ludzi. Jeśli ma się do-
bre podejście, to stosunki z mieszkańcami mogą być naprawdę 
przyjazne – mówi aspirant. W rewirze dzielnicowego zdarzają 
się także włamania w blokach. – Biorąc pod uwagę zaludnienie i 
tak nie ma aż tylu przestępstw – dodaje.  (luk) 

350 zł za 4 miesiące!
Przedstaw firmę w Internecie

 350 zł za 4 miesiące!
Szczegóły: 0600 081 664, w.ostojski@nowiny.pl

Zaprezentuj się
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Promocja noworoczna!

W tym miejscu reklama 

z 50% RABATEM
Tu może być Twoja firma

Oferta ważna tylko do końca stycznia 2010 r.

ZAPYTAJ O SZCZEGÓŁY: tel. 032 421 05 10 w. 38, 39, l.tomaszewska@nowiny.pl, w.ostojski@nowiny.pl

PROMOCJE

 Do śmiertelnego potrą-
cenia doszło w Sylwestra 
na ul. Zebrzydowickiej. Tuż 
obok komisariatu policji 57-
-letni mieszkaniec zginął na 
oczach przechodniów.

 Do zdarzenia doszło ok. 
godz. 16.30. Idący chodni-
kiem 57-letni mieszkaniec 
Rybnika, nagle wszedł na 
jezdnię, prawdopodobnie 
skręcając w kierunku skle-

pu spożywczego. Jadący od 
strony hipermarketu Real 
kierowca opla omegi nie 
zdążył zahamować. Pie-
szy uderzył o maskę sa-
mochodu. Według relacji 

kierowcy, mężczyzna nagle 
wtargnął na jezdnię. Wypa-
dek miał miejsce tuż przy 
komisariacie policji. Dzięki 
szybkiej interwencji policji 
na miejscu natychmiast zja-

wiła się karetka pogotowia. 
Pomimo sprawnej akcji re-
animacyjnej, nie udało się 
uratować mężczyzny. Zmarł 
na miejscu. Policja ustaliła, 
że kierowca opla omegi był 

trzeźwy. Prokurator zlecił 
sekcję zwłok zmarłego męż-
czyzny.

(luk)

W rybnickim sądzie nie ma 
już wydziałów grodzkich

 Niezbyt szczęśliwie powi-
tały nowy rok mieszkanki 
centrum Rybnika. Kobiety 
w wyniku zaczadzenia tra-
fiły do szpitala w Orzepowi-
cach.
 Strażacy z rybnickiej 
komendy aż dwukrotnie 
musieli interweniować 1 
stycznia. Do dwóch zatruć 
doszło w samym centrum 
Rybnika. Na ul. Pierwszej 
Brygady i ul. Kościuszki z 
objawami zatrucia czadem 

do orzepowickiego szpita-
la trafiły właścicielki obu
mieszkań, kobiety w wieku 
43 i 23 lat. W drugim przy-
padku stężenie tlenku wę-
gla było na tyle wysokie, 
że utrzymywało się jeszcze 
nawet po przewietrzeniu po-
mieszczeń. Strażacy ustalili, 
że przyczyną stężenia tlenku 
węgla w obu przypadkach 
była niesprawna instalacja 
wentylacyjna w łazience.
 Strażacy coraz częściej 

wyjeżdżają do podobnych 
zgłoszeń. Zatrucie tlenkiem 
węgla (popularnie nazywa-
ne zaczadzeniem) jest najczę-
ściej spotykanym zatruciem 
gazowym. Czad wchłania 
się drogą oddechową w ilo-
ści zależnej od jego stężenia 
w powietrzu, częstości od-
dechów (wentylacji płuc) i 
czasu narażenia. Wydalany 
jest tą samą drogą, w stanie 
niezmienionym. Jego trujące 
działanie polega na łączeniu 

się z hemoglobiną. Na skutek 
działania czadu w pierwszej 
kolejności ulegają uszko-
dzeniu narządy najbardziej 
wrażliwe na niedotlenienie 
czyli układ krążenia i ośrod-
kowy układ nerwowy. W 
cięższych zatruciach docho-
dzi do zaburzenia gospodarki 
węglowodanowej, krwawień 
w różnych narządach i wy-
stąpienia rozległych obsza-
rów martwiczych. 
 (luk)

Na miejsce wypadku natychmiast przybyła karetka pogotowia. Niestety, pomimo szybkiej akcji 
reanimacyjnej, mężczyzny nie udało się uratować. Według relacji kierowcy, 57-letni mężczyzna nagle wtargnął na jezdnię.

Zginął pod kołami w centrum miasta

FO
T.

 K
M

 (2
)

 Od 1 stycznia w Sądzie 
Rejonowym zlikwidowano 
sądy grodzkie. Do tej pory 
z listy wydziałów sądowych 
zniknął również jeden wy-
dział cywilny. 
 Zgodnie z rozporządze-
niem ministra sprawiedliwo-
ści z dnia 18 grudnia 2009 r. 
w Sądzie Rejonowym w 
Rybniku przestają działać 
Wydziały VIII Grodzki i IX 
Grodzki. W związku z po-
wyższym poza: I Wydziałem 
Cywilnym, IV Wydziałem Ro-
dzinnym i Nieletnich, V Wy-
działem Pracy i Ubezpieczeń 
Społecznych, VI Wydziałem 
Gospodarczym, VII Wydzia-
łem Ksiąg Wieczystych, utwo-
rzono następujące wydziały: 
III Wydział Karny – sprawy z 
zakresu prawa karnego, kar-
nego skarbowego i sprawy 
wykroczeniowe, w których 
nazwiska oskarżonych lub 
obwinionych albo nazwisko 
pierwszego z oskarżonych 

lub obwinionych rozpoczy-
nają się na litery od A do Ł, 
IX Wydział Karny – sprawy z 
zakresu prawa karnego, kar-
nego skarbowego i sprawy 
wykroczeniowe, w których 
nazwiska oskarżonych lub 
obwinionych albo nazwisko 
pierwszego z oskarżonych 
lub obwinionych rozpoczy-
nają się na litery od M do Ż.
 Ponadto urzędnicy infor-
mują, że sprawy które wpły-
nęły do Wydziału III Karnego 
do 31 grudnia 2009 r. zosta-
ną rozpoznane przez ten 
wydział, sprawy, które wpły-
nęły do Wydziału IX Grodz-
kiego do 31 grudnia 2009 r. 
zostaną rozpoznane przez 
Wydział IX Karny. Sprawy, 
które wpłynęły do Wydziału 
VIII Grodzkiego do 31 grud-
nia 2009 r. zostaną rozpozna-
ne przez Wydział I Cywilny. 
W rybnickim sądzie w lipcu 
zlikwidowano również Wy-
dział II Cywilny. (luk), sr

Dwie noworoczne ofiary zatrucia

 W Wigilię strażnicy miej-
scy wyszli pewniejsi niż 
zwykle na ulicę. Od tej 
pory mogą bowiem prze-
szukiwać osoby i bagaże, 
pędzić na sygnale oraz razić 
paralizatorem.
 Nowe uprawnienia dla 
strażników przynosi noweli-
zacja ustawy o strażach gmin-

nych, którą sejm uchwalił 22 
maja. 90 tysięcy strażników 
zatrudnionych w 500 ko-
mendach straży gminnych i 
miejskich, w uzasadnionych 
wypadkach może pędzić na 
sygnale i nie stosować się do 
niektórych przepisów o ru-
chu drogowym, korzystając 
z uprawnień pojazdu uprzy-

wilejowanego. Każdorazowo 
jednak zgodę na użycie sy-
gnałów będzie musiał wydać 
dyżurny, podobnie jak to ma 
miejsce w policji. Strażnicy 
będą mogli pędzić „na kogu-
cie” gdy pojawia się zagroże-
nie życia i zdrowia ludzkiego 
lub mienia o znacznej warto-
ści. Wolno im też przeszuki-

wać kieszenie oraz bagaże. 
Muszą przy tym respektować 
godność i prawa człowieka. 
 Ustawa zwiększa też listę 
środków przymusu bezpo-
średniego, z których będzie 
mógł korzystać strażnik. Obok 
kajdanek, pałek i gazu przy pa-
sie strażnicy będą mogli nosić 
paralizatory elektryczne. (acz)

STRAŻNIK NA SYGNALE
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JEJKOWICE. Radni są 
zgodni. Kryzys go-
spodarczy dosięgnął 
gminę. W poprawkach 
budżetowych zmniej-
szyli wpływy o ponad 
260 tys. zł. Do gminnej 
kasy wpłynęło mniej m. 
in. z podatków od osób 
fizycznych.

 Radni z Jejkowic na tzw. 
opłatkowej sesji spotkali się 
tuż przed świętami, bo 21 
grudnia. Wigilijny nastrój 
nie wpłynął na poważne 
decyzje, które radni musie-
li podjąć na grudniowych 
obradach. Według obliczeń 
pracowników urzędu, do-
chody jakich oczekiwano 
nie wpłynęły do gminnej 
kasy. Wójt Jan Jochem zo-
stał zmuszony przedstawić 
radnym projekt uchwały 
zmniejszającej budżet. 
 W zmianach do uchwały 
budżetowej radni zmniejszy-
li dochód gminy z ponad 8 
mln 178 tys. zł do 7 mln 916 
tys. zł. Była to jednak czysta 
formalność, ponieważ do 
gminnej kasy nie wpłynęło 
w tym roku m. in. 190 tys. zł 
tytułem podatku od osób fi-
zycznych.

Nie będzie nadwyżki
 – Pomimo, że w telewizji 
oglądamy ładne wykresy, 
z których wynika, że żyje 

LESZCZYNY. Konkurs na świą-
teczne kartki z gminy wygra-
ło Przedszkole nr 3.
 Przedszkolaki z Leszczyn 
zaprojektowały kartki świą-
teczne gminy Czerwionka 
– Leszczyny. Na konkurs 
bożonarodzeniowy pt. „Za-
projektuj kartkę świąteczną 
z naszej gminy” kartki spły-
nęły z całej gminy. Jury po-

stanowiło jednak nagrodzić 
przedszkolaków z Przedszko-
la nr 3 w Leszczynach za całą 
serię uroczych papierowych 
życzeń. Dzieła młodych ar-
tystów można podziwiać na 
stronie internetowej gminy. 
Za swe arcydzieła od za-
chwyconych urzędników 
przedszkolaki otrzymały ko-
sze słodkości. (luk)

BEŁK, DĘBIEŃSKO. Kierow-
cy regionu mogą korzystać z 
trzypasmowej drogi z Bełku 
do Sośnicy. Nie było premie-
ra, nie było przecięcia wstęgi, 
ale 15-kilometrowy odcinek 
autostrady otwarto.
 Odcinek w Bełku był już 
dawno ukończony, jednak 
odbiory techniczne na węź-
le Sośnica trwały do ostatniej 
chwili. I to i tak nie koniec 
robót. – Prace na węźle będą 
trwać do końca maja 2010 
roku, więc należy liczyć się 
z utrudnieniami związany-

mi z prowadzeniem prac 
bitumicznych i wykończe-
niowych – informuje Doro-
ta Marzyńska, rzeczniczka 
Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad w 
Katowicach.

Bez premiera
 Tak czy inaczej od 23 
grudnia kierowcy mogą 
przemierzać trzypasmową 
drogę z Bełku do Sośnicy. 
Tego dnia po południu zdję-
to zakazy wjazdu i rozmon-
towano betonowe zapory. 

Odcinek GDDKiA zamie-
rzało otworzyć uroczyście. 
Według naszych informacji 
wysłano zaproszenie na-
wet do kancelarii premiera. 
Przecięcie wstęgi miało się 
odbyć jeszcze przed świę-
tami. GDDKiA tak się śpie-
szyło, że prace przy węźle 
były robione dosłownie na 
ostatni moment. Okazało 
się jednak, że premier nie 
zdecydował się na przyjazd 
i GDDKiA zrezygnowało w 
ogóle z oficjalnego otwar-
cia.

Za przejazd zapłacimy
 Otwarty odcinek z Bełku 
do Sośnicy ma trzy węzły: w 
Knurowie, Dębieńsku oraz 
Bełku. Przejazd 15-kilome-
trowym odcinkiem jest na 
razie bezpłatny. Przetarg na 
pobieranie opłat zostanie 
ogłoszony dopiero, kiedy 
będą gotowe wszystkie od-
cinki A1 w regionie. Wtedy 
również ustalone zostaną 
stawki za przejazd. To potrwa 
jednak jeszcze co najmniej 2 
lata.

(luk), (acz)

Świąteczni goście 
w urzędzie

Uczniowie szkoły podstawowej na „Dolnioku” w Urzędzie Gminy 
Świerklany przedstawili program artystyczny. Na pamiątkowym 
zdjęciu z wójtem Stanisławem Gembalczykiem.

ŚWIERKLANY. W okresie 
świątecznym drzwi Urzę-
du Gminy nie zamykały się. 
Pracowników urzędu odwie-
dzili najmłodsi kolędnicy z 
gminy.
 Urząd Gminy odwiedzili 
młodzi mieszkańcy Janko-
wic i Świerklan, aby z okazji 
świąt i nowego roku złożyć 
życzenia władzom gminy i 
urzędnikom. 15 grudnia pra-
cownicy urzędu gościli wy-
chowanków przedszkola w 
Świerklanach Górnych, zaś 

dwa dni później uczniów 
szkoły podstawowej na „Dol-
nioku”. Kolejne odwiedziny 
miały miejsce 22 grudnia. Do 
gminnego magistratu zawita-
li przedstawiciele przedszko-
la w Świerklanach Dolnych 
oraz grupa jankowickich 
przedszkolaków. Młodzi ko-
lędnicy w urzędzie wystąpili 
z programami artystycznymi. 
Za profesjonalne życzenia od 
władz gminy otrzymali słod-
kie upominki. 
 (opr. luk)

Kartki przedszkolaków 
zrobiły furorę w urzędzie

Przedszkolaki z Leszczyn zaserwowały urzędnikom całą serię 
świątecznych kartek
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Fragment autostrady A1 w końcu otwarty

Bez wstęgi, ale z węzłem

Najmniejszą gminę w Polsce dosięgnął kryzys

Kryzys w gminie

się nam dobrze, nie da się 
ukryć, że kryzys dosięgnął 
naszą gminę. Ludzie mniej 
zarabiają i tym samym 
mniej podatków jest odpro-
wadzanych do budżetu. To 
prosta ekonomia – przedsta-
wiał sytuację gminnego bu-
dżetu na przedświątecznej 
sesji przewodniczący rady 
Grzegorz Wojaczek. Nastro-
je radnych uspokoiła Anna 
Skowronek, skarbnik gmi-
ny. – Zmniejszenie naszego 
dochodu nie oznaczało w 

Radni z Jejkowic musieli dokonać korekty w budżecie gminy. Mieszkańcy wpłacili w tym roku o 
ponad 260 tys. zł mniej niż urzędnicy przewidywali.

tym wypadku niewykona-
nie jakichś zadań. Po prostu 
nie będzie nadwyżki – tłu-
maczyła. Dochody od osób 
prawnych, od osób fizycz-
nych i od innych jednostek 
nieposiadających osobo-
wości prawnej oraz wydat-
ki związane z ich poborem 
zmniejszyły się w tym roku 
w Jejkowicach dokładnie o 
262 tys. zł.

Gminy pożyczają
 W polskich gminach, 

oprócz zmniejszonych do-
chodów z podatków, wzrosło 
w ostatnim czasie również 
zadłużenie. Jak wynika z 
opublikowanej właśnie przez 
Ministerstwo Finansów in-
formacji na temat sytuacji 
finansowej samorządów za 
trzy kwartały w latach 2008 
– 2009, zadłużenie z tytułu 
kredytów i pożyczek wynosi-
ło na koniec września prawie 
28 mld zł, o 7,3 mld zł więcej 
niż rok wcześniej.

(luk)
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Wieści gminne

Strażnicy bliżej urzędu
CZERWIONKA – LESZCZYNY. Straż Miejska kolejny raz zmieniła swą sie-
dzibę. Tym razem strażnicy mają bliżej urzędu gminy, a tym samym centrum 
miasta. Dotychczasowa siedziba Straży Miejskiej przy ul. 3 Maja, przy tere-
nach byłej kopalni „Dębieńsko” została zmieniona na budynek przy ul. Dr 
Rostka 7, niedaleko skrzyżowania ul. 3 Maja z ul. Furgoła. Strażnicy mają 
teraz zdecydowanie bliżej do urzędu gminy. W swej nowej siedzibie strażnicy 
miejscy pracują i przyjmują mieszkańców od 30 grudnia. Numery telefonów 
pozostają bez zmian.

Lepsi od sejmu
GASZOWICE. – To była najkrótsza sesja w historii rady – tak stwierdził na 
grudniowych obradach Rady Gminy jej przewodniczący Marek Masarczyk. 
Zatwierdzono również program Gminnej Komisji Przeciwdziałania Alkoholi-
zmowi. Radni wypili lampkę szampana składając sobie życzenia noworocz-
ne. Sprawozdanie za rok działalności rady przedstawił przewodniczący. – To 
był dobry rok dla gminy. Udało się nam uchwalić 215 uchwał – stwierdził 
przewodniczący. – Pracujemy lepiej niż w sejmie – wydobył się głos z sali. 
– Nie do końca, ale merytorycznie tak – skwitował szef rady.

Szaleństwo karnawału
CZUCHÓW. Rada Rodziców Zespołu Szkół w Czucho-
wie na nowy rok postanowiła zorganizować zabawę 
karnawałową. Parkietowe szaleństwo odbędzie się 16 
stycznia w sobotę w Domu Parafialnym w Czuchowie. 
Osoby chętne do wzięcia udziału w imprezie proszo-
ne są o kontakt z sekretariatem szkoły (tel. 032 4312-
-446), gdzie można uzyskać szczegółowe informacje 
o imprezie. 
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ŚWIERKLANY. Gminny 
OPS zakończył program 
przeciwdziałania wyklu-
czeniu społecznemu. 
Na warsztaty i szko-
lenia w ciągu jedne-
go miesiąca wydano 
ponad 110 tys. zł. W 
ramach programu moż-
na było m. in. ukończyć 
kurs prawa jazdy.

 Z pomocy świerklańskiego 
OPS-u skorzystało 14 osób z 
terenu gminy. Uczestnicy pro-
jektu wzięli udział w treningu 
psychoterapii, indywidualnej 
psychoterapii, warsztatach 
umiejętności społecznych, 
szkoleniu i konsultacjach in-
dywidualnych z zakresu do-
radztwa zawodowego. – Już 
w trakcie warsztatów dwóch 
uczestników znalazło pracę 
w handlu i budowlance, dla-

tego przyjęliśmy dodatkowe 
dwie osoby – mówi Krystyna 
Marek, kierownik OPS-u w 
Świerklanach. Beneficjenci 
zdobywali także nowe umie-
jętności uczestnicząc w kur-
sie prawa jazdy kategorii B, 
szkoleniu z zakresu kuchar-
stwa , minimum sanitarnego, 
obsługi kas fiskalnych oraz 
fakturowania.

Unia dopłaciła
 W tym roku projekt „Efek-
tywne formy przeciwdziała-
nia wykluczeniu społecznemu 
w gminie Świerklany” był re-
alizowany w terminie od 01 
kwietnia do 31 grudnia. Skie-
rowany, jak w ubiegłym roku 
dla grupy osób bezrobotnych, 
nieaktywnych zawodowo ko-
rzystających ze świadczeń 
pomocy społecznej. Projek-
todawcą był OPS, który na to 
zadanie otrzymał dotację roz-
wojową z urzędu marszałkow-

skiego w wysokości ponad 98 
tys. zł. Pełny koszt zadania wy-
niósł 110,5 tys. zł.

Darmowy 
kurs prawa jazdy
 – Co roku diagnozujemy 
osoby pozostające bez pracy 
i dostosowujemy propozycje 
warsztatów do ich oczekiwań. 
W tym roku zdecydowaliśmy 
się m. in. na kurs prawa jazdy, 
z którego skorzystało 5 osób. 
Każde znalezienie pracy przez 
któregokolwiek z uczestników 
bardzo nas cieszy. Z więk-
szością z nich mamy ciągły 
kontakt. Z zeszłorocznego 
programu wielu z nich już 
się usamodzielniło – zazna-
cza kierowniczka OPS-u. W 
przyszłym roku świerklański 
ośrodek również ma zamiar 
wystąpić o dotację. Na roz-
patrzenie wniosku urzędni-
cy będą czekać do maja lub 
czerwca. (luk)

GASZOWICE. Wójt Andrzej 
Kowalczyk ma pretensje 
do mieszkańców sołectwa 
Szczerbice, że podczas opa-
dów śniegu, ci nie odśnieżają 
chodników. Na ostatniej sesji 
dostało się za to sołtysowi.
 – Z jednej strony jest wielki 
nacisk mieszkańców, żeby bu-
dować, budować, budować. A 
jak już jest zrobione, to miesz-
kańcy nie wywiązują się ze 

swego podstawowego obo-
wiązku – rozpoczął wójt An-
drzej Kowalczyk i popatrzył 
w stronę sołtysa Szczerbic 
Mieczysława Szymika: – Ani 
metra chodnika w sołectwie 
Szczerbice nie było odśnieżo-
ne. Trzeba pochwalić resztę 
mieszkańców. W Gaszowi-
cach większość chodników 
zrobionych, tak samo w Czer-
nicy. Tylko w Szczerbicach 

taka sytuacja. Panie sołtysie 
proszę coś z tym zrobić, bo na-
stępnym razem skończy się to 
wizytą strażników gminnych. 
Mieszkańcy przecież powinni 
sami dbać o bezpieczeństwo. 
Taki nieodśnieżony chodnik, 
to jeszcze gorzej, jakby go tam 
w ogóle nie było – kończył 
wójt. Na długi i srogi wywód 
szefa urzędu sołtys Szymik 
potaknął tylko głową.  (luk)

CZERWIONKA – LESZCZYNY. 
Podczas gdy w oświa-
cie rozdano pierwsze 
wypowiedzenia o pracę, 
w urzędzie rozdzielono 
grudniowe premie. Na 
tzw. trzynastki załapali 
się również szefowie 
urzędu, którzy jak ob-
liczyliśmy dostali około 
6,5 tys. zł.

 O zwolnieniach w czer-
wioneckich szkołach pisali-
śmy w zeszłych numerach. 
W większości szkół już 
wszystkie etaty sprzątaczek 
zostały zredukowane. We-
dług naszych informacji 
zwolnienia czekają również 
nauczycieli. W szkołach do-
konano „drastycznych cięć 
w wydatkach”. Tymczasem 
w urzędzie dodatkowe pre-
mie otrzymali wszyscy pra-
cownicy. Na tzw. trzynastki 
załapali się nawet szefowie 
urzędu. Burmistrz Wiesław 
Janiszewski nie mógł sobie 
samemu przyznać premii, 
dlatego jako jedyny został 
z niczym. Za to wiceburmi-

strzowie Andrzej Raudner 
oraz Grzegorz Wolnik, jak 
obliczyliśmy, dostali po oko-
ło 6,5 tys. zł. 

Wiceburmistrz: 
to nieduże premie
 Wszyscy pracownicy 
Urzędu Gminy i Miasta 
jako premię otrzymali w 
grudniu średnio 70% warto-
ści podstawy wynagrodze-
nia. – Stan finansów gminy 
nie jest zły, dlatego podjęli-
śmy decyzję o przyznaniu 
takich premii. Zostały one 
zresztą i tak zmniejszone 
ze 100% – tłumaczy An-
drzej Raudner, zastępcaca 
burmistrza, choć jak sam 
przyznał w jednym z pod-
ległych mu wydziałów, pra-
cę  straciły już dwie osoby. 
– Chcę podkreślić również, 
że jeden z radnych opozycji 
zaproponował już, by zasta-
nowić się na ograniczeniem 
pracy szkół. My stanowczo 
do tego nie dopuścimy. Nie 
zlikwidujemy ani jednej 
szkoły – dodaje Raudner 
i zapewnia, że zwolnień 
wśród nauczycieli nie ma i 
nie będzie.

Pomimo że w gminie szuka się oszczędności, na dodatkowe „trzynastki” załapali się wszyscy urzędnicy, łącznie z wiceburmistrzami

Tysięczne premie dla urzędników

Podczas gdy w oświacie trwa redukcja etatów, a z urzędu zwolniono już 15 pracowników, burmistrz 
Wiesław Janiszewski obdzielił „trzynastkowymi” premiami wszystkich urzędników. Według naszych 
obliczeń, wiceburmistrz Andrzej Raudner dodatkowo dostał w grudniu około 6,5 tys. zł.

Jeśli oszczędności, 
to wszędzie
 Opozycja gminy nie po-
zostawia na urzędnikach 
suchej nitki. – Przyznawa-
nie takich premii jest jak 
najbardziej nie na miejscu. 
Nie ulega wątpliwości, że 
kryzys gospodarczy jest i 
dochody budżetu się dra-
stycznie zmniejszyły. Jeśli 
szuka się oszczędności w 
oświacie czy w administra-
cji, to przyznawanie pre-
mii jest tutaj nie na miejscu 
– twierdzi radny Leszek Sa-
lamon z klubu radnych PiS 
i Wspólnota Samorządowa. 
Opozycja wystosowała  rów-
nież wniosek do burmistrza 
o przekazanie dokładnych 
danych w sprawie sytuacji 
w oświacie.

Czerwionka to nie 
Warszawa
 – Zastanawiająca jest w 
ogóle polityka obecnych rzą-
dzących. Bo przecież, czy 
potrzebni są nam dwaj wi-
ceburmistrzowie? Tak samo 
funkcja rzecznika w naszej 
gminie wydaje się zupełnie 
niepotrzebna, wcześniej 

z kontaktami z mediami 
doskonale radził sobie wi-
ceburmistrz Wolnik, poza 
tym Czerwionka to nie War-
szawa – dodaje radny ze 

Wspólnoty. – Zwolnienia i 
redukcje w oświacie to nie 
szukanie oszczędności. Po 
prostu zmniejsza się liczba 
dzieci w szkołach. Oszczęd-

ności szukamy gdzie indziej 
– odbija piłeczkę wicebur-
mistrz Raudner.

Łukasz Żyła

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej zakończył walkę z wykluczeniem 
społecznym

Kurs prawa jazdy za darmo

Sołtysowi Szczerbic oberwało się za mieszkańców

Panie, zrób pan coś z tym

Mieczysław Szumik (w środku) musiał wysłuchać na ostatniej sesji ostrej reprymendy od samego wójta
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Wieści gminne

Kalendarz młodych artystów
LYSKI. Ukazał się już dwunastostronicowy kalendarz wydany przez Stowarzy-
szenie Sumina na 2010 rok. Stowarzyszenie ogłosiło konkurs fotograficzny dla 
mieszkańców gminy latem ubiegłego roku. Spośród nadesłanych prac komisja 
konkursowa wyłoniła zwycięzców: Im. – Iwona Newe z Suminy, II – Magdale-
na Kelner z Suminy, III – Magdalena Doleżych z Lysek, IV – Paweł Łukoszek z 
Adamowic. Laureaci otrzymali cenne nagrody rzeczowe tj. cyfrowe aparaty 
fotograficzne wraz z kartami pamięci i osprzętem (m. I i II, oraz pendrivy 4GB 
(m. III i IV).

Chóry z całej gminy
CZUCHÓW. Prawdziwe kolędowe święto tym razem przypadnie czuchowia-
nom. Noworoczny koncert kolęd, na którym wystąpią prawie wszystkie chóry 
z terenu gminy odbędzie się w nadchodzącym roku 17 stycznia w kościele p. 
w. Wniebowzięcia NMP. Wystąpią: Chór „Angelus” parafii p.w. św. Andrzeja 
Boboli w Leszczynach, Chór „Cecylia” parafii p.w. św. Jana Sarkandra w Bełku, 
Chór „Rodzina” parafii p.w. św. Jerzego w Dębieńsku, Chór „Jutrzenka” parafii 
p.w. Matki Boskiej Pośredniczki Wszelkich Łask w Szczejkowicach oraz Chór 
„Hiacynt” parafii św. Jacka w Stanowicach.

Miasto w internecie
CZERWIONKA. 18 grudnia 2009 roku ruszył nowy 
portal przeznaczony dla mieszkańców Czerwionki 
– www.czerwionka.pl. To już kolejny niezależny portal 
internetowy w gminie. Nowy portal dopiero raczku-
je, aczkolwiek w zamyśle właścicieli ma przyciągnąć 
szerokie spektrum internautów. Pragnąca zachować 
anonimowość administracja chce stworzyć niezależ-
ne medium na terenie gminy. 
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Co z tą Sumińską?
JEJKOWICE. Radni niepokoją się docierającymi ze starostwa powiatowego 
sygnałami. – Chciałbym się dowiedzieć co tak naprawdę dzieję się z naszą 
ulicą Sumińską. Podobno coś już jest nie tak. Żeby nie stało się znowu tak, że 
powiat zostawi nas z niczym. Ostatnio czytałem w lokalnej prasie, że już się 
rzekomo wzięli za chodnik, a przecież roboty miały ruszać od przyszłego roku  
– wyrażał swe wątpliwości na ostatniej sesji rady Herbert Śmieja. – Panie 
radny, ale to co było ostatnio w prasie, dotyczyło Sumińskiej w innej miejsco-
wości – uspokajała radnego Joanna Warło-Wolny z biura rady.

Opozycja rusza do ataku?
CZERWIONKA – LESZCZYNY. Klub radnych Prawa i Sprawiedliwości i 
Wspólnoty Samorządowej, czyli opozycyjna siła w Radzie Miejskiej zamierza 
w najbliższym czasie rozpocząć kampanię wyborczą. Informację tę potwier-
dził jeden z radnych Alojzy Waniek. – Z kampanią ruszymy prawdopodobnie 
w połowie stycznia, szczegółów jednak nie możemy jeszcze ujawnić – powie-
dział nam radny. Obecnie klub tworzy siedmiu rajców. Radny Andrzej Jar-
mundowicz jest szefem komisji budżetu, zaś Henryk Dyrbuś, przewodniczy 
komisji prawa i porządku publicznego.

W grudniu z wywiadem
CZERWIONKA. Młodzi dziennikarze z Zespołu Szkół 
wydali kolejny numer gazetki szkolnej. W grudniowym 
periodyku możemy znaleźć m. in. obszerny wywiad z  
burmistrzem Wiesławem Janiszewskim, który przed-
stawia nowe wyzwanie gminy. Uczniowie w gazetce 
zdecydowali się również na zamieszczanie tekstów 
obcojęzycznych. Sami redagują artykuły w języku nie-
mieckim, angielskim oraz francuskim. 

Wieści gminne

Chór Powiatowego Ogniska Pracy Pozaszkolnej pod dyrekcją Stefanii Szyp wykonał podczas 
uroczystości kilka znanych kolęd

Jerzy Reginek – urodził się w 1937 roku w 
Wilczej, następnie przeprowadził się do 
Czuchowa. Absolwent Politechniki Gliwickiej. 
Związany z kopalnią KWK Dębieńsko. Od 1977 
do 1990 roku był dyrektorem Zasadniczej 
Szkoły Górniczej KWK Dębieńsko. Dziś 
pomimo, że jest mieszkańcem Rybnika 
– Boguszowic, aktywnie działa społecznie w 
gminie Czerwionka – Leszczyny.

OSP Dębieńsko Wielkie – brała udział przy 
gaszeniu wielkiego pożaru w Rudach. Strażacy 
wykazali się sprawnością i szybkością przy 
ratowaniu wieży dębieńskiego kościoła w 
maju tego roku. Dzięki ich akcji ratowniczej 
uratowano zabytkowy kościół. W tym roku 
jednostka obchodziła 100-lecie swego istnienia. 
Jury doceniło również zaangażowanie OSP w 
życie kulturalne dzielnicy oraz prace na rzecz 
mieszkańców. Na zdjęciu Bogdan Bukowski, 
prezes oraz Krzysztof Klimczyk, naczelnik.

Henryk Kubasa – urodził się 1942 roku w 
Chorzowie, następnie przeprowadził się do 
Bełku. Jako nauczyciel pracował w szkołach 
w Stanowicach i Bełku. Służbę wojskową 
ukończył na KWK Dębieńsko. Pracując jako 
nauczyciel był aktywny jako działacz na rzecz 
lokalnej społeczności. Związany z klubem 
Ruch Stanowice. Za swe zasługi pedagogiczne 
otrzymał Krzyż Kawalerski Odrodzenia Polski 
w 2001 roku.

Na tegorocznych Karolinkach zabrakło Franciszka Blindy, który 
nie zdążył niestety odebrać statuetki, sołtys Stanowic dzień 
wcześniej zmarł. 

Zespół folklorystyczny Familio – powstał w 
padzierniku 2001 r. z inicjatywy Celestyny 
Wodok, kierownika Wiejskiego Domu Kultury. 
Jest amatorskim teatrem żywego słowa oraz 
zespołem śpiewaczym, który kultywuje i 
podtrzymuje tradycje i gwarę Górnego Śląska. 
Laureat 3 Międzynarodowego Przeglądu 
Zespołów Regionalnych „Złoty Kłos”. W roku 
2009 zespół wystawił spektakl „Zolyty”, który 
jest grany na deskach teatrów na całym Śląsku.

CZERWIONKA – LESZCZYNY. 
Statuetki Karolinki, przyzna-
wane są za zasługi dla roz-
woju i rozsławiania gminy i 
miasta Czerwionka – Lesz-
czyny. Pierwsze Karolinki 
przyznano w roku 1997. Od 
tego czasu wśród laureatów 
znalazło się kilkudziesię-
ciu zasłużonych dla gminy 
mieszkańców, a także insty-
tucji działających na terenie 
gminy. Pierwszą statuetkę 
otrzymała m. in. była kopal-
nia KWK Dębieńsko. Laure-
atami Karolinek 2009 zostali: 
Franciszek Blinda, Henryk 
Kubasa, OSP Dębieńsko 
Wielkie, Jerzy Rywinek, Ze-
spół Śpiewaczy „Familijo”. 
Rozdanie brązowych sta-
tuetek nastąpiło na uroczy-
stej sesji Rady Miejskiej 29 
grudnia. – Wszyscy laureaci 
pokochali ludzi, z którymi 
pracowali i dla których pra-
cowali. Chciałbym podzięko-
wać wszystkim tym, którzy 
przyznali nam ten wyjątko-
wy zaszczyt – mówił na ko-
niec laureat Henryk Kubasa. 
– Nasza gmina to wyjątkowe 
miejsce. Następują dziś nowe 
zmiany. W naszym logo poja-
wiło się hasło: złoża sukcesu. 
Przez naszą gminę biegnie 

Rozdano coroczne nagrody dla najbardziej zasłużonych dla gminy. W tym roku Karolinki powędrowały do trzech osób, 
Ochotniczej Straży Pożarnej oraz zespołu folklorystycznego.

Karolinki rozdane

autostrada. Powstanie nowa 
kopalnia. Jednak największy-
mi złożami naszej gminy są 
ludzie, pracowici i uczciwi, 

potrafiący zadbać o jej dobro 
– mówił podczas przemówie-
nia burmistrz Wiesław Jani-
szewski. (luk)
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Wieści gminne

Napisz o czarnym ogrodzie
POWIAT. Wszystkie szkoły powiatu rybnickiego mogą wziąć udział w kon-
kursie organizowanym przez Zespół Szkół nr 3 z Czerwionki „To moja śląska 
ojczyzna kochana”. Konkurs polega na napisaniu pracy pisemnej odwołującej 
się do dwóch wybranych i podanych przez organizatora książek, i określenia 
swojego stosunku do literatury śląskiej. Książki to: „Czarny ogród” M. Szejnert 
oraz „Warkocz pokoleń” A. Ostroch. Prace można wysyłać jeszcze do końca 
tygodnia na adres szkoły: ZS nr 3 ul. Szkolna 3, 44-230 Czerwionka – Leszczy-
ny z dopiskiem konkurs literacki „To moja śląska ojczyzna kochana”.

Ratują świątynię
DĘBIEŃSKO.  Mieszkańcy Dębieńska postanowili szybko odbudować spalo-
ny w maju tego roku hełm wieży kościelnej. Robią wszystko, co możliwe, aby 
przywrócić dawną świetność swojej świątyni. I tak w ostatnią niedzielę przed 
świętami zbierano kolektę kopertową na odbudowę kopuły wieży. Natomiast 
Towarzystwo Sympatyków Ziemi Dębieńskiej wydało specjalny kalendarz na 
rok 2010 pt. „Dębieńsko z lotu ptaka”, z którego sprzedaży dochód przezna-
czony jest na odbudowę wieży. Kalendarz już rozchodzi się jak ciepłe bułeczki. 
Na remont wieży potrzeba aż 300 tys. zł.

Będą nowe miejsca?
JEJKOWICE. Radna Ludmiła Niedziela na ostatniej 
sesji zarbała głos w sprawie przedszkoli. – Czy jest 
szansa, żeby otworzyć trzecią grupę? Słyszałam, że 
istnieją takie możliwości – pytała radna. – Ewentual-
ne rozszerzenie naszej oferty, jeśli chodzi o dodatko-
we miejsca w przekszkolach, będziemy rozpatrywać 
w lutym. Trudno cokolwiek powiedzieć, jeśli nie mamy 
szczegółowych danych – mówił wójt Jan Jochem.

CZERWIONKA. Ciekawie za-
powiada się tegoroczny finał 
Wielkiej Orkiestry Świą-
tecznej Pomocy.  Koncerty 
i turnieje sportowe to tylko 
niektóre z atrakcji, jakie cze-
kają na wspierających akcję 
mieszkańców.
 Czerwionecki sztab WOŚP 
obchodzi w tym roku 15-lecie 
grania. 9 i 10 stycznia na uli-
cach całej gminy pojawią się 
setki wolontariuszy. – Z roku 

GASZOWICE, JEJKOWICE. 
Nie ma popłochu. Gminy 
nie zamierzają zapłacić gi-
gantycznych podatków od 
kanalizacji.
 O tym, że gminy i miasto 
Rybnik czeka zapłata ol-
brzymiego podatku VAT od 
budowanej latami kanaliza-
cji pisaliśmy w numerze z 
14 grudnia. Wybudowaną 
kanalizację trzeba prze-
kazać Przedsiębiorstwu 
Wodociągów i Kanalizacji, 
który będzie nią zarządzał. 
To oznacza, że gminy od 
tego gigantycznego mająt-
ku muszą zapłacić podatek 
VAT. Przy 19-milionowym 
budżecie Gaszowic wyda-
tek 9 milionów oznaczałby 

PSTRĄŻNA. W Zespole Szkol-
no-Przedszkolnym wykryto 
nieprawidłowości w zarzą-
dzaniu placówką. Kurato-
rium Oświaty w Katowicach 
o wynikach kontroli poinfor-
mowało wójta Lysek.
 Zarzuty nauczycielek z ze-
społu szkolno-przedszkolne-
go potwierdziło kuratorium 
oświaty. Po tym jak skargi na 
dyrektor placówki trafiły na 
biurko kuratora w Katowi-

Sprawy VAT-u od kanalizacji ciąg dalszy

WÓJT: nie ma 
żadnej gilotyny

Ewa Grabowska, skarbnik gminy, nie obawia się podatku od 
kanalizacji. Zapłata VAT-u od przekazania kanalizacji w przypadku 
19-milionowego budżetu Gaszowic wyniosłaby aż 9 mln.

katastrofę finansową.

Zetną nam głowy
 O sytuację pytał na ostatniej 
sesji radny Janusz Milion: – Z 
tego co pan mówi, domyślam 
się, że ta gilotyna ciągle nad 
nami wisi – zwracał się do 
wójta rajca. – Panie radny, 
nie ma żadnej gilotyny. My 
nie chcemy żadnego VAT-u 
od nich i my też żadnego nie 
zapłacimy. Zamiast gotówki 
w kanalizacji będziemy mie-
li udziały. W 2017 można 
będzie dokonać pełnej pry-
watyzacji, tak więc gmina 
będzie mogła sprzedać swe 
udziały – wyjaśniał enigma-
tycznie wójt Andrzej Kowal-
czyk.

Nie będzie roszczeń
 I rzeczywiście urzędnicy 
znaleźli sposób. Wybudowa-
ną kanalizację zamierzają 
przekazać PWiK w użytkowa-
nie. – Jako gmina nie mamy 
majątku w kanalizacji, choć 
oczywiście partycypujemy 
w kosztach. Jeśli kanalizacja 
zostanie przekazana w ten 
sposób, nie trzeba będzie pła-
cić żadnego podatku przy jej 
przekazywaniu na własność – 
powiedziała Ewa Grabowska, 
skarbnik gaszowickiego magi-
stratu. Urzędnicy z Gaszowic 
nie zamierzają również wy-
stosowywać jakichkolwiek 
roszczeń za opóźnienia przy 
podłączeniach do kanaliza-
cji. 

Grozi podwyżkami
 Przekazanie kanalizacji 
aportem do PWiK ma nastą-
pić w ostatnich dniach grud-
nia 2010 roku. Jednak wójt 
Kowalczyk i tak ma pewne 
obawy co do tej decyzji. – Mu-
simy się liczyć z tym, że wtedy 
opłata za metr ścieków może 
dojść do nawet 14 zł – zauwa-
ża. Urzędnicy zapewniają, że 
takich zagrożeń na rok 2010 
nie ma. Jest już nowa taryfa za 
wywóz ścieków do oczyszczal-
ni w Lyskach. Zgodnie z nowy-
mi ustaleniami za m3 ścieków 
mieszkańcy będą płacić od 1 
marca 4,67 zł (wcześniej 4,21 
zł), zaś za ścieki wywożone 
7,94 zł (wcześniej 8,78 zł)

(luk)

Zdaniem katowickiego kuratorium sytuacja w szkole w Pstrążnej nie jest dobra

W szkole w Pstrążnej nie dzieje się dobrze 
cach, w zespole w Pstrążnej 
przeprowadzono kontrolę. 
– Przede wszystkim to, na 
co zwróciliśmy uwagę w na-
szych zaleceniach, to bardzo 
zły kontakt dyrekcji z pra-
cownikami szkoły. Również 
rada pedagogiczna powin-
na pomagać w kontaktach 
z dyrekcją. Z pewnością w 
placówce nie dzieje się do-
brze – mówi Anna Wietrzyk, 
rzecznik katowickiego kura-

torium. We wnioskach zwró-
cono m. in. uwagę na to, że  
dyrektorka szkoły ogranicza 
swobodę wypowiedzi na-
uczycieli, uczestniczących w 
posiedzeniach Rady Pedago-
gicznej.

Skarga w biurze rady
 Przypomnijmy, dwie na-
uczycielki skargi na dyrektor 
Zespołu Szkolno-Przedszkol-
nego w Pstrążnej złożyły na 

ręce wójta jeszcze we wrze-
śniu. Ich zdaniem dyrektorka 
je szykanuje i nęka psychicz-
nie.  Sytuacją w placówce 
zajęła się Rada Gminy. Część 
zarzutów potwierdziła, m. in. 
te dotyczące utrudniania na-
uczycielkom kontaktów z dy-
rekcją. Nauczycielki z częścią 
opinii rady nie zgodziły się 
jednak, dlatego sprawa zosta-
nie jeszcze raz podjęta przez 
lysecką radę w styczniu.

Jasno na białym
 Zalecenia pokontrolne wy-
słano właśnie do wójta Lysek 
Grzegorza Gryta. – Nasze 
prawne możliwości w tym 
momencie się wyczerpują, 
jednak zgodnie z prawem 
dyrekcja ma obowiązek do 
tych zaleceń się dostosować. 
Natomiast wójt jako praco-
dawca ma jasno na białym, 
że w szkole coś się dzieje 
nie tak. Co zrobi z tymi in-

formacjami, leży już tylko w 
jego kompetencjach – wyja-
śnia rzeczniczka. – Nie będę 
udzielać komentarzy, ponie-
waż jeszcze nie otrzymaliśmy 
żadnego pisma. Jak tylko do-
staniemy pocztę odniosę się 
do kontroli kuratorium – po-
wiedział nam wójt Grzegorz 
Gryt. Kuratorium wysłało do 
gminy dwa pisma. Jedno ma 
trafić do dyrekcji szkoły, dru-
gie na biurko wójta.  Ł. Żyła

9 i 10 stycznia w Czerwionce – Leszczynach od-
będzie się 18. finał WOŚP

Gramy już 15 lat
na rok zgłasza się do nas co-
raz więcej chętnych. W tym 
finale jest już ich od groma 
– mówi z uśmiechem Marek 
Looze, szef czerwioneckie-
go sztabu. W zeszłym roku 
mieszkańcy gminy do pu-
szek wolontariuszy wrzucili 
ponad 15 tys. zł. Najwięcej, 
bo 19 tysięcy udało się ze-
brać w 2002 roku, lecz czer-
wioneccy wolontariusze nie 
przywiązują wagi do bicia re-

kordów. – Nieistotne jest dla 
nas czy na 15-lecie uda nam 
się pobić rekord. Dla nas liczy 
się każda złotówka – zapew-
nia szef sztabu. W tym roku 
finał poświęcony jest onkolo-
gii dziecięcej.
 Na tegorocznym koncerto-
wym finale WOŚP w Miej-
skim Ośrodku Kaultury w 
Czerwionce przy ul. Wolno-
ści wystąpią: Underground, 
Popiół, Kurczat, The October 
Leaves i Fueling The Fire. 
Oprócz muzycznych gwiazd, 
organizatorzy przygotowali 
jeszcze dodatkowe turnieje 
sportowe. I tak 9 stycznia w 
sobotę o godz. 9.00 w Szkole 

Podstawowej w Stanowicach 
odbędzie się Turniej Piłki Ha-
lowej Szkół Podstawowych. 
W tym samym czasie w Ze-
spole Szkół w Czerwionce na 
hali sportowej rozegrany zo-
stanie Otwarty Turniej Piłki 
Siatkowej. Zaś o godz. 17.00 
zespół Testimonium zagra 
na uczczeniu 15-lecia grania 
gminy w domu kultury przy 
ul. Wolności. 10 stycznia, w 
dniu koncertów w Leszczy-
nach, odbędzie się pokaz 
ratownictwa medycznego. 
Szczegółowy program można 
znaleźć na stronie interneto-
wej www.wospczerwionka-
leszczyny.cba.pl. (luk)
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Mieszkańcy Czerwionki – Leszczyn już od 15 lat wspierają Wielką 
Orkiestrę Świątecznej Pomocy
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– Czy wiecie skąd wzię-
ła się tradycja ozdabia-
nia choinek? – zapytała 
swoich wychowanków 
Grażyna Kupczyk, 
dyrektor Przedszkola nr 
20 w Boguszowicach 
– Osiedlu. – Ze sklepu 
– udzielił rezolutnie od-
powiedzi mały Filipek.

 Aby opowiedzieć o tradycji 
jaki i przekonać przedszko-

laków, że świąteczne ozdo-
by nie muszą pochodzić ze 
sklepu, w boguszowickim 
przedszkolu  zorganizowa-
no konkurs. Była to już dru-
ga edycja  ogólnopolskiego 
konkursu artystycznego, 
noszącego nazwę „Magia 
Świątecznych Dekoracji”. – 
Bardzo zależało nam na tym, 
żeby pokazać dzieciom, że 
mogą same zrobić świątecz-
ne ozdoby  i co więcej, mogą 
je wykonać z tego co wokół 
nas. Mogły to być naturalne 

materiały jak szyszki, gałąz-
ki, ale i odpady, to co zamie-
rzaliśmy wyrzucić, a dzięki 
dobrym pomysłom zostało 
ponownie wykorzystane  – 
tłumaczy ideę konkursu jego 
pomysłodawczyni Agnieszka 
Chudzik. Chodziło nie tylko 
o wprowadzenie magicznego 
nastroju świąt, ale i wyrabia-
nie w najmłodszych proeko-
logicznej  postawy. Pomysł 
najwyraźniej przypadł przed-
szkolakom do gustu, bo do or-
ganizatorów dotarło około sto 

prac z 50 przedszkoli z całej 
Polski. – Te wszystkie świeci-
dełka, które można kupić w 
sklepach są bardzo piękne, 
ale brakuje im duszy. Gdy 
sami robimy ozdoby, dajemy 
im trochę naszego serca, dla-
tego są tak cenne – mówiła 
dyrektor P 20 podczas pre-
zentacji wystawy. Niestety, 
autorzy najciekawszych prac 
nie mogli osobiście odebrać 
gratulacji i nagród.   Tym 
bardziej, że pierwsze miej-
sce zdobyła Lidia Lenard ze 

Szkoły Podstawowej nr 4 w 
Lublinie, drugie –  Patryk 
Prasałek z Przedszkola Sa-
morządowego w Pacanowie, 
a trzecie – Klaudia Bębenek 
z Miejskiego Przedszkola nr 
54 w Sosnowcu. Ponieważ 
wybór trzech pierwszych 
miejsc był bardzo trudny,  
jury postanowiło przyznać 
dodatkowo trzy wyróżnienia. 
Otrzymali je: Kacper Pajka z 
SP nr 3 w Pcimiu – Suchej, 
Julia Nowik z Przedszkola nr 
174 w Poznaniu oraz  Magda 

Polińska z  Przedszkola nr 8 
w Opolu. Natomiast nagro-
dę publiczności, przyznaną 
przez odwiedzających wy-
stawę gości, zdobył: Tomasz 
Siemiński z Przedszkola 
Samorządowego w Pacano-
wie. Ogłoszeniu wyników 
towarzyszył świąteczny pro-
gram przygotowany przez 
przedszkolaki. Były okolicz-
nościowe wiersze i piosenki, 
zaś konkursowe prace można 
oglądać w Przedszkolu nr 20 
do 10 stycznia.  (bea) 

Przedszkolaki z Boguszowic prezentują nagrodzone w konkursie prace Do wspólnego śpiewania włączyli się także najmłodsi  

Ozdoby z sercem 

W BOGUSZOWICKIM PRZEDSZKOLU NR 20 ROZSTRZYGNIĘTO OGÓLNOPOLSKI KONKURS ARTYSTYCZNY  

 Zajęcia przedszkolne w 
sobotę? Dlaczego nie. To 
jeden z pomysłów, jaki bę-
dzie realizowany w Przed-
szkolu nr 9 „Bajka” dzięki 
projektowi finansowanemu 
z unĳnych pieniędzy. 
 A mowa o projekcie noszą-
cym nazwę „Nasze przed-
szkole – nasza bajka”, który 
ma wyrównać szanse eduka-
cyjne 170 dzieci w wieku 3 
– 6 lat. Jak uda się osiągnąć 
ten cel?  Poprzez wielotorowe 
działanie. Między innymi zo-
stanie wydłużony czas pracy 
jednej z grup. Obecnie dzieci 
z tego oddziału spędzają w 
przedszkolu pięć godzin, od 
września ich zajęcia wydłużą 
się o dodatkowe trzy godziny.  
Ponadto powstanie grupa 
weekendowa dla 25 dzieci. 
– Chcemy dotrzeć do dzieci, 
które siedzą w domu, a ich 
rodzice nie pomyśleli do tej 
pory, żeby je przyprowadzić 
do przedszkola. I dopiero 
trafiają do nas w wieku, gdy 
obejmuje je już taki obowią-
zek. A mamy porównanie, wi-
dzimy jak rozwijają się dzieci, 

które wcześniej rozpoczyna-
ją edukację przedszkolną, a 
jak dopiero rozpoczynające 
ją  pięcio- czy sześciolatki  – 
stwierdza  Jolanta Krzyszto-
porska, dyrektor Przedszkola 
nr 9 o nazwie „Bajka”. 

To zaowocuje 
w przyszłości 
 Projekt zakłada także  
wprowadzenie dodatko-
wych zajęć i warsztatów dla 
przedszkolaków z zakresu in-
formatyki, języków obcych i 
przedsiębiorczości. – Jeżeli 
chodzi o te ostatnie, to dzie-
ci będą odwiedzały zakłady 
pracy zrzeszone w Cechu 
Rzemiosł Różnych. Chodzi 
o dostosowaną do możli-
wości przedszkolaków pre-
orientację zawodową, żeby 
dzieci  poznawały różne za-
wody, spróbowały, dotknęły 
– tłumaczy Krzysztoporska. 
Wszystkie dodatkowe zaję-
cia będą finansowane z pie-
niędzy projektowych, tak 
więc nie obciążą kieszeni 
rodziców.  Placówka będzie 
również pracowała w oparciu 

Przedszkole nr 9 będzie realizowało unĳny projekt

Pionierzy z „dziewiątki”
o program „Klucz do uczenia 
się” L. Wygotskiego. – To ma-
rzenie chyba każdej dyrek-
torki przedszkola, ponieważ 
to bardzo drogi, ale niezwy-
kle wszechstronny program 
nauczania. Obejmuje on 5 
modułów, m. in. literacki, 
matematyczny, ruchowy, za-
wiera kompletne scenariusze 
zajęć,  mnóstwo pomocy dy-
daktycznych i my to wszystko 
będziemy mieć do dyspozycji 
– cieszy się Krzysztoporska.  
Projekt „Nasze przedszkole – 
nasza bajka” pozwoli również 
stworzyć mobilną pracownię 
komputerową z 11 laptopami, 
rzutnikiem, skanerem, tabli-
cą interaktywną. O nowe 
zestawy do gry wzbogaci się 
działający w „dziewiątce” 
Klub Szachowy „Smurfy”. 
Przewidziano także dodatko-
we wsparcie pedagogiczne i 
psychologiczne dla dzieci o 
specjalnych potrzebach. 

Powstanie interneto-
wy portal rodzinny
 Pomyślano także o ro-
dzicach, którzy będą 

Do przedszkola w weekend? Taki pomysł będzie wdrażać Przedszkole nr 9.

uczestniczyli w festynach, 
konferencjach oraz warsz-
tatach przygotowujących do 
stymulowania rozwoju wła-
snego dziecka. – Założyliśmy, 
że przynajmniej 20% biorą-
cych udział w tych warszta-
tach będą to ojcowie naszych 
przedszkolaków – wspomi-
na dyrektor. Z myślą o ro-
dzicach powstanie również 
internetowy portal rodzin-
ny. Projekt rusza 1 września 
2010 i będzie realizowany 
do 31 sierpnia 2012. – Nabór 
rozpoczniemy we wrześniu. 

Do grupy weekendowej  w 
pierwszej kolejności dosta-
ną się mali mieszkańcy z na-
szego rejonu, potem z innych 
dzielnic. Pierwszeństwo 
będą miały dzieci  z rodzin 
zagrożonych wykluczeniem 
społecznym, jak i te, których 
rodzice pracują w weekendy 
– podkreśla Krzysztoporska. 
Budżet projektu wyniesie 
prawie 590 tysięcy złotych. 
– W naszym przedszkolu za-
wsze mieliśmy ciekawe po-
mysły, ale często brakowało 
pieniędzy na ich realizację. 

Na szczęście mamy rodzica, 
który pracuje przy projek-
tach unijnych i skontaktował 
nas z Markiem Szafrańcem z 
WOM. On pomógł nam na-
pisać ten projekt, który jest 
spełnieniem marzeń, takim 
koncertem życzeń – opisuje 
dyrektor „dziewiątki”. I do-
rzuca z uśmiechem: –  Nie 
wierzyłam do końca, że uda 
się wygrać, bo żadne przed-
szkole w Rybniku jeszcze 
tego nie dokonało. Jesteśmy 
więc takimi pionierami.  

Beata Mońka 
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 Jakiej muzyki słuchali 
bikiniarze? Kiedy w handlu 
pojawił się zwis męski? 
Kiedy Edward Gierek został 
I sekretarzem KC? Oto kilka 
przykładowych pytań jakie 
padły podczas IV Międzysz-
kolnego Konkursu Wiedzy o 
PRL. 
 Dla pokolenia ich dziadków, 
rodziców, a nawet starszych 
kolegów to wydarzenia, które 
dobrze pamiętają. Dla nich to 
już część historii, którą znają 
nie tylko ze szkolnych pod-
ręczników. – Zdarza się, że 
o czasach PRL-u opowiada-
ją rodzice albo nauczyciele. 
Niektóre historie są tak ab-
surdalne, że aż trudno  w nie 
uwierzyć. Na pewno trudno 
byłoby coś takiego nawet wy-
myśleć –  zauważyła Karolina 
Wardas, jedna z uczestniczek 
konkursu. – Tata mi mówi, że 
i tak tego nie zrozumiem, bo 
nie żyłem w tych czasach 
– dorzucił jej szkolny kole-
ga Łukasz Szymura z I LO w 
Rybniku. Oboje przyznają, że 
konkurs wymaga ogromnej 
wiedzy. – Trzeba znać wiele 
szczególików, ale ta wiedza 
na pewno się przyda – pod-
kreślali licealiści. Pierwszy 
etap konkursu polegał na 
rozwiązaniu testu. Przystą-
piło do niego 35 uczniów z 
Rybnika, Raciborza, Mikoło-
wa, Żor, Jastrzębia, Rydułtów 
i Wodzisławia. 
 Najlepsza piątka zmierzyła 
się w części ustnej. Niestety, 
nie udało się rozegrać obu 

etapów w ustalonym termi-
nie. Tuż po części pisemnej 
nastąpiła przerwa w dosta-
wie prądu. – Jak za komu-
ny – skwitował absurdalną 
sytuację Grzegorz Janik, dy-
rektor Zespołu Szkół nr 3. 
Finał konkursu przesunięto 
na inny termin i tym razem 
wszystko odbyło się zgodnie  
z planem. A stawka była wy-
soka. Nagrodą główną był 
wyjazd do Brukseli ufundo-
wany przez posła do Parla-
mentu Europejskiego Marka 
Migalskiego. – Konkurs jest 
też formą przygotowania 
się do matury, jak i olimpia-
dy z historii. A wiadomo, że 
najlepsi olimpijczycy mogą 
wywalczyć indeksy – pod-
kreślał organizator  konkur-
su Dariusz Kuchta, historyk 
w ZS nr 3. W finale spotkali 
się: Karolina Wardas, Łukasz 
Szymura i Jakub Pokoj z I LO 

 –  Jesteśmy w Unii, ale 
musimy pamiętać skond 
my som. To jest istotne, 
żeby pamiętać, gdzie są 
nasze korzenie – zauważa 
Krystyna Kiereta, organi-
zatorka konkursu „Śladami 
przeszłości Rybnika”. 
 Konkurs zorganizowano 
w Gimnazjum dla Doro-
słych w Zespole Szkół w 
Rybniku, jednej z placówek 
Zakładu Doskonalenia Za-
wodowego w Katowicach. 
– Po Wszystkich Świętych 
wybraliśmy się z naszymi 
uczniami na spacer. Od-
wiedziliśmy cmentarz, ba-
zylikę, Kościół na Górce. Ta 
wyprawa zainspirowała nas 
do zorganizowania konkur-
su poświęconego dziejom 
Rybnika – wyjawiają Dorota 
Magiera i Teresa Niedziela, 
dwie pozostałe pomysło-
dawczynie konkursu. Po-
czątkowo miał to być jedynie 
sprawdzian wiedzy o mie-
ście w formie testu.   – Czy 
były trudne pytania? Z mar-
szu być może nie byłoby tak 
łatwo na nie odpowiedzieć, 
ale nasi uczniowie bardzo 
się zaangażowali – ocenia 
Kiereta. Dzięki temu poja-
wiły się jeszcze dwie dodat-
kowe konkurencje: plakat i 
prezentacja multimedialna. 
Oczywiście hasło wywoław-
cze brzmiało: „Śladami prze-
szłości Rybnika”.  – Chcemy, 
żeby młodzi ludzie wie-
dzieli skąd pochodzą. Tym 
bardziej, że nasze małe spo-
łeczności, niczym relikty 
kulturowe giną w kulturze 
masowej, która nas zalewa 
– komentuje Magiera. Oka-
zało się, że pomysł chwycił, 
a uczniowie Gimnazjum dla 
Dorosłych wykazali się dużą 

wiedzą o swojej małej ojczyź-
nie. – W konkursie wzięli 
udział jedynie drugoklasi-
ści, a chętnych nie zabrakło 
– cieszyły się organizatorki. 
Niestety, reguły konkursu są 
takie, że trzeba wybrać naj-
lepszych.  Okazało się, że 
najwięcej o Rybniku i jego 
okolicy wie Hanna Olbiń-
ska. Drugie miejsce przypa-
dło Weronice Mazur oraz 
Małgorzacie Stępień, a trze-
cie:  Jarosławowi Mężykowi 
i Robertowi Pielczykowi. 
W konkurencji prezentacja 
multimedialna wygrał: 
Mariusz Strojny, po-
konując: Mateusza 
Kotońskiego oraz 
Artura Sternala. 
Natomiast naj-
ciekawszy plakat 
zaprojektowali: 
Aleksandra Bełz, 
Małgorzata Stę-
pień i Mateusz 
Rudek. Drugie 
miejsce zdo-
byli: Artur 
Sternal i 

 „Tańczące litery” to au-
torski program realizowany 
od dwóch lat w Przedszkolu 
nr 2. Powstał  w oparciu o 
naturalną potrzebę ruchu u 
sześciolatków. 
 Opisując w skrócie, istota 
programu polega na nauce 
tańca o nazwie rozpoczynają-
cej się na literę, którą właśnie 
poznają przedszkolaki. Gdy 
na przykład jest to literka „t”, 
wówczas ćwiczą kroki tanga.  
– Program ten został przygoto-
wany przeze mnie dla grupy 
sześciolatków, gdy zaobser-

wowałam ich zainteresowa-
nie tańcem oraz chęć i zapał 
wykazywane podczas uczest-
nictwa w tego typu zajęciach. 
Obecnie również jest on z 
powodzeniem realizowany 
w kolejnej grupie starszaków 
– komentuje Iwona Mandera, 
autorka programu „Tańczą-
ce literki”. Pomysłodawczy-
ni dodaje, że wykorzystała 
naturalną potrzebę ruchu u 
przedszkolaków. Zaś zajęcia 
taneczne poprawiają stan 
zdrowia, wpływają na prawi-
dłowy rozwój fizyczny dzieci i 

młodzieży, uczą zarazem koor-
dynacji ruchu i rytmiki. – Isto-
tą programu i zarazem sensem 
aktywności ruchowej dzieci 
w wieku przedszkolnym jest 
nastawienie na wspólną za-
bawę, integrację grupy, a nie 
na tworzenie zespołu tanecz-
nego – podkreśla Mandera.  
Jest to szczególnie istotne w 
czasach, gdy dzieci są coraz 
częściej narażone na wyjątko-
wo statyczny tryb życia zdo-
minowany przez internet, gry 
komputerowe czy telewizję. 
Zabawy ruchowe są związa-

ne z wysiłkiem, co powoduje, 
że tracą na atrakcyjności w 
konfrontacji z rozrywkami 
statycznymi. Taki stan rzeczy 
prowadzić może do bardzo ne-
gatywnych konsekwencji, w 
tym dla psychomotorycznego 
rozwoju dziecka. – W toku dłu-
goletniej pracy w przedszkolu  
zauważyłam, że różnorod-
ność tematyki i sposobów jej 
realizacji zachęca dzieci do 
aktywności. Zabawy rucho-
we, a zwłaszcza taniec rozwija 
ich wyobraźnię i motywuje do 
działania – stwierdza autorka 

programu i podkreśla, że ta-
niec nie tylko poprawia formę, 
ale mobilizuje przedszkolaki 
do czynnego uprawiania spor-
tu, organizowania zabaw i gier 
ruchowych, czerpania radości 
i satysfakcji ze wspólnej zaba-
wy w gronie kolegów i koleża-
nek. – Zainteresowanie dzieci 
tańcem, jego historią i różno-
rodnością form przyczynia się 
również w znacznej mierze do 
poszerzenia horyzontów wie-
dzy i umiejętności – podkreśla 
Mandera. Jej wnioski potwier-
dzają obserwacje prowadzone 

przez dwa lata, w trakcie re-
alizacji programu. – Wstępna 
ocena wykazała bardzo duże 
zainteresowanie programem. 
Rodzice wspierali mnie, a dzie-
ci zachwycone tańcem bardzo 
chętnie dawały się namówić 
na pokazy i występy. Jestem 
przekonana, że taka forma 
przekazania wiedzy i umie-
jętności może skutkować w 
przyszłości niewspółmierny-
mi rezultatami –  podsumo-
wuje pomysłodawczyni.

Opr. (bea)

Ozdoby z sercem 

„T” JAK TANIEC – W Przedszkolu nr 2 połączono naukę alfabetu z tańcem  

Absurdalne historie 

w Rybniku, Krzysztof Pode-
szwa z II LO w Rybniku oraz 
Magdalena Leśniewska z II 
LO w Mikołowie. Przydała 
się znajomość nie tylko ulu-
bionej muzyki bikiniarzy, czy 
dat objęcia urzędu I sekreta-
rza przez kolejnych przedsta-
wicieli władzy. Dobrze było 
też pamiętać słowa, jakie 
wypowiadał papież podczas 
pielgrzymek do ojczyzny. 
Cenne punkty można też 
było zdobyć znając nazwi-
ska piłkarzy, dzięki którym 
Polska była trzecią drużyną 
świata w futbolu. Najlepiej 
poradził sobie z pytaniami 
Krzysztof Podeszwa z II LO 
w Rybniku. Zaledwie jed-
nym punktem przegrała z 
nim Magdalena Leśniewska 
z II LO w Mikołowie. Trzecie 
miejsce wywalczyła Karolina 
Wardas z I LO w Rybniku.   

Beata Mońka 

Niektóre z pytań i odpowiedzi wzbudzały wśród publiczności 
pewne wątpliwości, które trzeba było przedyskutować  

Finaliści konkursu, czyli: (od lewej) Krzysztof Podeszwa, Magdalena Leśniewska, Jakub Pokoj, 
Karolina Wardas i Łukasz Szymura 

kowe konkurencje: plakat i 
prezentacja multimedialna. 
Oczywiście hasło wywoław-
cze brzmiało: „Śladami prze-
szłości Rybnika”.  – Chcemy, 
żeby młodzi ludzie wie-
dzieli skąd pochodzą. Tym 
bardziej, że nasze małe spo-
łeczności, niczym relikty 
kulturowe giną w kulturze 
masowej, która nas zalewa 
– komentuje Magiera. Oka-
zało się, że pomysł chwycił, 
a uczniowie Gimnazjum dla 
Dorosłych wykazali się dużą 

multimedialna wygrał: 
Mariusz Strojny, po-
konując: Mateusza 
Kotońskiego oraz 
Artura Sternala. 
Natomiast naj-
ciekawszy plakat 
zaprojektowali: 
Aleksandra Bełz, 
Małgorzata Stę-
pień i Mateusz 
Rudek. Drugie 
miejsce zdo-
byli: Artur 
Sternal i 

W Gimnazjum dla Dorosłych rozstrzygnięto konkurs o dziejach Rybnika

Skond my som?

Artura Sternala nagrodzono za projekt plakatu, jak i prezentacji 
multimedialnej

Seweryn Niebisz, a trzecie: 
Sandra Polak i Agnieszka 
Mroczek. Przyznano też 
wyróżnienia, a otrzymali je: 
Nastazja Majda i Krzysztof 
Lepiarczyk.  Organizatorki 
konkursu już zapowiada-
ją jego kolejną edycję. – W 
tym roku szczególnie zain-
spirowały naszych uczniów 
sylwetki znanych i ważnych 
dla historii miasta postaci. Za 
rok chciałybyśmy podkreślić 
wielokulturowość Rybnika, 
w którym kiedyś mieszkali 

między innymi Żydzi 
– wyjawia Kiere-

ta.
(bea) 

Małgorzata 
Stępień 
zdobyła 

pierwszą 
nagrodę w 

konkurencji: 
plakat 

W Zespole Szkół nr 3 odbył się konkurs poświęcony czasom 
PRL-u
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Oj działo się, działo w minionym roku. Jako, że chwila zwykle jest ulotna, a nie wszyscy Czytelnicy równie skrzęt-
nie jak my notują ciekawostki z życia publicznego, zatem postanowiliśmy wybrać i przypomnieć te najciekawsze.

SMACZKI ROKU
 Rozgrzewka roku
Z „czerwoną kartką” jeszcze przed meczem 
musiał prawdopodobnie przesadzić sędzia pił-
karski, u którego po spotkaniu B klasy pomię-
dzy drużynami KP Kamień a Dębem Dębieńsko 
rybniccy policjanci wykryli aż ponad 2 promile 
alkoholu we krwi. Kibice twierdzili jeszcze po 
spotkaniu, że był to jeden z lepszych meczy 
jakie mieli okazję oglądać. Po spotkaniu 46-
-letni arbiter S. został zawieszony przez Śląski 
Związek Piłki Nożnej.

 Smakosz roku
Smakoszem roku bezkonkurencyjnie został 
gminny radny z Lysek Kazimierz Pytlik. Były 
przewodniczący lyseckiej rady jest prawdzi-
wym wielbicielem cukierków czekoladowych z 
nadzieniem alkoholowym. Pewnego paździer-
nikowego ranka 2008 roku zjadł ich tyle, że 
podczas drogowej kontroli wydmuchał ponad 
0,5 promila. Jak tłumaczył na jednej z wielu 
rozprawa sądowych, czekając na resztę człon-
ków rodziny nie mógł się oprzeć leżącym na 
stole cukierkom. Po ponadrocznym procesie 
został skazany przez rybnicki sąd na grzywnę 
1,5 tys. zł. Oby teraz nie zabrakło na cukierki...

 Znak roku
Niezbyt długo trwała radość rybnickich urzęd-
ników z nowego logotypu miasta. Po tym jak 
oficjalnie przedstawiono kolorowe szczupaki, 
do rybnickiego magistratu zgłosił się niemiecki 
projektant, który oskarżył twórców logotypu 
o plagiat. O tym czy rybki mogły powstać z 
ptaszków (te mieściły się na logotypie Niemca) 
spierali się nie tylko znawcy prawa autorskie-
go. W sprawę głęboko zaangażował się prezy-
dent Fudali: – Rybki pływają, a ptaszki fruwają 
– stwierdził stanowczo. Koniec końców żaden 
pozew o plagiat do sądu nie wpłynął i rybnic-
kie szczupaki swobodnie fruwają

 Pomysł roku 
Wyszło szydło z worka. Prezydent Rybnika 
Adam Fudali okazał się wielkim miłośnikiem 
Baby Jagi. Wszystko wyszło na jaw, gdy z 
ośrodka sportowego w Kamieniu zamierzał 
stworzyć park z figurkami dinozaurów i 
postaci z bajek. Ze swego pomysłu wycofał się 
jednak, gdy urzędnikom przypomniało się, że 
teren miał być zarezerwowany pod inwestycje 
sportowo–rekreacyjne, a na ten cel były już na-
wet przygotowane wyjazdy na targi w Cannes.

 Pokaz Roku 
Goszczący na Dniach Rybnika piloci gru-
py akrobatycznej „Żelazny” i ich latające 
maszyny wzbudzili tak duże zainteresowanie, 
że dotarcie samochodem w pobliże lotniska 
w Gotartowicach graniczyło z cudem. Łatwiej 
byłoby chyba przylecieć samolotem.

 Działacze roku
Działali, działali i zdziałali. 31 działa-
czy sportowych z gminy Czerwionka 
– Leszczyny zasiadło na ławie oskar-
żonych w sprawie wyłudzeń gminnej 
kasy. Wśród oskarżonych znalazło się 
trzech radnych. W tym roku burmistrz 
Wiesław Janiszewski obdarował 
przedsiębiorczych działaczy z Piasta 
Leszczyny kwotą 1 750 zł, zaś z LKS-u 
Orzeł Palowice kwotą 1 tys. zł.

 Potrzeba roku 
W nieco odmiennej potrzebie udał się 
szaletu miejskiego bezdomny obywatel 
Rybnika. Tam też został przyłapany na 
gorącym uczynku przez rybnickich stró-
żów prawa. Gdy policjanci weszli do ka-
biny miejskiej toalety, zastali 44-letniego 
mężczyznę, który w jednej ręce trzymał 
śrubokręt, a w drugiej zdemontowany za-
mek wrzutowy. Pod zarzutem włamania 
został przewieziony na komendę policji.

 Włam roku
Do nietypowego włamania doszło pewnej 
czerwcowej nocy w jednej z rybnickich piekar-
ni. Nieznani sprawcy podczas nieuwagi pieka-
rzy dostali się do środka, skąd skradli 26 sztuk 
pączków. Aż strach pomyśleć co może czekać 
piekarzy w tegoroczny Tłusty Czwartek.

 Superbohater Roku 
Gdy Amerykanie postanowili wybudować w 
Chwałęcicach tarczę antyrakietową, terroryści 
zagrozili wojną. Na szczęście ich plany pokrzy-
żował pewien rybniczanin. Nazywa się Blond. 
Marian Blond. Jego przygody obejrzeliśmy w 
najnowszej produkcji Klubu Filmu Niezależ-
nego „Dziewczyny lubią Blond”.  Były pościgi, 
walki, piękne i tajemnicze agentki. A choć to 
jedynie filmowa fikcja, odkąd mamy w Rybniku 
superbohatera, jakoś śpi się spokojniej. 

 Wojownik Roku 
Denis Gizatullin był największym „żądłem” 
rybnickiego RKM ROW w minionym roku. Nie 
tylko prezentował skuteczną jazdę na dystansie, 
ale podejmował również walkę na torze z każdym 
rywalem. W lipcowym meczu z KM Ostrów w 14 
gonitwie Gizatullin groźnie upadł na tor i musiał 
go opuścić w karetce pogotowia. Po badaniu 
lekarskim okazało się, że jest zdolny do dalszej 
jazdy. Gdy lekarz zawodów przed startem do po-
wtórzonego biegu zaproponował mu znieczulenie, 
żużlowiec odparł: „Nie, nie teraz, po meczu”. 

 Showmenki Roku  
Dużą dawkę emocji dostarczyła rybniczanka 
Ania Kasprzak, która pojawiła się w programie 
„You Can Dance”. Pomimo pechowego upadku 
ze sceny pojechała na warsztaty do Lizbony. 
Wprawdzie do finału programu nie dotarła, ale i 
tak wierzymy w jej talent. Podobnie jak i woka-
listki z Rybnika – Katarzyny Kowalczuk, która w 
duecie z jastrzębianką Joanną Smajodor zawę-
drowała do półfinału „Mam talent” i niewiele im 
zabrakło, by walczyć o główną nagrodę. (zdjęcia: 
TVN).       
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SMACZKI ROKU
ROK 2009 W PIGUŁCE

 Delegacja roku
Nie każda delegacja musi być nudna. Nie lada 
rozrywkę zapewnił sobie w Rybniku mieszka-
niec Ostródy, który w lutym zawitał służbowo 
do naszego miasta. Dwóm przypadkowo 
napotkanym bezdomnym w zamian za jedze-
nie zaproponował wspólną libację w środku 
swego forda. Po miłym bruderszafcie, delegat 
poprosił jeszcze sympatycznych kompanów, 
by ci odprowadzili jego pojazd pod hotel. Gdy 
zaspokojony wrażeniami przybysz budził się 
rano w pokoju hotelowym, w tym samym cza-
sie rybniccy policjanci  budzili bezdomnego, 
kompletnie pijanego kierowcę, który zasnął 
w„zaparkowanym” w zaspie śnieżnej fordzie. 

 Podglądacz roku
Trudno mówić o gustach, 
gdy każdy może wpaść w 
elektroniczne oko wójta. 
Nowoczesny sprzęt, 
dzięki któremu wójt 
Świerklan – Stanisław 
Gembalczyk – może pod-
glądać każdego petenta, 
został zamontowany 
naprzeciwko wejścia do 
sekretariatu. Pomysł sze-
fa produkcji tj. urzędu, 
zaskoczył nawet samych 
pracowników.

 Kariera roku
Błyskawiczną karierę w wielkiej polityce udało się zrobić 
rzecznikowi rybnickiego magistratu Krzysztofowi Jarochowi. 
1 czerwca odszedł z urzędu, by pełnić funkcję szefa gabinetu 
politycznego ministra rozwoju regionalnego. Prawdopodob-
nie nie zdążył się przywitać ze wszystkimi kolegami z nowej 

pracy, bo zaraz musiał wracać. Z otwartymi 
rękami przyjął go jednak prezydent Adam 
Fudali. Od października pan Krzysztof znów 
jest z nami. Rzecznik swój czas spędzony w 

ministerstwie, choć krótki, uważa za bardzo 
pożyteczny.

 Wolontariusz roku
To ewenement na skalę krajową, a może i europejską. Wicewójt Lysek 
Antoni Wawrzynek postanowił poświęcić się całkowicie na rzecz gminy. 
Wiceszef urzędu ujął naszych czytelników swą decyzją społecznej 
pracy w lyseckim magistracie. Swą deklarację woli Antoni Wawrzynek 
przedstawił w oświadczeniu majątkowym i zamieścił je w Biuletynie 
Informacji Publicznej. Niestety, po tym, jak podaliśmy wicewójta jako 
przykład godny do naśladowania, ten zmienił decyzję i w rubryce docho-
dy pojawiły się urzędowe złotówki.

 Rada roku
Dobre rady zawsze w ce-
nie. „Niech se pani sama 
spisze” tak poradził 
mieszkance gminy wójt 
Lysek Grzegorz Gryt, na 
spotkaniu w swoim ga-
binecie, gdy ta poprosiła 
o sporządzenie notatki 
służbowej.

 Wycieczka roku
W ramach kampanii promocyjnej terenów 
inwestycyjnych urzędnicy Czerwionki–Lesz-
czyn wybrali się na misję zagraniczną do 
Monachium i Brukseli. Ekipie z Monachium 
przewodniczył burmistrz Wiesław Janiszewski, 
zaś w Brukseli na czele wyjazdowej drużyny 
stał wiceburmistrz Grzegorz Wolnik. Według 
relacji urzędników, „udało się porozmawiać 
z wieloma inwestorami”. Targi kosztowały w 
sumie ok. 27 tys. zł. Burmistrz Wiesław Jani-
szewski nadal czeka na efekty wyjazdu, lecz 
urzędnicy nie ukrywają, że granie akwizytorów 
może się okazać mało skuteczne. Tak czy ina-
czej po wycieczce optymizmu nie brakuje.

 Polowanie roku 
Ze zdumienia przecierał oczy mieszkaniec 
Paruszowca, który pewnej styczniowej 
niedzieli wybrał się na spokojny poran-
ny spacer. Tuż przy rzecze Ruda dwóch 
skośnookich mężczyzn biegało ze strzelbą 
celując w pływające łabędzie. Zdezorien-
towany mężczyzna natychmiast powia-
domił policję. Zjawiskowi łowcy oddali się 
pokornie w ręce policji. Okazało się, że to 
obywatele Chińskiej Republiki Ludowej, 
którzy prawdopodobnie chcieli zakoszto-
wać polskich specjałów. Funkcjonariusze 
z rybnickiej komendy nie podali zatrzy-
manym przepisu na łabędzia, ale wszczęli 
dochodzenie w sprawie zabicia jednego i 
zranienia drugiego.

 Deal roku
Swego interesu za złoty nie mogą 
uznać sprzedawcy pierwszego w 
regionie rybnickiego sklepu z dopa-
laczami. Przez kilka miesięcy spod 
lady zdążyli sprzedać ponad kilkaset 
gramów marihuany. Podczas jednej 
z transakcji zostali przyłapani na 
gorącym uczynku przez rybnickich 
kryminalnych. Teraz dwóm mężczy-
znom w wieku 22 i 23 lat grozi do 10 
lat więzienia.

 Hit roku
Żaden z mieszkańców nie podejrzewał, że 
do 11 lutego Rybnik był filmową stolicą 
Polski. To właśnie tego dnia okazało się, że 
w naszym mieście znajdowała się, razem 
z bliźniaczą firmą z Warszawy, największa 
w kraju i jedna z ważniejszych wytwórni 
płytowych. Niestety, nielegalnych. Poli-
cjanci obliczyli, że w pirackiej wytwórni w 
Rybniku i w Warszawie szef firmy zarobił 
na nielegalnym kopiowaniu płyt ponad 10 
mln zł. W Rybniku kryminalni zatrzymali 
członka zarządu – 41-letniego Tomasza R.

 Znalezisko roku
Członkowie Rady Dzielnicy 
Czuchów (gmina Czer-
wionka – Leszczyny) 
podczas prac porząd-
kowych natknęli się na 
niecodzienne znalezisko. 
W pomieszczeniu toalety 
ukryta leżała figurka Mat-
ki Boskiej. Podejrzewano 
nawet, że rzeźba może 
pochodzić z XIX wieku. 
Po miesiącu okazało 
się jednak, że figurka to 
betonowy odlew sprzed 
kilkunastu lat. Prawdo-
podobnie dlatego nikt do 
tej pory nie zainteresował 
się rzeźbą świętej. Postać 
Matki Boskiej do tej pory 
znajduje się w piwnicz-
nych pomieszczeniach 
czuchowskiego zameczku.

 Dar roku
Na dosyć oryginalny pomysł pomocy 
rumuńskiej wsi wpadli radni powiatowi 
wspólnie ze swymi kolegami z gmin. Już 
niebawem dzieci i dorośli z rumuńskiej 
gminy Kaczyki będą mogli podziwiać przy 
miejscowym sanktuarium pomnik papieża 
wart 65 tys zł. Dobrze wydane pieniądze 
to podstawa.

 Gazetka Roku  
„Tygielnik” – gazetka wydawana przez Zespół Szkół Technicznych zwy-
ciężyła w naszym konkursie „Młody dziennikarz”. „Czytając tę gazetkę 
aż chce się chodzić do tej szkoły!” – uzasadniło swój wybór konkursowe 
jury. Zwycięska redakcja otrzymała bon o wysokości 10 tysięcy złotych  
oraz aparat cyfrowy.  

 Inwestycja roku 
Basen w Boguszowicach budowano niecałe 20 lat. Mało kto wierzył, że 
obiekt w ogóle kiedyś powstanie. Radny z dzielnicy Boguszowice – Jan 
Kruk – nie mógł się nadziwić nawet przy uroczystym otwarciu basenu, 
dlatego postanowił sprawdzić, czy basen to nie jakaś fatamorgana.
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> ARTYSTYCZNY HORROR  
11 stycznia o 19.00  w DKF „Ekran” będzie można obejrzeć 
wzbudzający skrajne reakcje, od fascynacji po obrzydze-
nie, film Larsa von Triera „Antychryst”.  To bez wątpienia 
opowieść dla widzów lubiących niekonwencjonalne kino. 
W rolach głównych zobaczymy: Willema Dafoe i Charlotte 
Gainsbourg. Wejściówki: 10 zł, miesięczny karnet: 30 zł. 

I M P R E Z I E
PATRONUJE

10 STYCZNIA w całej 
Polsce zagra Wielka  
Orkiestra Świątecznej 
Pomocy. Jej brzemienie 
dotrze też do Rybnika, 
a najgłośniej będzie 
ją słychać na terenie 
kampusu.  
Będzie to już osiemnasty 
WOŚP. Po raz drugi orkie-
stra zagra na rzecz dzieci 
z chorobami onkologiczny-
mi. Pieniądze będą zbiera-
ne na doposażenie klinik 
onkologicznych w sprzęt 

wysokospecjalistyczny. 
Oczywiście nieodłącznym 
elementem finału są kon-
certy i dobra zabawa. Tak 
też będzie w Rybniku. O 
12.00 rozpocznie się wielki 
koncert na plenerowej sce-
nie kampusu. Jako pierw-
sze zagrają zespoły z MDK. 
O 13.00 na scenie pojawi 
się One Bad Day, a potem 
kolejni wykonawcy. Lista 
jest bardzo długa: Kurczat 
(14.00), Siódma w nocy 
(15.00), Pomau (16.00), 

ilo 1 (17.00), Pro-Creation 
(18.00), Sari Ska  Band 
(19.00), October Leaves 
(20.00) i Popiół (21.00). 
Koncertom będą towarzy-
szyły pokazy ratownictwa 
medycznego. Rybniczanie 
będą mogli także zrobić 
coś dla lokalnej społecz-
ności, kupując cegiełekę 
lub biorąc udział w akcji 
„Foto z moto”. Mowa o 
zbiórce funduszy na zakup  
motoru ratunkowego dla 
Rybnika. 

WIELKA ORKIESTRA ŚWIĄTECZNEJ POMOCY ZAGRA W RYBNICKIM KAMPUSIE

DO 15 STYCZNIA  w Domu Kultury Chwałowice będzie 
prezentowana wystawa fotografii otworokwej Pawła 
Janczaruka. 
„Kalendarz Zofii” to fotograficzna opowieść o pięknie i barwach 
natury, porach roku, ale czy tylko? To trzeba zobaczyć. 

KALENDARZ ZOFII W CHWAŁOWICACH

5 STYCZNIA, 17.00

•Kościół pw. Królowej Apostołów 
(Rybnik, ul. H. Wieniawskiego 7):  
„Muzyczne perły na Boże Narodze-
nie” – koncert Orkiestry oraz Chóru PSM w Rybniku 

6 STYCZNIA, 18.00

•Kościół pw. św.Teresy od Dzieciątka Jezus (Rybnik, Działkow-
ców 1): Koncert Noworoczny w wykonaniu Scholi Cantorum 
Minorum Chosoviensis

9 STYCZNIA, 18.00

•Rybnickie Centrum Kultury (Rybnik, ul. Saint Vallier): „Roztań-
czony wieczór” – podsumowanie Mikołajkowego Konkursu 
Młodego Choreografa oraz spektakl „Na koniec świata” 
Teatru Tańca Mirago  

12 STYCZNIA, 18.00

•Rybnickie Centrum Kultury (Rybnik, ul. Saint Vallier): Koncert 
Noworoczny Orkiestry Symfonicznej Filharmonii Rybnic-
kiej pod dyrekcją Sławomira Chrzanowskiego z udziałem 
Agnieszki Bochenek-Osieckiej i Mieczysława Błaszczyka

11-12 STYCZNIA, 9.00

•Dom Kultury Chwałowice (Rybnik, ul. 1 Maja 95): przesłuch-
nia konkursowe X Przeglądu Widowisk Bożonarodzenio-
wych „A słowo stało się ciałem”  

16 STYCZNIA, 17.00

•Rybnickie Centrum Kultury (Rybnik, ul. Saint Vallier): Gwara 
na wesoło – V Powiatowy Turniej Kół Gospodyń Wiejskich 

19 STYCZNIA, 20.00

•Kulturalny Club (Rybnik, Rynek 3): koncert: Pustki  

KULTURALNY STYCZEŃ
cococococogdziegdziegdzie

kiedy

7 STYCZNIA w Klubie Energetyka o 12.00 rozpocznie się 
pierwszy z półfinałowych Pojedynków Artystycznych 
na Słowa. 
Zmierzą się w nim Zespół Szkół w Knurowie i II Liceum Ogól-
nokształcące w Rybniku. Dzień później, 8 stycznia o 12.00, o 
awans do finału bój stoczą: I Liceum Ogólnokształcące i Zespół 
Szkół Ekonomiczno-Usługowych w Rybniku. Jako gość specjal-
ny wystąpi wokalitka Karolina Cicha z autorskim programem 
„Do ludożerców”, złożonym z wierszy T. Różewicza. Finał „Poje-
dynku...” odbędzie się 15 stycznia. Wystąpi Tomasz Jachimek 
w programie „Wychodzi brzydki facet na scenę i gada...”.

FINAŁOWE POJEDYNKI NA SŁOWA WARSZTATY Z ZAPENDOWSKĄ 
26 STYCZNIA w Młodzieżowym Domu Kultury odbędą 
się przesłuchania eliminacyjne do Zimowych Warszta-
tów Wokalnych.
Warsztaty zaplanowano na 25 – 28 lutego, a poprowadzą 
je: Elżbieta Zapendowska, specjalistka od emisji głosu, po-
pularna jurorka „Idola” i „Jak oni śpiewają” oraz Andrzej 
Głowacki, reżyser, aktor i autor piosenek. W przedsięwzięciu 
mogą wziąć udział młodzi ludzie w wieku 14 – 25 lat. Udział 
w przesłuchaniach jest bezpłatny, ale za warsztaty trzeba 
uiścić opłatę w wysokości 350 zł (koszty noclegów oraz wy-
żywienia ponoszą sami uczestnicy).   Osoby zainteresowane 
tym pomysłem powinny wypełnić kartę zagłoszenia (dostępna 
na stronie: www.mdk-raciborz.pl) i dostarczyć ją do organi-
zatorów do 25 stycznia (MDK Racibórz, ul. Stalmacha, mail: 
biuro@mdk-raciborz.pl,  faks: (32) 415 23 28). 

W STYCZNIU w rybnic-
kim Multikinie rusza 
nowy weekendowy cykl  
Poranków Filmowych 
dla Maluchów.
W ich programie znajdą 
się bajki: Bracia Koala, 
Noddy i Świat Małej 
Księżniczki. Co sobotę 
dzieci obejrzą nowe od-
cinki. Początek seansów:  
10.30. Natomiast o 12.00 
startują Poranki z Carto-
on Network.  W styczniu 
będą grane: Dom dla wy-
imaginowanych przyjaciół 
Pani Foster i Chowder. 
Bilet kosztuje 10 zł. 

PORANKI W MULTIKINIE

8 stycznia w Barze Wegetariańskim Masala o 18.30 rozpocz-
nie się kolejny wieczór z cyklu „Spotkania ze Sztuką”. 
W programie przewidziano otwarcie wystawy prac Beaty Tomas, 
artysty plastyka z pasji i zawodu... Na co dzień jest związana z   
DK Chwałowice, pracowała również w Towarzystwie Miłośników 
Rydułtów jako reporter lokalnej gazety „Kluka” i organizator im-
prez. Od 1999 roku należy do Grupy Artystycznej Konar, w któ-
rej zajmuję się koordynacją działań artystycznych.   Uczestnicy 
spotkania będą też mieli okazję wyruszyć w znacznie odleglejsze 
rejony za sprawą studenta-podróżnika Bartka Koczenasza, który 
spędził  wakacje w Brazylii. Co tam zobaczył i na ile udało mu się 
uchwycić atmosferę tego miejsca, będzie można się przekonać 
podczas slajdowiska. Wstęp na spotkanie jest wolny.

SPOTKANIA ZE SZTUKĄ

9 stycznia w kościele pw. św. Ja-
dwigi Śląskiej (w dzielnicy Nowi-
ny) wystąpi Golec uOrkiestra. Po-
czątek o 19.00.
Noworoczny Koncert braci Golców 
i ich zespołu to jedno z muzycznych  
wydarzeń, jakie zaplanowano w 
styczniu w ramach projektu „Rybnickie Boże Narodzenie i Ko-
lędowanie”.  

GOLEC UORKIESTRA NA NOWY ROK
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SuperbabciaSuperbabcia
Ruszamy z kolejną edycją konkursu Superbabcia. Ta wypowiedź o Superbabci, która najbardziej przypadnie 
Wam do gustu, wygrywa. Głosować można, przesyłając sms-y. Wyniki ogłosimy w styczniu. Nagrody to: 
wykwintny obiad w restauracji Pasja w Rybniku dla Superbabci i jej rodziny oraz zabawki edukacyjne dla 
przedszkola, z którego pochodzi zwycięzca. 

Wyślĳ SMS na numer 7101, odpowiadając na pytanie, która wypowiedź podoba 
Ci się najbardziej (odpowiedzią jest imię i nazwisko przedszkolaka), 
czyli: NRB imię i nazwisko przedszkolaka. 
Głosować można przez tydzień. 
Koszt SMS-a: 1,22 zł z VAT.supernagrodysupernagrody

MADZIA SZWETER

Babcia 
Małgosia 
mieszka 
bardzo 
blisko. 
Gotuje mi 
obiadki. 
Dobre są, 

ale mama też robi dobre. Po-
magam babci opiekować się 
moją siostrą Agatką. Jest z 
nią dużo pracy, ona ciągle za 
mną chodzi i psoci. W ogóle 
babcia się nami opiekuje, 
gdy rodzice idą do pracy. A 
ostatnio na urodziny to kupiła 
mi taką super lalkę!

KRZYSIU KRIMEK

Babcia Irka, 
która miesz-
ka ze mną w 
domu, kupiła 
mi ostatnio 
takie specjal-
ne szablony. 
Rysuję nimi 

dinozaury i traktory. Chodzimy ra-
zem z babcią na spacery do lasku 
i robimy tam konkurs, kto nazbie-
ra więcej żołędzi. Raczej babcia 
wygrywa. Dajemy je wszystkie 
potem do paśnika. Babcia ma takie 
ciemno-jasne włosy. A gdy wleciał 
raz do domu nietoperz, to ona mi 
go pokazała!

NATALIA ROJEK

Nie miesz-
kam razem 
z babcią 
Blanią, ale 
ona często 
do mnie 
przyjeżdża. 
Gotuje 

dobre obiady, na przykład zupę 
z dyni albo gotowane jabłko. 
Gramy w różne gry planszowe, 
na przykład „Piraci i kowboje”, 
„Myszy i labirynt”. No i też w 
szachy jeszcze. Nie zawsze je-
stem wtedy uczciwa, ale babcia 
na szczęście tego nie widzi.

Przedszkole numer 6 w dzielnicy Zamysłów

OLIWIA WITKOWSKA 

Widuję 
się z 
babcią 
Stasią w 
czwartki, 
dlate-
go to 
najlepsze 

dni. Kocham ją tak mocno, 
jak potrafię. Jak tylko do 
niej wchodzę, od razu czuję 
zapach obiadu. Gotuje mi 
rosołki. A jak chodzimy 
razem na zakupy, babcia 
kupuje mi lody.

IGOR LEGIERSKI 

Babcia 
Marysia 
gotuje 
mi dobre 
obiad-
ki, na 
przykład 
zupkę 

pomidorową. Lubię się z 
nią bawić. Układamy razem 
puzzle, ale ja to robię lepiej. 
Chodzimy też razem na po-
dwórko rzucać się śnieżkami. 
Babcia ma dobrego cela, ale 
mi się też ją udaje trafić

OSKAR ZDAŃKOWSKI 

Babcia 
Gosia 
jest fajna, 
bo często 
kupu-
je mi 
słodycze. 
Najlep-

sze są batony Lion. Kupuje 
mi też gazetki z figurkami 
Spidermana. Bardzo lubię 
tę bajkę, ale Batman też jest 
fajny. Chodzimy też z babcią 
na dwór, lepimy bałwana. 
Ma oczy z kamienia, nos z 
marchewki, ręce z patyków.

Przedszkole numer 11, Maroko-Nowiny

RAFAŁ POMPA

Babcia Cylka jest 
fajna bo zawsze 
mi puszcza 
bajki i daje mi 
słodycze, mogę 
też u niej spać. 
Mieszkamy w 
jednym domku. 

Babcia lubi rozwiązywać krzyżówki 
i jeździ z koleżankami na wycieczki. 
Lubię jak babcia robi spaghetti. 
Babcia Krysia mieszka w Chwałowi-
cach i ma psa, który ciągle na mnie 
skacze bo chce się ze mną bawić. 
Babcia lubi jeździć na zakupy. 
Chciałbym żeby babcie długo żyły i 
żeby były szczęśliwe.

FILIP GOLLA

Babcia Iwona 
mieszka z nami 
na Grabow-
ni. Czasami 
mnie odbiera i 
przyprowadza 
do przedszkola. 
Patrzymy razem 

na TVN. Mamy dwa ogrody. Babcia 
sieje warzywa, wyrywa chwasty 
i podlewa. Moja babcia pracuje 
w Inpost. Babcia ma psa, który 
ma czarne futro i jest przy budzie. 
Babcia ma fioletowe włosy.  Babcia 
Hela mieszka w Niemczech. W 
ferie pojadę ją odwiedzić. 

WIKTORIA RAWICKA

Babcia Ala lubi robić 
ze mną kompoty i 
gotować zupki też 
bardzo lubi. Babcia 
lubi się opiekować 
kotkiem Filipem. 
Zawsze na wiosnę 
babcia sadzi warzy-

wa i kwiatki, nawet kiedyś zrobiła mi taki 
mały ogródek. Babcia Jadzia mieszka 
na Sławików. Często ja odwiedzam i 
idziemy na miasto. Babcia kupuje mi 
kolorowani. Babcia w domu robi ozdoby 
z kamyczków i koralików. Życzę bab-
ciom zdrowia szczęścia, pomyślności i 
radości.

ZSP nr 4 w Rybniku Golejowie

Opiekun: Aleksandra Zajonc, grupa „Zuchy”

Opiekun: Izabela Wątorek, grupa „Tygryski”

Wychowawczyni: Janina Rojczyk, grupa 6-latków,
stażystka: Danuta Miera

REKLAMA

Fundatorem zabawek edukacyjnych 
dla przedszkola jest firma Marko 
ekspert zabawek rozwojowych

Zapraszamy do sklepu  
w Wodzisławiu, 
ul. Rybnicka 2 D (obok ZUS, Kauflandu) 
tel. 032/ 455 12 08
pon-pt 10:00-19:00, sob-niedz. 9:00-17:00

Nasze zabawki możesz także kupić 
w sklepie internetowym, 

odwiedź naszą stronę i zapoznaj się z ofertą

www.marko-zabawki.pl

Nasze zabawki możesz także kupić Nasze zabawki możesz także kupić 

DALSZY CIĄG NA STRONIE 19

Rybnik, ul.3-go Maja 7, tel. (032) 423 75 11, 
fax. (032) 423 74 55, www.restauracjapasja.rybnik.pl

O R G A N I Z U J E M Y :  B WESELA B KOMUNIE 
B PRZYJĘCIA OKOLICZNOŚCIOWE B CATERING

RESTAURACJA – WINIARNIA „PASJA” ZAPRASZA

Sala  na 150 osób - największa w centrum Rybnika



18 Tygodnik RYBNICKI • wtorek, 5 stycznia 2010 r.SPORT

SPORT 2009 W PIGUŁCE
Styczeń

 Siatkarze TS Volley Rybnik zaję-
li 2. miejsce w rozgrywkach Mło-
dzieżowej Siatkarskiej Interligi, 
rozegranych w hali rybnickiego 
MOSiR-u. Zwyciężyła drużyna 
Górnika Radlin.

 W klubie Energetyka rozegrano 
Międzynarodowy Noworoczny 
Turniej Szachowy. W imprezie, 
która odbyła się już po raz 14. wy-
startowało 62 uczestników z Pol-
ski oraz Czech. Zwyciężył Bartosz 
Heberla z Hetmana Katowice. Ze-
spół z Katowic wygrał także klasy-
fikację drużynową, reprezentanci
rybnickiego MKSz uplasowali się 
na drugiej pozycji.

 Kadeci MKKS Rybnik zostali 
mistrzami Śląska. Nasi koszykarze 
sukces przypieczętowali zwycię-
stwem nad ekipą UKS SP 27 Ka-
towice.

 Judocy Polonii Rybnik wystar-
towali w Mistrzostwach Śląska, 
które rozegrano w Mysłowicach. 
Młodzicy, juniorzy młodsi oraz ju-
niorzy zajęli czwarte miejsce.

 Piłkarze Energetyka ROW Ryb-
nik rozegrali pierwszy sparing w 
nowym roku, pokonując Ruch 
Zdzieszowice 6:2

Luty
 
 Bokserzy RMKS Rybnik walczy-
li w Tychach w pierwszej kolejce 
śląskiej ligi. Najładniejszą walkę 
dnia stoczył rybniczanin Mate-
usz Mazik, pokonując Raincholda 
Bromboszcza z Katowic.

 W Powiatowych Zawodach Ko-
szykówki Dziewcząt, rozegranych 
w Jankowicach zwyciężyła druży-
na z Gimnazjum w Lyskach.

 W Zespole Szkolno-Przed-
szkolnym w Lyskach odbyły się 
gminne zawody w piłce ręcznej 
chłopców i dziewcząt ze szkół 
podstawowych. W obu katego-
riach bezkonkurencyjne okazały 
się drużyny z ZSP Lyski.

 Były prezes rybnickiego klubu 
żużlowego Aleksander Szołtysek 
zrezygnował z funkcji członka za-
rządu RKM ROW Rybnik. 

 W Knurowie odbyły się Mistrzo-
stwa Śląska Juniorów i Kadetów 
w boksie. Bardzo dobrze zapre-
zentowała się tam ekipa RMKS-u 
Rybnik, zdobywając dwa złote 
medale.

Marzec
 W Rybniku Boguszowicach od-
był się turniej piłki halowej kibi-
ców żużla. Rywalizowały zespoły 
z 11 miast Polski. Zwyciężyli za-
wodnicy Śląska Świętochłowice.

 Mistrzem Rybnickiej Amator-
skiej Ligi Piłki Nożnej Halowej zo-
stała drużyna MaxBud.

 Agata Perenc z Polonii Rybnik 
została wybrana najlepszą za-
wodniczką we wrocławskim tur-
nieju o Puchar Polski Juniorów i 
Juniorek w Judo.

 Na czwartym miejscu zakoń-
czyły rybnickie koszykarki w 
turnieju o Puchar Śląska w Mini-
koszykówce, który rozegrano w 
Sosnowcu.

 Mateusz Mazik zdobył srebrny 
medal na Mistrzostwach Polski 
Seniorów w boksie, rozegranych 
w Pniewach.

 Piłkarze Energetyka ROW Ryb-
nik w pierwszym meczu rundy 
wiosennej na boiskach III ligi wy-
grali 3:0 z Rozwojem Katowice.

 W Rybniku odbyła się pływac-
ka Licealiada. W klasyfikacji szkół
zwyciężyło I LO z Rybnika przed 
ZST z Wodzisławia Śl. oraz ZSE w 
Wodzisławiu Śl.

Kwiecień
 
 Na inaugurację nowego sezo-
nu w I lidze żużla bardzo dobrze 
spisali się zawodnicy RKM ROW 
Rybnik, odnosząc wyjazdowe 
zwycięstwo ze Startem Gniezno.

 Na torze na Wiśniowcu odbyły 
się pierwsze zawody Rybnik Four 
Cross Cup. Zwyciężył Łukasz Baran.

 Siatkarze TS Volley Rybnik opu-
ścili szeregi drugoligowców po 
porażkach w meczach barażo-
wych z Resovią II Rzeszów.

 Rybnickie koszykarki zostały 
Mistrzyniami Śląska w kategorii 
juniorek, pokonując w finale ze-
spół z Bytomia.

 Miniżużlowcy Rybek Rybnik za-
inaugurowali sezon na własnym 
torze, organizując Międzynaro-
dowy Czwórmecz Mini Żużlowy.

 Weronika Albrecht wywalczyła 
Puchar Polski w ju jitsu.

 Zwycięzcą XI edycji Rybnickiej 
Amatorskiej Ligi Koszykówki zo-
stała drużyna Do ostatniej kropli.

 W rozgrywkach Gminnej Ligi 
Piłki Halowej w Czerwionce 
– Leszczynach triumfowała ekipa 
Artek Znicze SKOK Squad.

Maj

 W Rybniku odbył się III Między-
narodowy Memoriał im. Łukasza 
Romanka. Zwyciężył Piotr Prota-
siewicz z Falubazu Zielona Góra 
(na zdjęciu).

 W turnieju koszykówki „Rynek 
Basket” rozegranym w Rybniku 
zmierzyły się 54 zespoły.

 Reprezentant klubu Absortio 
Rybnik – Łukasz Kubiak wywal-
czył brązowy medal podczas 
Międzynarodowych Mistrzostw 
Litwy w muay thai.

 W rozgrywkach Amatorskiej 
Ligi Piłki Siatkowej triumfowała 
drużyna Dwójki Świerklany Ży-
wiec Zdrój, która w finale poko-
nała zespół Jedynki Jankowice II.

 W finale Powiatowej Ligi Ko-
szykówki o Puchar Starosty Ryb-
nickiego najlepsze okazało się 
Gimnazjum w Piecach.

 Nauczyciele z Rybnika zwycię-
żyli w Mistrzostwach Polski pra-
cowników oświaty w koszykówce.

 Ponad 180 zawodników wzięło 
udział w IX Międzynarodowym 
Turnieju Szermierczym Rybnik 
Cup.

 W Mistrzostwach Śląska Marke-
tów rozegranych w Rybniku naj-
lepszy okazał się Real Zabrze.

 Tytuł „Sportowca Roku 2008” 
przyznany przez prezydenta Ryb-
nika otrzymał siatkarz Mariusz 
Prudel.

Czerwiec

 Rybniczanin Adam Kozłowski 
podczas Mistrzostw Europy w 
wyciskaniu sztangi leżąc pobił re-
kord świata, uzyskując wynik 300 
kilogramów (na zdjęciu).

 Łukasz Kubiak zdobył brązowy 
medal dla Polski podczas zawo-
dów muay thai na Łotwie.

 W Dębieńsku rozegrano XII 
Międzynarodowy Turniej Bad-
mintona. Zwyciężyła drużyna 
„Czarna Mamba”.

 Mistrzem Polski Młodzików w 
szpadzie został zawodnik RMKS 
Rybnik Mikołaj Mroszczak.

 Juniorzy Borowika Szczejkowi-
ce wygrali turniej piłkarski o mi-
strzostwo Podokręgu Rybnik pod 
patronatem starosty rybnickiego.

 Mistrzem w rozgrywkach Ha-
lowej Ligi Biznesu „Regio” została 
drużyna Słodyczy Słod Hurt.

Lipiec

 Leszek Blanik, pochodzący z 
Radlina gimnastyk, kibic RKM 
ROW Rybnik, został Ambasado-
rem Sportu Żużlowego (na zdję-
ciu).

 Gabriela Wistuba została preze-
sem Klubu Koszykarskiego Utex 
ROW.

 Na torze miniżużlowym w 
Chwałowicach rozegrano Mi-
strzostwa Świata na Mini Żużlu. 
Zwyciężyli młodzi sportowcy z 
Danii.

 Koszykarze MKKS Rybnik wy-
cofali się z rozgrywek II ligi. W 
nowym sezonie drużyna wystar-
towała w rozgrywkach III ligi.

 15 par wystartowało w turnieju 
regionalnych Mistrzostw Śląska 
w siatkówce plażowej mężczyzn, 
rozgrywanych na kąpielisku 
Ruda.

 Ulicami Rybnika ścigali się kie-
rowcy o Puchar Prezydenta Ryb-
nika. Wygrali bielszczanie: Kamil 
Bronikowski i Łukasz Biernot.

Sierpień
 
 Żużlowcy RKM ROW Rybnik po 
zwycięstwie nad Startem Gnie-
zno utrzymali się w I lidze.

 Młodzi baseballiści Silesii 
Rybnik zdobyli złote medale na 
Ogólnopolskiej Olimpiadzie Mło-
dzieży.

 Piłkarze Energetyka ROW Ryb-
nik zainaugurowali rozgrywki III 
ligi, wygrywając pierwsze wyjaz-
dowe spotkanie ze Startem Bog-
danowice 1:0.

 Koszykarki KK Utex ROW w 
komplecie. Do drużyny dołączyła 
m. in. Nikita Bell, znakomita Ame-
rykanka znana z występów w ze-
spole w poprzednich latach.

 Siatkarze TS Volley Rybnik po-
nownie zagrają w II lidze. Wszyst-
ko dzięki zmianom w regulaminie 
rozgrywek .

 Juniorom RKM ROW Rybnik nie 
udało się obronić tytułu Młodzie-
żowych Mistrzostw Polski Par Klu-
bowych na Żużlu.

 Rymer Rybnik zwyciężył w tur-
nieju piłkarskim „Lato w mieście”.

 Mike Trzensiok pojechał w fi-
nale zawodów o Puchar Europy 
na mini żużlu w Danii. Zawodnik 
Rybek był jedynym Polakiem w 
finale (na zdjęciu).

 Mariusz Prudel wraz z Grzego-
rzem Fijałkiem zostali mistrzami 
Polski w siatkówce plażowej.

 Młodzi zawodnicy Jedności Jej-
kowice triumfowali w turnieju im. 
Edwarda Jankowskiego.

Wrzesień
 
 Ekipa żeglarzy z Niewiadomia 
triumfowała w regatach o Puchar 
prezydenta Rybnika.

 Agata Perenc z Polonii Rybnik 
zdobyła złoty medal na mistrzo-
stwach Polski w w judo, które ro-
zegrano w Gdańsku.

 W Rybniku rozegrano Mistrzo-
stwa Polski Marketów w piłce 
nożnej. Najlepsza okazała się dru-
żyna Castoramy Opole, która w 
finale pokonała Makro Rybnik.

 Sławomir Kohut z zawodowej 
grupy Weltour wygrał drugą edy-
cję wyścigu Tour de Rybnik (na 
zdjęciu).

 Mateusz Liszka, jeden z naj-
bardziej utytułowanych polskich 
mini żużlowców, pożegnał się z 
małymi torami. Od przyszłego 
sezonu spróbuje swoich sił w „du-
żym” żużlu.

 Rybniczanie zostali mistrzami 
Polski w BMX Racing, które roze-
grano w Dzierżoniowie.

Październik

 Koszykarki KK Utex ROW roz-
poczęły ligowy sezon od zwycię-
stwa w rozgrywkach Ekstraklasy 
(na zdjęciu).

 Mateusz Mazik wywalczył 
srebrny medal na Młodzieżowych 
Mistrzostwach Polski w boksie, 
które rozegrano w Ostrołęce.

 Zawodnik RMKS Rybnik Woj-
ciech Sworowski zajął 11. miejsce 
w zawodach Pucharu Europy w 
Bratysławie i dzięki temu zakwa-
lifikował się do listopadowych
Mistrzostw Europy.

 Młodzi bokserzy z Rybnika 
zakwalifikowali się do finału Pu-
charu Polski Juniorów i Kadetów 
w boksie.

 Bartłomiej Bednarczyk zdobył 
tytuł Mistrza Polski Seniorów w 
ju jitsu.

 Mistrzem piłkarskiej Ligi ROW 
została drużyna Rymera Niedo-
bczyce.

Listopad
 
 Szermierz Wojciech Sworowski 
był bliski zdobycia medalu w dru-
żynie na Mistrzostwach Europy 
do lat. 20. Reprezentacja Polski 
zajęła ostatecznie 4. miejsce.

 Kilka rekordów padło podczas 
zawodów Pucharu Europy w wy-
ciskaniu sztangi leżąc. Jeden z 
nich pobił rybniczanin Adam Ko-
złowski, wyciskając 341 kg.

 6 medali zdobyli szachiści 
MKSz Rybnik podczas Mistrzostw 
Śląska Juniorów do lat 18., które 
odbyły się w Rydułtowach.

 Pierwszego Orlika otwarto w 
Czerwionce – Leszczynach.

 W Teatrze Ziemi Rybnickiej od-
była się premiera filmu dydaktycz-
nego „Pokonać siebie”, w którym 
zagrali judocy Polonii Rybnik. 

 Wojciech Sworowski zajął ósme 
miejsce w zawodach Pucharu 
Świata w Helsinkach w szermier-
ce. To jego najlepszy wynik w tym 
sezonie (na zdjęciu).

 Szachistki MKSz Rybnik wywal-
czyły tytuł drużynowych Mistrzyń 
Polski.

Grudzień
 
 Podokręg Rybnik Śląskiego 
Związku Piłki Nożnej świętował 
jubileusz 85-lecia istnienia.

 Po raz piąty odbył się Bieg Bar-
bórkowy w Rybniku. Zarówno 
wśród kobiet jak i mężczyzn po-
bito nowe rekordy trasy.

 Zarząd RKM ROW Rybnik skom-
pletował skład drużyny na przy-
szły sezon. Klub otrzymał również 
licencję na starty w I lidze w sezo-
nie 2010.

 Łukasz Kubiak wystartował w 
Mistrzostwach Świata w muay 
thai w Bangkoku, zajmując miej-
sce od 5 do 8. (na zdjęciu).

 W Czerwionce – Leszczynach 
po raz trzeci rozegrano turniej 
„Gwiazdka z piłką”. W zmaga-
niach juniorów zwyciężyła dru-
żyna z Żor, wyprzedzając Czer-
wionkę oraz Dębieńsko.
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SuperbabciaSuperbabcia
Ruszamy z kolejną edycją konkursu Superbabcia. Ta wypowiedź o Superbabci, która najbardziej przypadnie 
Wam do gustu, wygrywa. Głosować można, przesyłając sms-y. Wyniki ogłosimy w styczniu. Nagrody to: 
wykwintny obiad w restauracji Pasja w Rybniku dla Superbabci i jej rodziny oraz zabawki edukacyjne dla 
przedszkola, z którego pochodzi zwycięzca. 

Wyślĳ SMS na numer 7101, odpowiadając na pytanie, która wypowiedź podoba 
Ci się najbardziej (odpowiedzią jest imię i nazwisko przedszkolaka), 
czyli: NRB imię i nazwisko przedszkolaka. 
Głosować można przez tydzień. 
Koszt SMS-a: 1,22 zł z VAT.supernagrodysupernagrody

FILIP SZYMAŃSKI

Moja babcia 
Lidka ma pieska, 
chodzimy z 
nim na pole i 
rzucamy mu pa-
tyki. Babcia lubi 
piec ciasteczka, 
nieraz jej poma-

gam a czasami są takie łatwe, że 
babcia umie sama je zrobić. Babcia 
mieszka w Oleśnicy jak jestem u 
niej na wakacjach to chodzimy na 
pole na truskawki. Babcia Jasia 
mieszka w Węglińcu. Babcia ma 
pluszowe misie, którymi się bawię. 
Babcia ma działkę, jest tam dużo 
malin i truskawek.

OLA HOLECZEK

Babcia Jadzia jak 
do niej przyjeż-
dżam z siostrą 
Martyną zawsze 
coś dla nas 
przygotowuje. 
Robi nam ciasto 
„Chatka Kubusia 

Puchatka”. Od czasu do czasu lubi 
szyć jak się coś rozpruje. Babcia lubi 
pracować na komputerze, ma swo-
jego laptopa. Z babcią Lilą chodzimy 
na spacery na plac zabaw. Babcia 
Janka mieszka ze mną. Ma komputer 
i pisze maile do babci Jadzi. Poma-
gam jej pisać, babcia Janka dyktuje 
mi litery a ja piszę. Kocham bardzo 
swoje babcie! 

OLAF WERNER

Babcia Ola 
mieszka w Gotar-
towicach. Lubię 
jak mi gotuje 
kluski na parze. 
Chodzimy razem 
na spacerki, 
widziałam kiedyś 

kasztana i dwie wiewiórki. Babcia 
czasami mi czyta  i kolorujemy 
razem obrazki. Babcia Gertruda 
mieszka razem ze mną. Jak nie ma 
mamy i taty to przychodzi do mnie 
żeby się ze mną bawić, bawimy 
się w chowanego. Życzę babciom 
pieniędzy, zdrowia i szczęścia.

Przedszkole nr 22 w Rybniku – Gotartowicach

KUBA GAJDA

Babcia 
Mila ze 
mną 
mieszka, ja 
na górze 
babcia 
na dole. 
Lubię jak 

babcia zrobi placki ziem-
niaczane i buraczki. Babcia 
lubi gotować i prasować. 
Chodzimy razem na spacerki 
dookoła Radziejowa. Babcia 
Lida mieszka blisko. Lubię jak 
zrobi mi kotlety z jajka. Babcia 
ma kurki, psy i kozę i zabiera 
z niej mleko. Kocham babcie!

MICHAŁ HOLONA

Babcia Ania robi klu-
ski i ciastka z posyp-
ką. Babcia ma ogród, 
sadzi tam kwiatki i 
sprząta liście. Cza-
sami gramy w gry. 
Z bratem i babcią 
robimy samoloty z 

papieru a potem babcia próbuje nimi 
walnąć w wieżę z klocków. Babcia Janka 
i Tilda mieszkają razem. Babcia Janka 
lubi się bawić razem ze mną i moim 
bratem, gramy czasem w hokeja. Babcia 
daje nam też rowery i nas goni. Babcia 
Tilda często nam daje słodycze, leży w 
łóżku i ogląda telewizję, lubi patrzeć na 
seriale na jedynce. Kocham moje babcie 
najbardziej na świecie!

OLA JOKIEL

Babcia Irka 
ma krótkie, 
blond włosy 
i chodzi w 
sukienkach. 
Babcia ma 
pieska, jak 
ją odwiedzę 

to się z nim bawię. Babcia lubi 
robić na drutach. Razem cho-
dzimy do lasu, kiedyś widzia-
łam wiewiórkę. Babcia pracuje 
w sklepie spożywczym. Babcia 
Halinka mieszka w bloku. Pa-
trzymy razem na bajki, rysuje-
my i chodzimy na plac zabaw, 
huśtamy się. Życzę babciom 
zdrowia i szczęścia.

Przedszkole nr 26 w Rybniku – Popielowie

PIOTR BANK

Mieszkam 
razem z 
babcią Ha-
liną, babcia 
na dole ja 
na górze. 
Babcia lubi 
sprzątać. 

Pracuje na kopalni. Razem 
bawimy się klockami albo rysu-
jemy. Lubię jak mi babcia zrobi 
zupę z ryżem albo makaronem. 
Babcia rozwiązuje też krzy-
żówki. Babcia Jola mieszka w 
Niedobczycach. kupuje mi sło-
dycze. Chciałbym żeby babcie 
były zdrowe i uśmiechnięte.

PAWEŁ SULEWSKI

Babcia Gie-
nia gotuje 
najlepsze 
na świecie 
obiadki. 
Lubię 
jak zrobi 
kapustę 

z grzybami. Babcia czasami 
odbiera mnie i przyprowadza 
do przedszkola. Jak nie ma 
mamy to się bawimy autkami. 
Przymierzam czasem buty od 
babci, chodzę w jej kozakach 
po domu. Babcia lubi oglądać 
Barwy szczęścia i „M jak mi-
łość”. Życzę babci zdrowia.

DAWID RÓŻYCKI

Babcia Dana mieszka 
ze mną, ona na dole. 
Babcia lubi oglądać 
telewizję, najbardziej 
dzienniki albo pogodę. 
Babcia lubi też gotować, 
szyje na maszynie i 
robi na drutach. Zrobiła 

kiedyś dla mnie i brata Wojtka skarpetki, 
ale były za małe. Teraz robi kapcie. Babcia 
Grażyna lubi prać, patrzeć na telewizję i go-
tować, lubi też wieszać pranie. Babcia ma 
szare, długie włosy. Oglądamy razem bajki. 
Babcia boi się chodzić do lasu bo widziała 
tam kiedyś lisy i szkielet człowieka. Życzę 
babciom zdrowia, pomyślności.

Przedszkole nr 26 w Rybniku – Popielowie

Wychowawczyni: Agnieszka Nędza, 
grupa 5- 6-latków „Duszki leśne”

Wychowawczyni: Danuta Sławińska, 
grupa 6-latków

Wychowawczyni: Emilia Komorek, grupa 6-latków

REKLAMA

Fundatorem zabawek edukacyjnych 
dla przedszkola jest firma Marko 
ekspert zabawek rozwojowych

Zapraszamy do sklepu  
w Wodzisławiu, 
ul. Rybnicka 2 D (obok ZUS, Kauflandu) 
tel. 032/ 455 12 08
pon-pt 10:00-19:00, sob-niedz. 9:00-17:00

Nasze zabawki możesz także kupić 
w sklepie internetowym, 

odwiedź naszą stronę i zapoznaj się z ofertą

www.marko-zabawki.pl

Nasze zabawki możesz także kupić Nasze zabawki możesz także kupić 

Rybnik, ul.3-go Maja 7, tel. (032) 423 75 11, 
fax. (032) 423 74 55, www.restauracjapasja.rybnik.pl

O R G A N I Z U J E M Y :  B WESELA B KOMUNIE 
B PRZYJĘCIA OKOLICZNOŚCIOWE B CATERING

RESTAURACJA – WINIARNIA „PASJA” ZAPRASZA

Sala  na 150 osób - największa w centrum Rybnika
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– Pod koniec zeszłego  roku 
miałeś wystartować  w cyklu 
turniejowym w Australii, or-
ganizowanym przez legen-
darnego  Ivana Maugera. 
Jednak do Australii nie po-
jechałeś. Dlaczego?
– Ofertę startów otrzyma-
łem już w sierpniu i bardzo 
zapaliłem się do pomysłu, 
zwłaszcza, że już rok wcze-
śniej chciałem pojechać na 
ten turniej.  Byłem nawet 
dobrze przygotowany do wy-
jazdu, miałem już załatwioną 
wizę i oczywiście pieniądze. 
Miałem lecieć do Australii w 
listopadzie i przebywać tam 
do świąt Bożego Narodzenia 
a nawet do Nowego Roku.  
Okazało się jednak, że zawo-
dy nie dojdą  do skutku, po-
nieważ zgłosiło się zbyt mało 
chętnych. Aby cykl mógł się 
odbyć , powinno pojechać 16 
zawodników, niestety aż 10 
z nich zrezygnowało, więk-
szość ze względów finanso-
wych. I naprawdę żałuję, bo 
w przerwie między sezonami 
takie zawody na pewno były 
szansą na świetne treningi, 
zwłaszcza że zawodnikami 
opiekuje się tam Ivan Mau-
ger, były mistrz świata. 
 
– W Australii miałbyś szan-
sę popracować nad techni-
ką jazdy, zwłaszcza że po 
sezonie nie byłeś w stu pro-
centach zadowolony ze swo-
ich wyników. Jak oceniasz 
miniony rok w swoim wy-
konaniu?
– Nie był to najgorszy sezon 
w moim wykonaniu. Prawdę 
powiedziawszy był to pierw-
szy rok, w którym mogłem 

regularnie startować w li-
dze. I z każdym meczem jeź-
dziło mi się lepiej. Najlepiej 
wyszły mi mecze z drużyną 
z Poznania, gdzie dobrze za-
punktowałem, zadowolony 
byłem także ze spotkań z 
Tarnowem.
 Zdecydowanie lepiej mo-
głem wypaść w zawodach 
indywidualnych, było kilka 
turniejów gdzie zabrakło mi 
punktów tylko z jednego bie-
gu, tak wydarzyło się choć-
by w Mistrzostwach Polski 
Juniorów, gdzie nie wyszedł 
mi tylko pierwszy start w 
turnieju. 
 Czasami miewam problem 
z dopasowaniem sprzętu do 
warunków torowych, nie 
zawsze mi to jeszcze dobrze 
wychodziło, myliłem się 
czasami z przełożeniami. 
W jeździe muszę poprawić 
wejścia w łuk. Nad tym ele-
mentem miałem m. in. potre-
nować pod okiem Maugera 
w Australii.
 
– Sezon zakończył się jesie-
nią, liga ruszy w kwietniu. 
Jednak mimo tak długiej 
przerwy żużlowcy wcale 
nie mają długich wakacji. 
Jak wyglądają przygotowa-
nia do sezonu?
– Poprzedni sezon trwał do 
października i jedyną prze-
rwę mieliśmy w listopadzie, 
ponieważ w grudniu rozpo-
częły się już normalne tre-
ningi. Mamy więc zajęcia w 
sali gimnastycznej, trenuje-
my z Arturem Kejzą, gramy 
w ping ponga by poprawić 
refleks, poza tym siłownia,
aerobik i sauna. Taki cykl 

 Koszykarki z Rybnika wy-
grały ostatni w tym roku 
ligowy mecz. W hali w Paw-
łowicach pokonały zespół 
Super Pol Tęcza Leszno 
76:67.
 I tym samym nasze za-
wodniczki zrewanżowały 
się rywalkom za porażkę w 
pierwszej rundzie w meczu 
wyjazdowym (55:72). W 
pierwszej kwarcie obie eki-
py prowadziły bardzo wy-
równany pojedynek, jednak 
lepiej pod tablicami radziły 
sobie zawodniczki z Leszna i 
to one po pierwszych 10 mi-
nutach prowadziły trzema 
punktami. Drugą kwartę ryb-
niczanki zagrały popisowo, a 
z minuty na minutę rozkrę-
cała się Whitney Boddie, naj-
lepsza zawodniczka meczu. 
To m. in. dzięki jej skutecznej 
grze Utex do przerwy prowa-
dził 43:31. W trzeciej kwarcie 

leszczynianki podkręciły tem-
po i nawet na moment objęły 
prowadzanie. Jednak zdecy-
dowana lepsza i skuteczniej-
sza w zbiórkach gra pod 
koszami zawodniczek ROW 
sprawiła, że w ostatniej kwar-
cie przewaga systematycznie 
wzrastała, i ostatecznie Utex 
wygrał spotkanie 9 punktami. 
Po tym zwycięstwie rybnickie 
koszykarki zbliżyły się do wy-
marzonego celu, czyli miejsca 
w pierwszej „ósemce” Ekstra-
klasy.
 Po ostatnim meczu w roku 
2009 zawodniczki wyjechały 
na przerwę świąteczno-no-
woroczną. Koszykarki wró-
cą do Rybnika jeszcze w tym 
tygodniu, a pierwszy mecz 
w nowym roku rozegrają 
16 stycznia na wyjeździe z 
TS Wisła Can Pack Kraków. 
Jednak już wcześniej, 9 stycz-
nia w Pruszkowie zostanie 

rozegrany pokazowy mecz 
gwiazd Polskiej Ligi Koszy-
kówki Kobiet z reprezen-
tacją Polski. Powołanie do 
reprezentacji na to spotkanie 
otrzymała Katarzyna Krężel. 
Będzie to zarazem pierwszy 
mecz w roli trenera kadry dla 
Dariusza Maciejewskiego.

Powiedzieli po meczu
Mirosław Orczyk, trener 
Utex ROW: Gratuluję swoim 
zawodniczkom hartu ducha i 
waleczności. Zespół z Leszna 
znany jest z determinacji i do 
końca musieliśmy dziś wal-
czyć o zwycięstwo. Cieszy 
fakt, że rok kończymy zwycię-
stwem, bo ten sezon jest dla 
nas trudny. Dziś wszystkie za-
wodniczki które pojawiły się 
na parkiecie dołożyły swoją 
cegiełkę do zwycięstwa. 
Katarzyna Krężel, zawodnicz-
ka Uteksu ROW: Zagrałyśmy 

dobre spotkanie, grałyśmy 
dziś zespołowo. Od początku 
byłyśmy bardzo mocno skon-
centrowane. Motorem napę-
dowym naszego zespołu była 
dziś Whitney, a poza tym do 
sukcesu przyczyniła się też 
większa liczba zbiórek. 
Joanna Czarnecka, zawod-
niczka Super Pol Tęcza: 
Niestety nie udało się wy-
grać, miałyśmy dziś lepsze i 
gorsze momenty, myślałam, 
że po trzeciej udanej kwar-
cie chwycimy przysłowiowy 
wiatr w żagle, jednak okazało 
się że tych słabszych momen-
tów w naszej grze było więcej. 
Popełniałyśmy dziś zbyt wiele 
fauli.

UTEX ROW Rybnik 
– Super Pol Tęcza 
Leszno 76:67 (15:18, 
26:13, 17:22, 18:14) 
UTEX ROW: Whitney Boddie 

Rozmowa ze Sławomirem Pysznym, żużlowcem RKM ROW Rybnik

Nie jestem bezbłędny

Sławomir Pyszny w przyszłym sezonie chce być jednym z 
mocniejszych ogniw w drużynie RKM ROW Rybnik

mamy w tygodniu, w week-
end dochodzą jeszcze zaję-
cia na basenie. 
Poza tym jeżdżę na crossie, 
tak aby cały czas mieć oby-
cie z motocyklem. Na praw-
dziwym motorze żużlowym 
chciałbym usiąść najszybciej 
jak się da, myślę by sporo po-
trenować jeszcze przed sezo-
nem poza granicami Polski, 
może w Czechach oraz w 
Krsku, gdzie szybciej docie-
ra wiosna. Pogoda w Polsce 
jest nieprzewidywalna i nie 
chciałbym aby powtórzyła 
się historia z zeszłego roku, 
gdzie dość długo na torach 
żużlowych zalegał śnieg.
 
– Przyszły sezon będzie dla 
Ciebie istotny również dla-
tego, że kończysz wiek ju-
niora. Czujesz dodatkowe 
obciążenie?
– W tym sezonie chcę być 
jednym z mocniejszych 

ogniw drużyny i regularnie 
dobrze punktować. Zawsze 
staram się pojechać jak naj-
lepiej. Myślę, że nie będzie 
źle jeśli nie będę schodził 
poniżej 8 punktów w meczu. 
Oczywiście ważne jest aby 
sezon był równy, aby nie było 
żadnych wpadek i niespo-
dziewanych obniżek formy. 
Presji nie czuję, choć wiem 
że będzie to dla mnie sezon 
przełomowy. Chciałbym za-
prezentować  się jak najlepiej 
i w przyszłości dalej pozostać 
zawodnikiem RKM ROW.  
I jeśli w ogóle w lidze wszyst-
ko będzie w porządku to i w 
turniejach indywidualnych 
będzie na pewno dobra jaz-
da z mojej strony. Moim ce-
lem na ten sezon będzie finał
Mistrzostw Świata Juniorów. 
W tym roku te mistrzostwa 
przybiorą inną formułę, za-
planowano trzy turnieje: w 
Gdańsku, Daugavpils oraz 

Pardubicach i dopiero suma 
punktów zdecyduje kto jest 
najlepszym juniorem. Taka 
formuła bardzo mi odpowia-
da, przypomina trochę zawo-
dy z cyklu Grand Prix.
 
– W tym sezonie zespół se-
niorski nie będzie mieć tre-
nera
– Nie czuję się absolutnie 
zawodnikiem bezbłędnym 
i dlatego jest mi potrzebny 
trener. Gdy zdobędę mi-
strzostwo świata seniorów, 
to może wtedy będę mógł po-
wiedzieć, że nie potrzebuję 
już pomocy trenera (śmiech). 
Każdy z zawodników ma 
inne predyspozycje i każdy 
ma swój punkt widzenia. 
Jako junior nie wyobrażam 
sobie jednak pracy bez tre-
nera. Naszą szkółkę w RKM 
ROW trenuje Mirosław Kor-
bel, z którym pracuję już od 
kliku lat.

– W zespole przed nowym 
sezonem zaszło kilka zmian 
w kadrze. O co powalczycie 
w tym roku?
– Nowych zawodników jesz-
cze nie znam osobiście, ale 
wiem że stać ich na regular-
ne zdobywanie przynajm-
niej 10 punktów w meczu. 
Poza tym mamy w druży-
nie i Mariusza Węgrzyka i 
Ronniego Jamrożego, więc 
myślę że skład jest wyrów-
nany i silny. Ten zespół stać 
na wszystko. Stara prawda 
mówi, że nazwiska nie jadą, 
natomiast myślę że spokoj-
nie powinniśmy się załapać 
do pierwszej „czwórki”. W 
tym sezonie liga zresztą bę-
dzie niezwykle wyrównana, 
bo już dawno nie było sezo-
nu, w którym aż 6 zespołów 
ma tak mocne i wyrównane 
składy.

Rozmawiał: Marcin Mońka

ŻUŻEL W SKRÓCIE
Sezon rusza w Lany Poniedziałek. Władze polskiego żużla 
podały już terminarz rozgrywek na przyszły sezon. Rybnickie 
Rekiny pierwsze spotkanie rozegrają 5 kwietnia na własnym 
torze. Rywalem RKM ROW Rybnik będzie zespół Lokomotiv 
Daugavpils, z którym w minionym sezonie nasz zespół prze-
grał oba spotkania. Sezon zasadniczy potrwa do 1 sierpnia, a 
Rekiny, które mają w przyszłym sezonie powalczyć o pierwszą 
„czwórkę” I ligi będą rywalizować również z zespołami Wy-
brzeża Gdańsk, Startu Gniezno, Marmy Rzeszów, GTŻ Gru-
dziądz , PSŻ Poznań oraz węgierskim Speedway Miszkolc.
Spotkanie zarządu z kibicami. W czwartek 7 stycznia odbę-
dzie się spotkanie zarządu klubu RKM ROW Rybnik z kibicami, 
organizowane przez Stowarzyszenie Kibiców i Sympatyków 
Rybnickiego Żużla „ROW Rybnik”. Wezmą w nim udział prezes 
klubu Michał Pawlaszczyk oraz Dariusz Momot, wiceprezes do 
spraw sportowych. Spotkanie rozpocznie się o godz. 18.00 w 
Amanis Sport Pub (na terenie Centrum Handlowego Misztela, 
ul. Kominka). 

Zwycięstwo Utexu ROW Rybnik w ostatnim meczu w 2009 roku

Zwycięstwo na koniec roku

22, Nikita Bell 16, Katarzyna 
Krężel 14, Devanei Hampton 
12, Martyna Koc 9, Katarzy-
na Suknarowska 3, Monika 
Sibora 0, Agnieszka Jarosze-
wicz 0, Karolina Stanek 0 
Super Pol Tęcza: Joanna 
Czarnecka 13, Aleksandra 

Drzewińska 12, Joanna Wa-
lich 12, Rachill Robinson 8, 
Barbara Kaszewska 8, Żane-
ta Durak 6, Edyta Krysiewicz 
5, Magdalena Gawrońska 3, 
Barbara Głocka 0, Marta Ga-
jewska 0. 
 (mon)

Katarzyna Krężel otrzymała powołanie do reprezentacji Polski na 
mecz z Gwiazdami Ligi.
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 Miniony rok był bardzo 
udany dla polskich zawod-
ników, jeżdżących w turnie-
jach kartingowych. Repre-
zentanci Polski wywalczyli 
drużynowy puchar świata w 
klasie Rok 125 we włoskim 
Lonato.  Choć na Śląsku nie 
ma profesjonalnego toru do 
jazdy, to jednak w Rybniku 
mamy zawodników, którzy 
startują w międzynarodo-
wych imprezach.
 Jednym z najmłodszych 
uczestników międzynarodo-
wych zawodów jest Szymon 
Studnik, który ma dopiero 
5 lat! Jednak w środowisku 
kartingowym nie budzi to 
zdziwienia, ponieważ w tym 
sporcie można startować już 
od 4. roku życia. – Syn od naj-
młodszych lat wykazywał za-
interesowanie wszystkim, co 
związane jest z motoryzacją.  
Kiedyś mój kolega kupił ma-
łego karta i pojechaliśmy na 
tor. Pierwsze kroki Szymona 
wyglądały tak, że wzięliśmy 
go na linę i ciągnęliśmy za 
sobą. Po tej jeździe wyszedł z 
pojazdu i stwierdził, że mu się 
nie podobało. „Dlaczego? Za-
pytałem. Bo nie mogłem tego 

 Przez całą sobotę w żor-
skiej hali MOSiR-u rywali-
zowały amatorskie zespoły 
siatkarskie z naszego regio-
nu. Jednak nie cel sporto-
wy był najważniejszy dla 
uczestników tej sportowej 
zabawy. 
 Wszystkich sportowców 
połączyła chęć pomocy Cze-
sławowi Fojcikowi, który od 
kilku miesięcy toczy walkę z 

VI kolejka Gminnej Ligi Piłki Halowej w Czerwione – Leszczynach
SKOK Kopernik – Piwosze 8:4 (4:1)
Grzelec Power – Metpol Wilcza 16:5 (6:3)
ISM – Rybnicki Team 3:10 (1:4) 
MHT Leszczyny  – Tomsat 12:3 (4:1) 
Artek Znicze SKOK Squad – Cules Team 16:0 (5:0) 

1. Grzelec Power 18  58:18
2. Artek Znicze SKOK Squad 16  61:19
3. SKOK Kopernik 15  49:20
4. MHt Leszczyny 13  55:30
5. Rybnicki Team 12  43:38

  5. ISM 9  3:32
  7. Piwosze 3  32:53
  8. FC Tomsat 3  19:53
  9. Metpol Wilcza 0  21:59
10. Cules Team 0  15:63

Rybniccy kartingowcy podsumowali sezon

Karting znaczy bezpieczeństwo
pana wyprzedzić – odpowie-
dział mój syn” – wspomina ze 
śmiechem Krzysztof Studnik, 
ojciec Szymona. Jak przyzna-
je, syn od samego początku 
potrafił trzymać się trajekto-
rii jazdy, choć na początku 
bał się ryku silnika. Zaczął 
jednak  jeździć z  innymi 
kartami, podejmując walkę 
na torze. Po kilku godzinach 
jeździł już profesjonalnie, z 
wyczuciem. W zeszłym roku 
Szymon wystartował w klasie 
easykart 50 o puchar Janusza 
Kuliga w Europejskim Finale 
Pucharu Easykart.  Ta katego-
ria dopiero od niedawna jest 
obecna w Polsce, a zawodni-
cy, którzy biorą w niej udział 
mają od czterech do ośmiu 
lat. – W zeszłym roku wrzu-
ciliśmy Szymona na głęboką 
wodę, a w tym chciałbym by 
wystartował w całym cyklu. 
Ponadto będzie zapoznawać 
się z większym kartem, na 
którym może startować w 
przyszłości. Planujemy też 
sporo wyjazdów do Czech i 
przede wszystkim Włoch – 
przyznaje Krzysztof Studnik. 
Szymon jeździ na zawody z 
tatą, czasami z mamą. Ojciec 

jest jednocześnie jego mecha-
nikiem. Choć chłopcy na za-
wodach są zdyscyplinowani 
i potrafią walczyć na torze, to

jednak po jeździe bawią się 
raczej samochodzikami, niż 
zajmują sprzętem. – Gdy jest 
z nim mama, wtedy chce jej 

wszystko pokazać – maszyny, 
kolegów, tor. I zawsze mówi 
jej: „Mamo, wygram dla cie-
bie” – śmieje się Krzysztof 
Studnik. Na Śląsku nie ma 
profesjonalnego toru do jaz-
dy. Najlepsze tory, takie jak 
na Zachodzie, powstały już 
jednak w Zielonej Górze, Ra-
domiu czy Kielcach.  – Naj-
ważniejszym czynnikiem w 
kartingu jest to, że daje spraw-
ność. Dzieci, które jeżdżą na 
kartach później przesiadając 
się do samochodu nie mają 
problemów z bezpieczną 
jazdą. Inwestując w karting, 
inwestujemy w naszą przy-
szłość, w bezpieczeństwo na 
drogach – wyjaśnia Janusz 
Gładysz, również czynny za-
wodnik. W zeszłym roku po 
30 latach przerwy wrócił do 
jazdy na kartach, obecnie jest 
najstarszym czynnym zawod-
nikiem w Europie, a trzecim 
na świecie (po Kanadyjczyku 
i Amerykaninie włoskiego 
pochodzenia). I w zeszłym 
roku wystartował w Mistrzo-
stwach Świata w Lonato. 
– Postanowiłem spróbować 
swoich sił  w rywalizacji z in-
nymi zawodnikami. Oczywi-

ście, że nie liczyłem na żadne 
mistrzowskie tytuły, w tym 
sporcie mistrzostwo moż-
na zrobić do 20. roku życia. 
Mnie jednak euforia opano-
wała w chwili, gdy dostałem 
się do finału i dojechałem do
mety. A nie jest to takie pro-
ste, ponieważ w kartingu jest 
tak, że zdublowany zawodnik 
musi zjechać z toru. W tym 
roku również wystartuję w 
mistrzostwach, bo to daje 
wielką frajdę – przyznaje Gła-
dysz, który skończył 56 lat. 
Okazało się, że po zawodach, 
w których wystartował,  na-
gle ujawniło się wielu innych 
zawodników w dojrzałym 
wieku. – W Polsce powsta-
nie grupa dla zawodników, 
którzy skończyli już 25 rok 
życia. 
 – Na początku myśleliśmy, 
że będzie to po prostu zaba-
wa, Szymon się pobawi i od-
puści. Okazuje się jednak, że 
nie wyobraża już sobie swo-
jego dzieciństwa bez kartin-
gów. To bardzo bezpieczna 
dyscyplina sportu, choć po-
jazdy potrafią mknąć z pręd-
kością 70 km na godzinę 
– wyjaśnia. Marcin Mońka

Szymon Studnik ma zaledwie 5 lat, a już startuje w 
międzynarodowych zawodach kartingowych
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Turniej siatkówki „Gloria Victis” odbył się w sobotę w Żorach

Zagrali dla Cześka
ciężką chorobą. Cały dochód 
z imprezy organizatorzy po-
stanowili przeznaczyć na 
pomoc w leczeniu byłego 
siatkarza, trenera, wycho-
wawcy, organizatora życia 
sportowego w regionie. Im-
preza cieszyła się rekordo-
wym zainteresowaniem, do 
turnieju zgłosiły się aż 33 
zespoły. Rozegrano również 
mecze pokazowe, w których 

zagrały przedstawicielki 
wielu pokoleń wychowanek 
Czesława Fojcika. – Ten tur-
niej sam tak się nakręcił. Za-
interesowanie nim przerosło 
najśmielsze oczekiwania. Bo 
my tylko porozmawialiśmy 
w gronie przyjaciół o chęci 
zorganizowania takiego tur-
nieju i stało się. Czesław jest 
tak znaną postacią w naszym 
środowisku siatkarskim, że 

Na aukcji można było wylicytować m. in. koszulkę Piotra Gruszki 
z autografem zawodnika. Do licytacji zachęcał Grzegorz Studnik, 
współorganizator turnieju.

wystarczyła jedynie iskierka, 
by zapalić wszystkich do po-
mysłu – mówi Tadeusz Bonk, 
organizator imprezy.
 Ekipy podczas turnieju 
rywalizowały w systemie 
pucharowym, najlepszą 
drużyną okazał się zespół 
Jas-Mos I, który w finale po-
konał drużynę Jas-Mos II. Na 
turnieju pojawiły się zespo-
ły, które zagrały tylko jeden 
mecz i po porażce żegnały 
się z turniejem. – Przyjechały 
drużyny z różnych miejsc, m. 
in. nauczyciele z Cieszyna, i 
mimo porażki byli zadowo-
leni, że pojawili się na takiej 
imprezie i zagrali z nami.
 Czesław nie jest pierwszą 
postacią której pomagamy. 
Amatorska Liga Piłki Siat-
kowej w Rybniku, którą 
przecież tworzyliśmy z Cze-
sławem to specyficzna liga,
jesteśmy taką wielką rodziną, 
razem potrafimy usiąść i wy-
pić piwo, potrafimysięrazem
kłócić, razem wymyślamy za-
sady ligi. Ale też wspieramy 

się wspólnie, gdy jest ciężko. 
Tutaj naprawdę nie trzeba 
używać wielkich słów, by 
chłopcy przyjechali i pomo-
gli. Dlatego warto to robić 
– przyznaje Bonk.
 Przez cały dzień nie tylko 
można było oglądać poje-
dynki siatkarskie, ale także 

wziąć udział w licytacji cen-
nych pamiątek siatkarskich, 
m. in. koszulek znakomitych 
polskich siatkarzy (Piotra 
Gruszki, Krzysztofa Ignacza-
ka czy Katarzyny Gajgał). W 
sumie podczas turnieju udało 
zebrać się 10 615 zł.

Marcin MońkaW turnieju „Gloria Victis – Gramy dla Cześka” wystartowały 33 zespoły, a turniej trwał ponad 9 godzin
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SPRZEDAM
• Ciągnik Ursus 355, rozrzutnik 
do obornika 1-osiowy, silnik do ciąg-
nika 330, silnik do ostrówka, przy-
czepa wywrotka ładowność 10 ton, 
32-430-10-16.

• Fiat cinquecento, 1997 r., poj. 700, 
przebieg 94.000, zadbany, cena 
2.500 zł, 792-137-711.

• Śliczny ford KA – 1998, stan tech-
niczny wizualny idealny, wspoma-
ganie kierownicy, cena 7.700 zł, 502-
658-785.

• Sprzedam vw golfa III - kombi, 96 r., 
klima, abs, c. zamek. Tel. 666-076-
622. Cena 7.000 zł (do negocjacji).

• Renault megane, 1,5 DCI, rok 2007, 
27.000 zł, 501-651-375.

• Opel astra, 1,6 PG + LPG, 1996, 
4.800 zł, 609-328-334.

KUPIĘ
• Kupię każde auto: stare, nowe, po-
wypadkowe, złomowanie, najlepsze 
ceny. Dojazd do sprzedającego. Raci-
bórz, 32-415-72-60, 692-191-585.

• Opel, ford, polonez, pełnosprawne, 
powypadkowe, uszkodzone, z za-
stawem, najlepiej zapłacę, wyreje-
strowanie, auto-złom. 32-415-72-60, 
692-191-585.

• Skup samochodów uszkodzonych, 
pełnosprawnych, 886-458-084.

• Skup samochodów uszkodzonych, 
pełnosprawnych, 794-517-621.

• Skup samochodów za gotówkę, 
roczniki: 1995 – 2005, idealne, jak 
i do poprawek, gotówka od ręki, 
509-486-266.

• Kupię seicento, uno, sienę, 
punto, matiza, lanosa, vw, seata, 
opla, skodę i inne. Gotówka! 509-
486-266.

• Kupię fiata 125 p, rocznik 1968 
– 1975, kupię wszystkie części, stare, 
nowe, nieużywane, 509-486-266.

• Skupujemy samochody osobowe, 
dostawcze, ciężarowe w całości, 
do wyrejestrowania, płatne gotówką, 
odbieramy własnym transportem, 
661-491-158.

• Auta wszystkich marek, całe, roz-
bite, skorodowane oraz zachodnie 
do rejestracji. Sprzedaż części uży-
wanych, 604-344-033, 793-913-434.

• Kupię każdy samochód, osobowy 
sprawny i uszkodzony oraz dostaw-
cze. Traktory, 32-424-18-04, 501-011-
090.

INNE
• Sprzedam rozsiewacz nawozowy 
Rauch ZSB, 1200 l, 602-538-195.

BIZNES
• Świadectwa charakterystyki ener-
getycznej budynków, 0516-173-011, 
www.destro.com.pl.

GASTRONOMIA
• Gastronomia Mimo www.mimo.net.
pl Hala Sezam (mały targ), Racibórz, 
Eichendorffa. Domowa kuchnia. 
Dowóz. Imprezy okolicznościowe, 
trampolina dla dzieci, 32-726-15-73, 
603-460-249.

KREDYTY – POŻYCZKI
• Kredyty gotówkowe i konsolidacyj-
ne – Racibórz. Zadzwoń: 32-415-88-
21 w godzinach 9.00 – 17.00.

• Chwilówka 50 – 600 zł. Pożyczamy, 
nie pytamy na co. Wystarczy dowód 
osobisty, ostatni pasek lub walory-
zacja. Racibórz, ul. Odrzańska 2 – 4, 
tel. 32-415-15-32.

• Kredyty bez zaświadczeń. Od 500 
zł dochodu, emeryci, renciści. Spłata 
zajęć komorniczych. Konsolidacja. 
Szybkie gotówki, Porady prawne, 
Rybnik, tel. 32-423-53-45, 691-699-
767.

• Chwilówki bez zaświadczeń o za-
robkach, szybka decyzja, natychmia-
stowa wypłata, Wodzisław, 32-455-
19-92, 32-473-25-89, 790-294-603, 
32-469-88-16.

• Kredyty do 20.000 na oświadczenie 
– złóż wniosek przez telefon. Bez BIK, 
nieterminowe spłaty, Wodzisław, 
Rynek 14 (obok Wiejskiej Chaty), 32-
476-70-65.

• Kredyty hipoteczne konsolidacyjne 
na oświadczenie, 0% prowizji, 0 zł za 
operat, Wodzisław, Rynek 14 (obok 
Wiejskiej Chaty), 32-476-70-65.

• Kredyty konsolidacyjne od 50.000 
rata 715 zł, bez zaświadczeń z ZUS, 
US Wodzisław, Rynek 14 (obok Wiej-
skiej Chaty), 32-476-70-65.

• Bezwiekowo, bez BIK pod zastaw 
samochodu, konsolidacja – nieter-
minowe spłaty, Wodzisław, Rynek 14 
(obok Wiejskiej Chaty), 32-476-70-65.

• Kredyty konsolidacyjne od 20.000 
rata 286 zł Wodzisław, Targowa 12A 
(Hala Targowa), 32-455-11-67, Raci-
bórz, Rynek (Bolko), 32-415-32-82.

• Kredyty do 20.000 na oświadczenie 
– złóż wniosek przez telefon. Wo-
dzisław, Targowa 12 (Hala Targowa). 
32-455-11-67, Racibórz, Rynek (Bolko), 
32-415-32-82.

• Bez BIK, bez zaświadczeń ZUS,US. 
Konsolidacja – nieterminowe spłaty 
Wodzisław, Targowa 12 (Hala Targo-
wa) 32-455-11-67, Racibórz, Rynek 
(Bolko), 32- 415-32-82.

• Kredyty hipoteczne konsolidacyjne 
na oświadczenie, 0% prowizji, operat 
gratis Wodzisław, Targowa 12 (Hala 
Targowa), 32-455-11-67, Racibórz, Ry-
nek (Bolko), 32-415-32-82.

• Nowe Banki ! Bez BIK pod zastaw 
samochodu! Hipoteka na oświad-
czenie! Wodzisław, Rynek 14 (obok 
Wiejskiej Chaty), 32-476-70-65.

• Kredyty konsolidacyjne i gotówko-
we bez zaświadczeń o dochodach, 
hipoteki dla zadłużonych, 32-455-
19-92, 32-473-25-89, 790-294-603, 
32-469-88-16.

MATRYMONIALNE
• Biuro matrymonialne. Znajdź drugą 
połówkę. Racibórz, 32-414-07-77, 
500-776-920. Serdecznie zapraszamy.

• Największe Centrum matrymonial-
no-zapoznawcze, setki ofert, fotoka-
talogi. Codziennie od 10.00 do 20.00, 
032-426-02-92, 0696-478-189.

• Poznam panią do 50 lat, zadbaną, 
uczciwą, w celu matrymonialnym. 
Sms na nr: 798-723-442.

• Mężczyzna, samotny, zmotoryzo-
wany, pracujący, elegancki, wykształ-
cony, brunet, 39 l, pozna panią 30-60 
l, 505-220-880.

NAUKA
• J. niemiecki. Dojazd do ucznia, 501-
676-869.

• Matematyka, statystyka, ekonome-
tria. Pomoc uczniom i studentom. 
Przygotowanie do egzaminów. Raci-
bórz, Matejki 4/2, tel. 32-415-25-84.

• Matematyka, korepetycje, przygo-
towanie do matury. Racibórz i okoli-
ce, 691-659-660.

• Centrum Rozwoju Uczniów So-
krates. Korepetycje dla uczniów: 
podstawówka, gimnazjum, liceum. 
Wszystkie przedmioty i matura. Wy-
łącznie doświadczona kadra. Promo-
cje! 664-754-303.

NIERUCHOMOŚCI
KUPIĘ
• Kupię działkę budowlaną lub rolną, 
0049-1739-590-564, 507-518-194.

SPRZEDAM
• Sprzedam 3-pokojowe mieszkanie, 
64 m kw., blok IV p., zadbane, Raci-
bórz, Żorska, 607-359-180.

• Sprzedam mieszkanie. Kuźnia 
Raciborska, 47 m kw., 3-pokojowe, 
I piętro, 85.000 zł, niski czynsz, 664-
778-410.

• Sprzedam mieszkanie M5 Wodzi-
sław Śl., ul. Kokoszycka 180/7, 607-
856-007

• Sprzedam 4 działki budowlane na 
terenie Samborowic, 32-418-87-34.

• Sprzedam lub zamienię 2-pokojowe 
mieszkanie własnościowe, Baborów, 
53 m kw., c.o. etażowe na mniejsze, 
723-044-368.

• Nieruchomość do zamieszkania z 3 
mieszkaniami, w centrum Raciborza 
– sprzedam, 660-287-150.

• Sprzedam lub wynajmę lokal o pow. 
127 m kw. w centrum Raciborza. 
Tel. 608-201-472, 608-201-483.

• Sprzedam M-3, 55 m kw., (wraz 
z ogródkiem działkowym lub bez), 
Radlin, Orkana (nowy blok), 603-918-
106.

• Sprzedam: kawalerka, centrum Raci-
borza, kapitalny remont, cena 98.000 
zł, mieszkanie 34 m kw., 118.000 zł 
lub wynajmę, Rybnik, 785-342-684.

• Sprzedam dom centrum Raciborza, 
ul. Społeczna, 660-258-635, 660-822-
882.

• Dom 2-rodzinny w Lubomi. Cena 
350.000 zł, Vacatio, tel. 664-013-100.

• M-4, Racibórz, 77 m kw., Vacatio, 
662-081-314.

• Nowy dom w Makowie. Cena 
294.000 zł, Vacatio, tel. 662-081-314.

• Sprzedam mieszkanie, 64 m kw., Ra-
cibórz, Siwonia, po remoncie, umeb-
lowane, cena 164.000 do uzgodnie-
nia, 667-949-663.

• Sprzedam mieszkanie. Racibórz-
Ostróg, 64 m kw., po remoncie, cena 
do uzgodnienia, 509-488-816.

• Luksusowe mieszkanie z garażem, 
centrum Raciborza, 54 m kw., II 
piętro, duża loggia, 693-431-112 wie-
czorem.

• Sprzedam bardzo ładne 2-pokojo-
we mieszkanie na Ostrogu, częścio-
wo umeblowane. Cena do uzgodnie-
nia. Tel. 601-22-70-17.

WYNAJMĘ
• Do wynajęcia lokal użytkowy, 100 
m kw., kamienica, II piętro. Racibórz, 
ul. Opawska, 661-116-077.

• Do wynajęcia lokal handlowy, pow. 
900 m kw., centrum Raciborza, par-
ter, parking, 661-116-077.

• Wynajmę pomieszczenie usługo-
wo-handlowe, Racibórz, Eichendorf-
fa/Kościuszki Centrum Handlowe 
Sezam (OKAY, MIMO, Centrum Chiń-
skie), 691-240-890.

• Lokal o pow. 92 m kw., do wynajęcia 
pod działalność gospodarczą. Raci-
bórz, ul. Ogrodowa, 501-245-027.

• Wynajmę mieszkanie 2-pokojo-
we lub 1 pokój osobno, Racibórz, 
Eichendorfa, po remoncie, wysoki 
standard, tel. 0049-1772-442-711.

• Wynajmę bar obok kopalni i lokal 
biurowy o pow. 16 m kw., tel. 661-
961-554.

• Mieszkanie do wynajęcia w Wodzi-
sławiu Śląskim, 70 m kw. Tel. 505-
452-832.

• Do wynajęcia kawalerka w Racibo-
rzu, 788-975-119.

• Wynajmę mieszkanie w centrum 
Raciborza, 54 m kw., częściowo 
umeblowane, na dłuższy okres cza-
su, 516-253-267.

• Wynajem pomieszczeń biurowych 
pod działalność gospodarczą (sklep) 
oraz hektar utwardzonego placu, 
z wagą samochodową i budynkiem 
wagowym, Kietrz, kom. 608-486-663.

• Do wynajęcia mieszkanie 2-poko-
jowe w centrum Raciborza, czynsz 
+ odstępne, razem 800 zł. Kaucja, 
604-883-517.

• Do wynajęcia pokoje z łazienkami 
dla firm i nie tylko w Raciborzu, 
tel. 600-801-134.

• Wynajmę kawalerkę (pokój + kuch-
nia + łazienka) od stycznia 2010, na 
dłużej. Atrakcyjna cena wynajmu. 
Racibórz. Tel. 501-408-437.

• Wynajmę garaż w Raciborzu, tel. 32-
415-40-32.

• Wydzierżawimy bar w Siedliskach, 
k. Kuźni Raciborskiej, tel. 32-419-12-
21, 609-540-074.

• Lokal do wynajęcia, 85 m kw. w Ra-
ciborzu, Starowiejska, z rampą na 
sklep, hurtownię, 604-958-554.

• Mieszkanie, 35 m kw. Racibórz, 
Wileńska, kawalerka z antresolą, 
częściowo umeblowana, wyremon-
towana, 980 zł, 503-892-856.

• Pilnie wynajmę mieszkanie lub dom 
w Wodzisławiu lub okolicy, tel. 604-
948-650.

• Do wynajęcia pokoje mieszkalne. 
Racibórz, Polna i Pomnikowa, od 400 
do 600 zł, 887-274-200.

PRACA
DAM PRACĘ
• Oriflame! Dom Handlowy Jawor. 
Zarabianie, dorabianie, współpraca, 
zakup kosmetyków, Racibórz i okoli-
ce, 604-478-514.

• Nocny klub w Raciborzu zatrudni 
panie. Gwarantujemy zakwatero-
wanie, wysokie zarobki. Dowozimy 
do pracy. Tel. 515-364-733.

Chcesz zamieścić ogłoszenie? – odwiedź nasze punkty:Chcesz zamieścić ogłoszenie? – odwiedź nasze punkty:

lub naszą stronę w Internecie pod adresem: http://ogloszenia.nowiny.pl

WODZISŁAW ŚL.
•	 PUT	„WW”,	ul.	Powstańców	5
	 pn.	i	czw.	w	godz.	9.00	–	17.00;		
	 wt.,	śr.,	pt.	9.30	–	17.30,	sob.	9.30	–	13.00,	
	 Tel.	32-455-55-00
•	 Biuro	Rachunkowe,	ul.	Wałowa	25	
	 pn.	–	pt.	8.00	–	16.00.	Tel.	32-455-20-19

RyBnik
•	 Księgarnia	„SOWA”,	ul.	Sobieskiego	24,		
	 tel.	32-422-13-85
•	 Sklep	„LOgOTeL”,	ul.	Hallera	9	
	 czynne:	8.00	–16.00,		
	 soboty	8.00	–	13.00
	 tel.	32-755-89-73

RyDuŁtOWy
•	 Sklep	„Hit”,	ul.	Ofiar	Terroru	59	a
	 pn.	–	pt.	8.00	–	17.00,		
	 sob.	9.00	–	13.00	
	 Tel.	32-457-63-34,	
	 664-478-280,	604-278-378

RAcIbóRZ
•	 Nowiny	Raciborskie,	Sp.	z	o.o.,	ul.	Zborowa	4
	 od	pn.	do	pt.	w	godz.	8.00	–	16.00		
	 Tel.	32-415-47-27
•	 Nowiny	Art,	s.c.,	ul.	Solna	7/3
	 pn.	–	pt.	od	9.00	do	17.00,	sob.	od	9.00	do	13.00	
	 Tel.	32-414-04-79

• Praca dla kobiet – opieka nad 
starszymi osobami. Wymagany nie-
miecki paszport, znajomość języka 
niemieckiego. 32-419-83-13.

• Firma zatrudni murarzy, tel. 660-
216-572.

• Firma Pivexin z Raciborza zatrudni 
osobę na stanowisko przedstawiciela 
handlowego. Wymagania: prawo 
jazdy kat. B; CV + LM artur.nowak@
pivexin.com.pl.

• Przyjmę panie do pracy w nocnym 
klubie w Warszawie, 500-583-857.

• Zatrudnię magistra farmacji na etat 
lub godziny. Tel. 502-238-101.

• Zatrudnię pracowników do ubojni 
drobiu oraz kierowców, prawo jazdy 
kat. E, Pszów, 504-023-786.

• Zespół weselny z Wodzisławia po-
szukuje wokalistkę oraz klawiszowca 
do współpracy z rejonu Wodzisławia, 
tel. 691-599-150.

• Pizzeria i restauracja w Pszowie za-
trudni kelnerki 502-611-350

• Zatrudnimy brygadzistę ds. pro-
dukcji kruszyw oraz pracownika ds. 
porządkowych. Tel. 32-421-32-73.

• Firma poszukuje hydraulika, mura-
rza, gipsiarza, kafelkarza, malarza, 
518-645-458.

• Mechanika samochodowego z do-
świadczeniem zatrudnimy. Tel. 505-
070-800.

• Zatrudnię dekarzy, murarzy, 
tel. 697-574-359.

• Zatrudnię kafelkarza, wiek max. 35 
lat, 880-449-849.

• Firma produkcyjna zatrudni w Ho-
landii młode osoby z dobrą zna-
jomością języka angielskiego lub 
niemieckiego. 32-410-92-80.

• Firma zatrudni panią na 1/2 etatu 
w solarium, Racibórz. CV + zdjęcie 
przesyłać na: praca@ascomsun.pl.

• Międzynarodowa Firma Marketin-
gowa do oddziału w Raciborzu – 2 
pracowite osoby, 32-414-03-75 pn. 
– pt. 8.00 – 9.00.

• Praca biurowa CV praca.raciborz@
onet.eu.

• Emeryta lub rencistę do robót bu-
dowlanych i brukarskich zatrudnię. 
Tel. 508-816-201.

• Herzog Sp. z.o.o. poszukuje do pra-
cy w Austrii/Niemczech wykwalifiko-
wanych pracowników z paszportem 
niemieckim, lakierników i blacharzy 
samochodowych, 514-227-302.

• Herzog poszukuje do pracy w Au-
strii/Niemczech wykwalifikowanych 
pracowników z paszportem niemie-
ckim, lakierników meblowych, deka-
rzy, cieśli dachowych, hydraulików, 
płytkarzy. 514-227-302.

• Herzog Sp. z.o.o. poszukuje do pra-
cy we Włoszech/Holandii wykwalifi-
kowanychpracowników wszelkiego 
rodzaju. Tel. 514-227-302.

• Restauracja w Pszowie zatrudni kel-
nerkę, tel. 502-611-350.

PSZóW
•	 Sklep	Spożywczy		
	 Aleksandra	Jordan
	 ul.	Pszowska	555
	 pn.	–	pt.	8.00	–	17.00,		
	 sob.	8.00	–	14.00	
	 Tel.	501-169-735
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• Restauracja Romantica w Raciborzu 
ul. Opawska 3 poszukuje kelnerów, 
kucharzy, tel. 32-417-25-14, 0602-259-
603.

POSZUKUJĘ PRACY
• Ambitny chłopak, 23 lata, wykształ-
cenie elektryczne – średnie, BDB po 
niemiecku szuka pracy, 888-196-911.

• Kompleksowa opieka nad starszą 
i schorowaną osobą oraz masaż lecz-
niczy, 516-315-262.

RÓŻNE
• Wyprzedaż nowych mebli, wanien, 
kabin, dywanów, kuchni. Do 50% 
taniej. Zabrze, Hagera 12a, 32-278-
13-12, www.superkomis.com.

• Drewno rozpałkowe i kominkowe, 
węgiel, brunatny, ekogroszek, flot, 
tani muł, dostawa ekspresowa, 692-
236-095, 692-241-019.

• Zaginął indeks nr 74902.

• Kupię przedwojenne meble, obrazy, 
zegary, porcelanę, pocztówki, mili-
taria, starocie bez względu na stan, 
tel. 605-255-770.

• Kupię monety, znaczki, pocztówki, 
ordery, znaczki Chińskiej Republiki 
Ludowej – płacę cenę amatorską, 77-
437-36-81, 694-070-838.

• Kupię książeczki węglowe na depu-
tat. Zadzwoń od 14.30 do 20.00, 503-
980-605, 503-980-605.

• Sprzedam węgiel brunatny, eko-
groszek workowany, flot, muł, węgiel 
tel. 602-183-587, w godz. 7.00 – 17.00, 
32-451-60-91.

• Kupię przedwojenne meble, milita-
ria, zegary, zdjęcia, medale, lampy, 
motory, motorowery, części, stan 
obojętny, tel. 663-125-597.

• Tanie opony używane z Niemiec, 
letnie, zimowe, felgi od 20 zł. Duży 
wybór, 504-548-914.

• Sprzedaż drewna opałowego i ko-
minkowego. Tel. 694-192-696, 783-
267-875.

• Sprzedam bryczkę, zbiorniki na 
paliwo, poj. 1200 l, maszyny rolnicze, 
600-047-166.

• Drewno opałowe, kominkowe z do-
stawą do domu, transport towarowy 
do 1,5 tony. Racibórz, 698-344-261.

• Węgiel brunatny, 250 zł/tona, 601-
819-313.

• Sprzedam aparat fotograficzny 
Kodak Easy Sharn Camera, 32-457-
80-41.

• Skład opałowy, węgiel, groszek, flot, 
węgiel brunatny muł od 100 zł tona 
726-480-432.

• Drewno opałowe, 90 zł z dowozem, 
32-430-85-77, 32-454-61-37.

• Węgiel, ekogroszek, miał, flot – lu-
zem i workowany. Tel. 608-315-746.

• Tanio sprzedam białą sypialnię 
w bardzo dobrym stanie. Tel. 662-
542-800.

• Sprzedam windę pod zadaszenie 
dla osób niepełnosprawnych, tel. 32-
414-01-29, 608-669-002.

• Sprzedam wyrówniarkę-gruboś-
ciówkę, oryginalną, 507-633-143.

• Znaleziono roletę tylną do Audi Q7, 
600-476-417.

TOWARZYSKIE
• Ewa, Wodzisław, 508-734-295.

• Dziewczyny Fantasy, 660-173-134.

• Brunetka, 608-709-996.

• 606-521-450, Radlin.

• Dojrzała, 660-821-989.

• Marta, Rybnik, 508-494-985.

• Pani, 608-031-713.

• Komfortowo, Rybnik, 507-854-395.

• Rybnik, 518-205-456.

• Czarnula, 600-624-753.

• Studentka, 889-161-808.

• Rybnik, 888-422-206.

• Nowa Rybnik, 660-149-546.

• Rybnik, 502-946-147.

• 721-992-450, Rybnik.

• Monika TS, 669-092-611.

• Puszysta, Racibórz, 788-431-575.

• Gosia, XL, 696-278-159.

• Monika, 500-481-451.

• 721-672-889, Wodzisław.

• Nowe Rasowe tel: 726-017-499

• Nikola, Racibórz, 667-155-251.

• Szczupła, 694-850-433.

• Laska, 504-546-069.

• Rybnik, 514-068-394.

• Rybnik, 724-718-377.

• Rybnik, 510-839-676.

• Rybnik, 726-480-817.

• Kinga, 698-726-942.

• Blondynka, Brunetka, Wodzisław, 
726-480-818.

• Młoda, 880-202-087.

• 40-latka, 888-076-379.

• Vip, 19-latka, 788-470-804.

TRANSPORT
• Holandia, Niemcy, Belgia. Komfor-
towy przewóz osób, (8+1), klimaty-
zacja, tv, drinkbar. Dowóz pod adres, 
600-859-666, www.transfluder.pl.

• SKR-Bus, tanie przewozy osób lub 
rzeczy na imprezy, wesela, przysięgi, 
lotniska, 32-451-16-10, 32-451-11-83, 
693-525-009.

• Sprawdź! Najtańszy transport 
mikrobusami maxi. Przewóz mebli, 
towarów Polska – Niemcy, Belgia, 
Holandia, tel. 77-482-99-39.

• Codziennie busy do Holandii, 
od 230 zł, Nederpol, 604-257-160.

• Przewozy busem, Niemcy – Holan-
dia – Belgia, spod domu, pod adres, 
604-460-510, 32-417-71-58.

• Tani transport. Przewozy towarów 
na terenie Raciborza, w kraju i za 
granicą. Konkurencyjne ceny, 504-
548-914.

• Transport bagażowy, przeprowadz-
ki. Kraj i zagranica, 507-061-599.

• Transport i przeprowadzki w Raci-
borzu, w kraju i za granicą. Wynosze-
nie, załadunek, rozładunek, wnosze-
nie, tel. 600-586-810.

TURYSTYKA
• Lato 2010! Superoferty, last minute, 
atrakcyjne ceny, wiele promocji  
– zapraszamy! Biuro Podróży  
„WW”, Powstańców 5, Wodzisław,  
32-455-55-00, 32-456-65-92,  
www.wakacjeww.pl.

USŁUGI
• Wylewki cementowe agregatem, 
tynki gipsowe i cementowe, docie-
plenia, tel. 605-737-310, 667-390-205, 
691-737-406.

• DJ, wodzirej – wesela, imprezy fir-
mowe, studniówki, tel. 501-077-552, 
www.super-media.com.pl.

• Kompleksowe usługi brukarskie, 
profesjonalne wykonanie w granicie, 
kostce brukowej. Na rynku od 10 lat! 
tel. 507-144-696.

• Limuzyny lincoln, hummer. Obsługa 
wesel, pomoc drogowa, wypożyczal-
nia przyczep, lawet, camping, 32-
431-57-64, 501-317-662, www.szymik.
webpark.pl.

• Rolety zewnętrzne. Markizy. Bramy. 
Najlepsza jakość, najniższe ceny, 
nieodpłatny pomiar i wycena. Firma 
Markiza, 32-415-17-32.

• Rolety zewnętrzne od 180 zł brut-
to/m kw. Producent z wieloletnią 
tradycją. 3 lata gwarancji. Tel. 32-
417-54-38.

• Żaluzje, rolety zewnętrzne 
wszelkiego rodzaju. Markizy bal-
konowe, bramy. Producent i ceny 
producenta. Raty, 32-430-51-41, 
601-417-572.

• Pomoc drogowa, holowanie 
samochodów, przewóz wózków 
widłowych, K. Karcz, tel. 601-516-
085, 32-415-32-23.

• Henrieta Woźniak – architekt. Pro-
jekty architektoniczno-budowlane, 
nadzory budowlane, kompleksowa 
obsługa inwestycji, aranżacje wnętrz, 
32-410-82-81, 691-779-787.

• Profesjonalna opieka nad dziećmi 
i osobami starszymi, sprzątanie. 
Agencja opiekunek Mammamia, 
www.e-opiekunki.eu, tel. 603-909-
500.

• Antyki – sprzedaż i profesjonalna 
renowacja mebli i zegarów. Trans-
port gratis! Krapkowice, 77-466-70-
34, 608-020-280, e-mail: bozka-cz@
wp.pl.

• Bezpyłowe cyklinowanie, układanie 
parkietu, odnowa drewnianych scho-
dów oraz profesjonalne doradztwo, 
tel. 691-539-589.

• Naprawa komputerów i laptopów. 
Internet domowy i do laptopa. PC 
Service, tel. 515-051-270.

• Elektryczne instalacje w budynkach 
i mieszkaniach z dostawą materiału. 
Wystawiamy świadectwa odbioru. 
Tel. 608-063-553.

• Cyklinowanie, układanie parkietu, 
mozaiki, podłóg, montaż paneli pod-
łogowych. Ciechowice, Procek, 602-
675-938, 32-418-60-75.

• Kindergeld – podatki: Niemcy, Au-
stria, Holandia. Doradztwo prawne. 
Racibórz, ul. Batorego 5/211, tel. 32-
755-21-60, 32-700-32-11.

• Karcher – czyszczenie dywanów, 
wykładzin, tapicerki meblowej, sa-
mochodowej, Racibórz-Brzezie, Wy-
soka 6, 32-415-66-59, 661-758-976.

• Schufa, Apostille, KSV, BKR – ściąga-
nie dokumentów do kredytu. Prawo, 
podatki. Racibórz, ul. Batorego 
5/211, tel. 32-755-21-60, 32-700-32-
11.

• Czyszczenie tapicerki samochodo-
wej, dywanów, wykładzin. Tel. 669-
516-911.

• Instalacje elektryczne, domofony, 
alarmy, awarie, odbiory, fachowe 
doradztwo, faktury VAT, ceny konku-
rencyjne, tel. 508-773-156.

• Kompleksowe remonty mieszkań 
i domów, 77-486-96-16, 696-683-270.

• Rolety zewnętrzne. Markizy. Bramy. 
Najlepsza jakość, najniższe ceny, 
nieodpłatny pomiar i wycena. Firma 
Markiza, 32-415-17-32.

• Rolety zewnętrzne, od 180 zł 
brutto/m kw. Producent z wieloletnią 
tradycją. 3 lata gwarancji, 32-417-
54-38.

• Domofony, kamery przemysłowe, 
CCTV, instalacje elektryczne. Sprze-
daż i montaż. Tel. 32-755-27-33, www.
elektrocom.pl.

• Parkiety. Cyklinowanie, lakierowa-
nie, układanie. Tel. 886-100-048.

• Meble na wymiar, biurka, szafki. 
Montaż, naprawa. Profesjonalne do-
świadczenie, 603-624-310.

• Rozbiórki, wyburzenia, wywóz 
popiołu, gruzu, odpadów budowla-
nych, 667-296-518.

• Węgiel, koks, flot, muł. Ekspresowa 
dostawa, 667-296-518.

• Tynki gipsowe, zwykłe, płyty kar-
tonowo-gipsowe 32-4541105,501-
490-034.

• Docieplenia, kompleksowe wykoń-
czenia budynków 32-4541105, 501-
490-034.

• Montaż płyt gipsowych,malowanie, 
kafelkowanie, panele i inne, tel. 889-
380-348, 32-430-38-64.

• Cyklinowanie, układanie parkietów, 
paneli, gładzie, płyty g.-k., malowa-
nie. Konkurencyjne ceny. Faktury Vat. 
Tel. 502-212-068.

• Pokrycia dachowe, elewacje, ad-
aptacja poddaszy, regipsy, gładzie, 
panele, malowanie, kafelkowanie, 
montaż okien. 502-299-708.

• Gładzie gipsowe, sufity podwie-
szane, układanie paneli, malowanie, 
wykończenia wnętrz, tynki, wylewki 
maszynowe, atrakcyjne ceny. 889-
113-230.

• Żaluzje, rolety zewnętrzne 
wszelkiego rodzaju. Markizy bal-
konowe, bramy. Producent i ceny 
producenta. Raty. 32-430-51-41, 
601-417-572.

• Brukarstwo, kafelkowanie, drenaże, 
tynkowanie, gipsy, granit, marmur, 
schody, roboty ogólnobudowlane, 
tel. 691-045-856.

• Tartak, Mszana, ul. Skrzyszowska 14, 
32-472-00-49, oferuje w atrakcyjnych 
cenach więźbę dachową, deski, łaty 
itp.

• Meble na wymiar: kuchenne, 
biurowe, szafy przesuwne. Zamów 
bezpłatny pomiar i wycenę, tel. 661-
669-069.

• Gładzie, malowanie, płytkowanie, 
panele, kompleksowe remonty, wol-
ne terminy, 695-625-514.

• Certyfikaty energetyczne budynków 
i lokali. Krótki termin realizacji, 665-
899-015, asprojektbiuro@gmail.com.

• Usługi remontowe, od sufitów po 
podłogi, tel. 666-829-092, 660-584-
783.

• Kafelkowanie łazienek, schodów 
i tarasów, malowanie, gipsowanie, 
płyty gipsowo-kartonowe, solidne 
wykonanie, 886-317-863.

• Cyklinowanie, układanie parkietów, 
podłóg, lakierowanie, inne, komplek-
sowe realizacje, 728-748-085.

• Tynkowanie – kompleksowe usługi 
tynkarskie, tynki gipsowe – Knauf 
i tradycyjne (cementowo-wapienne), 
507-454-055.

• Firma wykonuje wszystkie roboty 
ogólnobudowlane, rozbiórki, bru-
kowanie. Wystawiamy faktury Vat, 
tel. 32-457-93-32, 502-087-125.

• Kafelkowanie, gładź, stolarka, płyty 
k-g, sufity podwieszane, malowanie, 
panele, murowanie. Szybko, tanio, 
solidnie! Zapraszam, 725-376-169.

• Drewno workowane, opałowe, 
kominkowe (dąb, brzoza, buk) wraz 
z dowozem, 606-118-496, 32-725-
42-71.

• Kafelkowanie, gładź, wymiana 
drzwi, płyty k.-g., sufity podwie-
szane, panele, instalacje wod.-kan., 
roboty murarskie, 32-417-04-61, 661-
187-745.

• Instalacje c.o., ogrzewanie podło-
gowe na gaz, olej i paliwa stałe, 507-
061-599.

• Parkiet, cyklinowanie. Bona, 32-430-
85-77, 32-454-61-37.

• Montaż drzwi i okien. Remonty 
mieszkań, domów, poddaszy, kafelki, 
panele, malowanie, suf. podwiesza-
ne, 669-921-972.

• Budowa pod klucz, remonty, wy-
kończenia wnętrz, 608-022-403.

• Ocieplenia poddaszy, sufity pod-
wieszane, kafelkowanie, malowanie, 
tynki, 608-022-403.

• Cyklinowanie układanie parkietów, 
podłóg drewnianych, paneli, lakiero-
wanie. Tel. 721-377-875.

• Wywóz gruzu w kontenerach, 
transport piasku, żwiru, łupku. Usługi 
koparką, wykopy. Wyburzenia, roz-
biórki domów, 606-454-105.

• Sprzedaż kostki granitowej o wym. 
4 – 6, 8 – 11, 15 – 17. Utwardzanie na-
wierzchni. Usługi koparko-ładowar-
ką, tel. 606-454-105.

• Usługi remontowo-wykończe-
niowe, kafelkowanie, malowanie, 
gładzie gipsowe, hydraulika, płyta 
gipsowa, itp www.racibórz.olx.
pl.remonty, tel. 664-732-427.

• Firma budowlana oferuje komplek-
sowe remonty mieszkań. Montaż 
płyt kartonowo-gipsowych, gładzie, 
kafelkowanie. Tel. 501-550-880.

• Kompleksowe wykończenia wnętrz 
domów, mieszkań, lokali – malowa-
nie, gładzie gipsowe, tapetowanie, 
kafelkowanie, itp. Tel. 509-493-085.

• Przygotowanie ogrodu do wiosny, 
wycinka starych krzewów i gałęzi, 
608-752-396.

• Gipsowanie, docieplenia, elewacje, 
wykończenia, 728-381-640.
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Czołem! Jestem Oskar Pawelec. Pojawiłem się na 
świecie 28 grudnia o godz. 20.40. Miałem wtedy 57 
cm i ważyłem 3540 g. Pozdrawiam mamę Hannę i 
tatę Marcina, przesyłam też uściski siostrze Wiktorii, 
która czeka na mnie w domku w Rybniku.

Dzień dobry! Jestem Dominik Moric. Urodziłem się 
18 grudnia o godz. 8.55. Miałem wtedy 53 cm i 
ważyłem 3160 g. Pozdrawiam mamusię Karinę i ta-
tusia Pawła. Przesyłam też buziaki bratu Nikodemowi. 
Mieszkamy w Rudach.

Witajcie! Mam na imię Adaś i jestem synem Sylwii 
oraz Sebastiana Musiolików z Rybnika – Paruszowca. 
Urodziłem się 19 grudnia, o godz. 23.15. Po uro-
dzeniu ważyłem 3950 g i miałem 58 cm długości. 
Przesyłam słodkie całuski moim kochanym rodzicom, 
a także braciszkowi Kamilowi, który ma 4 latka. 

Hallo! To urocze dzieciątko na zdjęciu to właśnie ja 
– syn Izabeli i Piotra Wuzików z Lysek. Moja ma-
musia przywitała mnie na tym świecie 21 grudnia 
o godz. 8.33. Ważyłem wtedy 3100 g i miałem 51 
cm długości. Posyłam całuski moi rodzicom, a także 
siostrzyczce Lilianie, która ma 1,5 roczku. 

Pozdrawiam wszystkich! Mam na imię mam Agat-
ka. Jestem córeczką Moniki i Mariusza Żabków z 
Rybnika – Meksyku. Moja mamusia przywitała mnie 
na tym świecie 27 grudnia o godz. 5.10. Ważyłam 
wtedy 3300 g i miałam 54 cm długości. Pozdrawiam 
moich kochanych rodziców. Jestem ich pierwszym 
dzieckiem. 

Cześć! Nazywam się Igor Przybyś. Przyszedłem na 
świat w święta, 26 grudnia o godz. 8.50. Po uro-
dzeniu ważyłem 3400 g i miałem 54 cm długości. 
Pozdrawiam moich kochanych rodziców, Klaudię i 
Tomka z Jejkowic. Jestem ich pierwszą pociechą.

Hallo! Mam na imię Tatiana. Moja mamusia przywita-
ła mnie na tym świecie 28 grudnia o godz. 6.15. Po 
urodzeniu ważyłam, 2300 g i miałam 46 cm długości. 
Przesyłam słodkie buziaki i pozdrowienia dla mojej 
mamusi, Marzeny Szmit oraz siostrzyczki, Angeliki, 
która ma 11 lat. Mieszkamy w Czernicy. 

Zobaczcie, jak słodko sobie śpię! Jestem Michasia 
- córeczka Joanny i Piotra Juraszów z Rybnika 
– Niedobczyc. Przyszłam na świat 9 grudnia o godz. 
11.15. Po urodzeniu ważyłam 3150 g i miałam 53 
cm długości.  Pozdrawiam moich kochanych rodzi-
ców, a także trzech starszych braci, Klaudiusza (17 
lat), Kamila (14 lat) i Jaśka (2 latka). 

Pozdrawiam wszystkich! Jestem Kinga – najmilsze 
dzieciątko pod choinkę dla moich kochanych rodzi-
ców, Aleksandry i Grzegorza Stańczyków z Rybnika 
– Niewiadomia. Moja mamusia przywitała mnie na 
tym świecie 21 grudnia o godz. 19.10. Ważyłam 
wtedy 3500 g i miałam 56 cm długości. Pozdrawiam 
moich rodziców.

Hej! To ja, maleńka Milena w pierwszych dniach swojego życia w objęciach mojej mamusi, Iwony Jaworskiej. 
Przyszłam na świat 18 grudnia, 40 minut po północy. Moje wymiary po urodzeniu to 3950 g i 56 cm długości. 
Przesyłamy całuski mojemu tatusiowi, Zbigniewowi Jaworskiemu. Mieszkamy w Jejkowicach. 

Hej! Ta urocza istotka na fotografii to właśnie ja
– córeczka Sary i Sebastiana Syrków ze Szczerbic. 
Przyszłam na ten świat 21 grudnia o godz. 16.00. Po 
urodzeniu ważyłam 4100 g i miałam 56 cm długości. 
Przesyłam słodkie całuski moim kochanym rodzicom. 
Jestem ich pierwszą pociechą. 
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Ceny samochodów zawierają 22% VAT
Skupujemy samochody bezwypadkowe,  
do 7 lat – także z kredytem bankowym! 

Czynne od 800 – 1800, w okresie zimowym do 1700

Kredyty samochodowe i ubezpieczenia na miejscu!

Odmień nasz
los...

www.owczarki.eu

Marka Rok Cena

Samochody używane  
„Auto-Pielczyk”  
Wodzisław – Kokoszyce

ul. Pszowska 251 
Tel. 32-453-00-13,  602-614-396

DIAGNOSTYKA USG
• USG – Kolor – Doppler, przepływy. 
Witold Ostrowicz, specjalista radio-
log, Racibórz, Chodkiewicza 23, pn., 
wt., czw., pt. 12.15 – 14.15, 604-347-
669, www.usg-raciborz.pl.

ENDOKRYNOLOGIA
• Irena Leśnik, specjalista chorób we-
wnętrznych, leczenie tarczycy, otyło-
ści, menopauzy, EKG, Racibórz, Oci-
cka 19, 606-399-821, 32-419-92-90.

• Dr n. med. Grzegorz Nowakowski, 
specjalista endokrynolog, specjalista 
chorób wewnętrznych. Wodzisław, 
32-456-26-36, 602-737-205.

• Franciszek Mazur, specjalista endokry-
nolog. Choroby tarczycy, osteoporoza, 
zaburzenia hormonalne USG i biopsja. 
Racibórz, Wileńska 1, Rybnik, Na Górze 
8. Rejestracja tel. 32-430-41-59.

GERIATRIA
• Lek. Krzysztof Orzeł, specjalista 
diabetolog i geriatra, wt., pt., 17.00-
18.00. Racibórz, W.Polskiego 13/1, 
609-809-761.

GINEKOLOGIA
• Dr n. med. Zbigniew Łyko, specja-
lista ginekologii i endokrynologii, 
tel. 602-613-651, 32-419-03-59.

INTERNISTA
• Jarosław Krężel – specjalista chorób 
wewnętrznych, przyjmuje w środy 
16.00 – 17.00. Racibórz, W. Polskiego 
26b/7, tel. 602-516-974.

KARDIOLOGIA
• Dr n. med. Piotr Jarski, specjalista 
kardiolog (Klinika Kardiologii Zabrze) 
przyjmuje w poradni Neuro-Med, 
Racibórz, M. Skłodowskiej 12 a, 
tel. 32-414-96-93.

• Lek. Aleksandra Nowak, specjalista 
kardiolog, poniedziałki, środy 17.00 
– 18.00. Racibórz, W. Polskiego 6a/6, 
602-695-679. Obowiązkowa rejestra-
cja, 32-415-39-89.

LARYNGOLOGIA
• Specjalista laryngolog – Urszula 
Krężel, przyjmuje pn. – czw. 16.00 
– 18.00. Racibórz, W. Polskiego 22/8, 
692-430-970.

• Dr n. med. Jolanta Grabowska, 
specjalista laryngolog, pn. i pt. 15.30 
– 18.00, Racibórz, Podwale 14/3, reje-
stracja 501-287-739.

• Gabinet laryngologiczny, lek. med. 
Tomasz Kostka, Rydułtowy, ul. Ja-
giellońska 7, wt., czw. 17.00 – 18.00, 
607-561-861.

• Gabinet laryngologiczny, lek. med. 
Wioletta Kunysz, przyjmuje we wtor-
ki 16.00 – 18.00. Racibórz, Wileńska 1, 
32-415-87-29, 696-457-431.

MEDYCYNA NATURALNA
• Preparaty dla panów i pań. Nowoś-
ci, tel. 691-980-348.

• Lakiernia proszkowa. Najwyższa ja-
kość Racibórz-Brzezie, 605-152-948.

• Opony nowe, używane, felgi, alumi-
niowe, stalowe, oryginalne kołpaki. 
Mechanika, Gacka, Racibórz, Mariań-
ska 25, 32-415-18-68, 504-476-839.

• Tynki gipsowe, tradycyjne, docie-
plenia, płyty kartonowo-gipsowe, 
kompleksowe wykończenia 32-454-
11-05, 501-490-034.

• Remonty, wykończenia: kafelkowa-
nie, panele, malowanie, tapetowanie, 
gładzie gipsowe, płyty k.-g., montaż 
drzwi, okien, 785-342-684.

• Usługi remontowo-wykończeniowe, 
kafelkowanie, gipsowanie, malowanie, 
montaż drzwi i okien, 504-720-460.

• Firma budowlana oferuje: kafelko-
wanie łazienek, roboty wykończenio-
we wewnątrz, wieloletnie doświad-
czenie, tanio, solidnie, faktury VAT, 
668-570-116.

• Kafelkowanie łazienki, schodów, ta-
rasów, posadzki, płyty gipsowe, gła-
dzie. Wolne terminy, 0669-414-146.

• Dojazdowa opieka nad osobami 
starszymi, nie proś, nie żebraj, za-
dzwoń! 660-287-150.

• Usługi remontowo-budowlane, mon-
taż okien, drzwi, bram garażowych, 
tapetowanie, malowanie, 697-584-131.

WRÓŻBY
• Wróżka Ines, profesjonalne do-
radztwo życiowe, tarot, runy, karty 
klasyczne, numerologia, radiestezja, 
tel. 728-963-652.

ZDROWIE
DERMATOLOGIA
• Prywatny gabinet dermatologiczny 
– Klaudia Krężel, przyjmuje w pn. 
16.00 – 18.00. Racibórz, Wojska Pol-
skiego 26b/7, 608-339-478.

• Derm-Art, Racibórz, Solna, likwi-
dacja rozszerzonych naczyń twarzy 
(laser IPL), kończyn (ostrzykiwanie), 
przebarwienia, botox, mezoterapia, 
602-462-057.

• Specjalista dermatolog Renata Skaź-
nik-Hanslik, Racibórz, Solna, derma-
toskopia, mikrodermabrazja, hydrok-
sybrazja, peelingi, dermatochirurgia 
(guzki, brodawki), 668-271-822.

• Wiktoria Kralewska-Kućmierz, dr n. 
med., specj. chorób skóry. Racibórz, 
Solna 4/3, pn. – pt. 15.00 – 17.00, 
tel. 32-415-37-50.

• Choroby skóry, testy alergiczne, la-
seroterapia, krioterapia, dermatosko-
pia. Racibórz, tel. 32-415-37-50, www.
derma.neostrada.pl.

DIABETOLIGIA
• Lek. Krzysztof Orzeł, specjalista 
diabetolog i geriatra, wt., pt., 17.00 
– 18.00. Racibórz, W. Polskiego 13/1, 
609-809-761.

• Bioenergoterapia, pomagam na 
choroby, serca, płuc, żołądka, wątro-
by, bóle kręgosłupa, stany zapalne 
brak odporności, tel. 664-413-517.

OKULISTYKA
• Lek. med. Jolanta Paliga. Gabinet 
okulistyczny. Czynny codziennie 
15.00 – 18.00. Salon optyczny  
10.00 – 18.00, 32-755-25-11,  
www.sferaplus.pl.

• Gabinet okulistyczny, Długa 17, Ra-
cibórz, tel. 32-415-15-94. Czynny pn. 
godz. 16.00-18.00, środa 15.00-16.00, 
czwartek 11.00-12.00.

• Lek. med. Ewa Myga-Olczyk, spe-
cjalista okulista. Przyjmuje: pn. 16.00 
– 17.00, wt. 16.00 – 18.00, śr. 12.00 
– 13.00 w Raciborzu, ul. Bielska 2a 
(NZOZ Twój Lekarz, tel. 504-107-758.

ORTODONCJA
• Specjalista ortodonta lek. stom. 
Ewa Skafarowska-Łyko, Racibórz, ul. 
Agnieszki 36, 32-419-03-59.

• Dr n. med. Zbigniew Paluch, spe-
cjalista ortodonta przyjmuje: Przy-
chodnia ortodontyczna, Racibórz, ul. 
Podwale 1/1, 32-415-05-55.

PSYCHIATRIA
• Dominik Maślanka, specjalista 
psychiatra, 693-495-957, Paulina 
Ciszczonik, psycholog, 691-378-515, 
wtorki 16.00-17.00, W. Polskiego 13/3, 
Racibórz.

STOMATOLOGIA
• Dental Pro. Rentgen cyfrowy, znie-
czulenie komputerowe, nowoczesne 
leczenie kanałowe. Czynne: pn. 
– wt. 10.00 – 19.00, śr. 10.00 – 12.00, 
czw. 15.00 – 19.00, pt. 15.00 – 18.00, 
tel. 32-417-28-75, 603-783-383.

• Stomatolog Bartosz Pietrzykowski 
Dental Pro, Racibórz, Warszawska 7a 
(z tyłu marketu Billa), 32-417-28-75, 
603-783-383.

• Stomatologia, wybielanie zębów, 
leczenie kanałowe. Lekarz stomato-
log – Maciej Wierzchowiec, Racibórz, 
Podwale 1, 32-415-05-55.

URODA
• Lekarskie zabiegi odmładzające, 
Racibórz, Solna. Zmarszczki, botox, 
kwas hialuronowy, radiofala, mode-
lowanie twarzy, ust, depilacja lase-
rowa IPL, usuwanie blizn, tatuaży, 
602-462-057.

• Tipsy, manicure, solarium – nowe 
lampy. Studio Prestiż II, Racibórz, Żół-
kiewskiego 22, 32-415-79-11.

• Tipsy, manicure, solarium – nowe 
lampy. Studio Prestiż, Racibórz, Oci-
cka 4 (obok Nowexu). 32-417-71-89.

UZALEŻNIENIA
• Alkoholizm. Prywatna poradnia 
uzależnień, terapia indywidualna lub 
grupowa. Wizyty domowe, tel. 696-
478-189, 32-426-02-92.

ZWIERZęTA
• Berneńczyki – szczenięta rodowo-
dowe, www.romanshof.pl, 32-456-
77-55.

• Sprzedam szczenięta shih tzu, 
zaszczepione i odrobaczone, Wo-
dzisław Śl. Tel. 507-655-851, 32-454-
77-97.

• Sprzedam szpice wilcze z rodowo-
dem, psy stróżujące, rodzinne.  
www.jan-chi-da.bloog.pl, Tel. 608-
284-372.

• Sprzedaż z dostawą do domu: broj-
lerów, niosek, gęsi, indyków, kaczek. 
Transport bezpłatny, tel. 32-415-39-
84 (7.00 – 21.00), 518-497-349.

• Sprzedam owczarki niemieckie, tel. 
692-493-549.

• Sprzedam yorki, suczki, po szcze-
pionkach, odrobaczone, 850.00, 505-
008-894.

• Sprzedam yorki. Krycie, 781-015-432.

• Sprzedam jamniki czarno podpala-
ne, tel. 32-430-03-73.

• Sprzedam owczarka niemieckiego 
692-755-025, 32-4567167

SALON SAMOCHODÓW 
UŻYWANYCH „TOMAS”

Rybnik – Popielów, ul. Wodzisławska 309  
Tel. 032 425 08 80 (przy trasie Rybnik – Wodzisław)

 salon@tomas.plwww.tomas.pl
Salon czynny: pn. – pt. 9.00 – 17.00, sobota 9.00 – 13.00

SKUPUJEMY SAMOCHODY ZA GOTÓWKĘ
PŁACIMY NAJLEPI EJ !

CITROEN C4 1,6 HDi  06’ KLIMATYZACJA
CITROEN PICASSO 1,6 HDi 06 ‘ KLIMA
DAEWOO MATIZ 01’ + gaz,  MATIZ 00’ srebrny
FORD FIESTA 1,4 TDCi  08’ NOWY MODEL !
FORD MONDEO 06’ 2,0 TDCI  kombi  F.VAT
FORD FUSION 06 ‘1,4 klima, N.MODEL, F.VAT
NISSAN ALMERA 04 1,5  I wł. 81 tys. km
OPEL ASTRA I 1,6  5 drzwi  95’ szyberdach
OPEL ASTRA II 00’ 1,7 DTI kombi,  KLIMA 
OPEL ASTRA III 1,6  07 ‘kombi klima, 70 tys. km
OPEL ASTRA III 1,3 CDTI 06’ ENJOY 5d. Klima
OPEL CORSA  C  05’ 1,0,  R. MEGANE 02 ‘ 1,4
PEUGEOT 207 08’ 1,6 HDi,  206 07’ 1,4 HDi
RENAULT SCENIC 02’ 1,9 DCI  KLIMA 
SEAT CORDOBA  02’ 1,4 I wł. 69 tys. km !
SKODA FABIA  07’ 1,4 16V 75 KM KLIMA!
SKODA OCTAVIA 98 ‘ 1,6  GAZ!  TANIO !
TOYOTA YARIS 03’ 1,3 KLIMA ! OKAZJA !
VW POLO 05’ 1,2 srebrny 5 drzwi I wł.

•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•

Jeśli nie znaleźli Państwo swojego samochodu  
wśród  powyższych propozycji, sprowadzimy  
każdą markę wg rocznika, wyposażenia i ceny.  

Porada i informacje bezpłatne i niezobowiązujące. 
Skupujemy Samochody  

za gotówkę tylko bezwypadkowe

WODZiSłAW Ślą SKi
ul. Pszowska 235, tel. 32-456-49-80
kom. 600-350-377, fax 32-455-60-47

e-mail: autoexpert24@wp.pl
www.autoexpert24.otomoto.pl

pn. – pt. 9.00 – 17.00, sob. i niedz. 10.00 – 16.00

taniej
samochodu
nie kupisz!

Sprowadzanie Samochodów na zamówienie
Sprowadziłeś Samochód? załatwimy formalności

AUTO-EXPERT

Mercedes 190 E, sedan, BDB stan, 1990 r., 6.900 zł 
Nissan Almera Tino, 2.2 CDI, full opcja, 2003 r.,26.900 zł
Peugeot 206 1.4, 2000r., 12.900 zł
Peugeot 206 SW, 2.0 HDI, klima, 2004r.,22.900 zł
Peugot Partner 1.4 Combi, szyby z boku i z tyłu 2005r. 
14.900+VAT
VW Passat 2.0 TDI, kombi, navi, DSG, 2005r.,37.633 
zł+Vat
Skoda Fabia 1.4 TDI, kombi, klima, 2006r., 26.900 zł
VW Golf 1.4, 3D, BDB stan, 1999, 15.900 zł
VW Phaeton 5.0 TDI, jedyna wersja w Polsce,  
lodówka, fax, 2003r.,79.900 zł
Opel Astra 1.7 DTI, kombi, klima, 2002 r., 19.900 zł
Ford Mondeo 2.0 TDCI, kombi, Full, lifting, 
2003r.,28.900 zł
Ford Focus 1.8 TDCI, kombi, klima, 2003r.,22.900 zł
Ford Fiesta 1.4 TDCI, klima, 3D, 2003r.,18.900 zł
Fiat Seicento 900 SX, 1998 r., 4.900 zł
Land Rover Freelander 2.0 TDI, 1999r., 20.900 zł
Citroen Xsara Picasso 2.0 HDI, klima, 2001,17.900 zł
Alfa Romeo 147 1.6, 3D, klima, 2001, 16.900 zł
Audi A4 1.9 TDI, sedan, 1995, 14.900 zł
Toyota Avensis 1.8 VVTI, kombi, 2005, 34.900 zł
Mercedes A 170 CDI, klima, 2001r.,21.900 zł
Opel Corsa C 1.2 van, 2004r., 10.900+VAT
Kia Picanto 1.0, 5D, 2004 r. 13.500 zł
Ford Escort 1.3 sedan, 1997 r. 4.400 zł
Renault Clio 1.2, 2006 r. 14.900+VAT
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PrOMOCJA !
Na każdy zakupiony samochód, 3 miesiące 

gwaracji i rECAr A ssistance na 12 miesięcy

FIRMA „OZON”
OZONOWA NiE SA MOCHODÓW  

i POMiESZCZEŃ 
- usuwanie nieprzyjemnych zapachów  

- odgrzybianie klimatyzacji

PrAN iE i CZYSZCZENiE 
- tapicerki samochodowej, meblowej 

- dywanów, wykładzin

44-313 Wodzisław Śl., ul. radlińska 74, 
(obok ciepłowni), tel. 509-953-720

format
5 kolorów + lakier

032 35 32 102–4666-023-151, 666-023-152,  
666-023-154

VW GOLF IV 1,4 5-drzw. klima,, SREBRNY 98r. 15,900 

VW PASSAT 2,0TDI KOMBI klima,, NAVI 05r. 33,900

VW PASSAT 2,0 TDI NAVI SEDAN 07r. 59,900 

CITROEN C2 1,4 HDI VAN homologacja  06r. 18,200 

PEUGEOT 807 2,0 HDI PREMIUM 
NAVTEC 7 MIEJSC 07r. 52,900

FORD TRANSIT 135-350 2,4 D 05r. 38,400

BMW 320 E91 TOURING 06r. 59,900 

BMW 118 2,0 143KM NAWIGACJA 08r. 65,500+VAT 

AUDI A3 1,9 TDI SPORTBACK MMI , 
NAVI PLUS 05r 49,900 

HYUNDAI TERRACAN 2,9 CRDI 
4X4 klima, 05r. 43,900 

OPEL AGILA 1,2 DIESEL, klima, 47 tys. km 05r. 19,900

OPEL VECTRA C 2,0DTI 03r. 27,900 

CITROEN C5 Pack HDI 1,6 Limuzyna,110 
Climatronic 07r. 37,900

CITROEN BERLINGO 1,4 klima, MULTI-
SPACE 5 MIEJSC 03r. 19,900

CITROEN C3 1,4 HDI klima, VAN 
HOMOLOGACJA 06r. 19,400

VW GOLF IV 1,4 5-drzw. klima, zielony 
met. 99r 16,900

VW PASSAT 1,9TDI 130KM KOMBI 04r. 28,900 

MERCEDES SLK 200 CABRIOLET 91tkm  98r. 26,900

MERCEDES A170CDI 98tys km 03r. 26,900
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Witam! Ten uroczy bobasek na zdjęciu to ja – Fi-
lip, pierwszy syn Aleksandry i Roberta z Rybnika. 
Urodziłem się 23 grudnia o godz. 11.30. Miałem 
wtedy 60 cm i ważyłem 3780 g. Pozdrawiam moich 
wspaniałych rodziców.

Cześć! Jestem Maja Jurek. Pojawiłam się na świecie 
25 grudnia o godz. 2.20. Miałam wtedy 54 cm i 
ważyłam 3150 g. Pozdrawiam rodziców Monikę i Zbi-
gniewa oraz brata Xavierka. Mieszkamy w Żorach.

Dzień dobry! Nazywam się Roksana Wójciak i jestem 
z Rybnika. Urodziłam się 25 grudnia o godz. 15.10. 
Miałam wtedy 57 cm i ważyłam 3540 g. Przesyłam 
całuski mamie Emilii i tacie Jarosławowi.

Witam! Ta urocza dziewczynka, na którą patrzycie to 
ja – Natalia Romaniuk. Mamusia Katarzyna przytuliła 
mnie pierwszy raz 25 grudnia o godz. 15.00. Miałam 
wtedy 57 cm i ważyłam 3240 g. Przesyłam buziaczki 
tacie Dariuszowi oraz rodzeństwu: Damianowi, Patry-
cji i Martynie. Mieszkamy w Rybniku. 

Hej! Ta kruszynka na fotografii to ja – Nicolle Bauerek.
Jestem pierwszą pociechą Basi i Marcina. Rodzice 
uściskali mnie pierwszy raz 20 grudnia o godz. 1.45. 
Miałam wtedy 54 cm i ważyłam 2720 g. Przesyłam 
moc całusków moim kochanym rodzicom. Mieszka-
my w Rybniku.

Czołem! Nazywam się Piotr Kula. Pojawiłem się 23 
grudnia o godz. 11.40. Miałem wtedy 57 cm i waży-
łem 3220 g. Pozdrawiam rodziców Dagmarę i Dariu-
sza oraz brata Macieja. Mieszkamy w Rybniku.

Cześć! Ten przystojniaczek, na którego patrzycie to ja 
– Bartosz Garski. Rodzice Justyna i Krzysztof zobaczyli 
mnie pierwszy raz 23 grudnia o godz. 17.55. Miałem 
wtedy 56 cm i ważyłem 3600 g. Pozdrawiam rodzi-
ców i brata Dawida, który czeka na mnie w domku 
w Jastrzębiu.

Serwus! Nazywam się Damian Larysz i jestem pierw-
szym synem Ani i Mateusza z Wodzisławia Śląskiego. 
Przyszedłem na świat 23 grudnia o godz. 9.45. Mia-
łem wtedy 57 cm i ważyłem 3390 g. Pozdrawiam 
moich kochanych rodziców.

Cześć! Mam na imię Natalia i jestem córeczką Barbary 
i Marcina Dawidowskich ze Świerklan. Pojawiłam się 
na świecie 24 grudnia o godz. 21.50. Miałam wtedy 
60 cm i ważyłam 3910 g. Przesyłam buziaczki rodzi-
com i siostrze Julii.

Cześć! To ja Paweł Babilas i moi kochani rodzice Liliana i Adam. Przyszedłem na świat 22 grudnia o godz. 
2.05. Ważyłem wtedy 3830 g i mierzyłem 56 cm. Pozdrawiam serdecznie moją kochana rodzinkę. Jesteśmy 
z Rybnika.

Serwus! Jestem Aleks Maseli. Swoim przyjściem na 
świat 24 grudnia o godz. 23.20. sprawiłem ogromną 
radość mamie Darii i tacie Jarosławowi z Rybnika. 
Pozdrawiam serdecznie moich kochanych rodziców 
oraz siostrę Oliwię.
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Kilka słów o rybnickim hip-hopie

Głosy podziemia
 Czterech ch łopaków. 
Każdy z nich inny. Krupak, 
Raston, LanskyLans LNS i 
Boxic pochodzą z Rybnika i 
łączy ich jedno – miłość do 
hip-hopu. 
 Krupak to student prawa. 
Każdą wolną chwilę stara 
się poświęcić muzyce. Kiedy 
miał 14 lat, kupił sobie mi-
krofon za 7 zł. Robił pierw-
sze nagrywki. Jego zapał nie 
poszedł na marne. Supporto-
wał już takim wykonawcom 
jak Pezet czy DonGuralesko. 
Hip-hop pozwala mu wyra-
zić różne emocje. Zarówno 
te pozytywne, jak i negatyw-
ne. Poprzez szybkie tempo, 
stara się przekazać ludziom 
dobrą energię. – Uważam, 
że w prostocie siła, a prosty 
utwór może przekazać bar-
dzo wiele. Śpiewam o tym, 
co czuję. Nie nagrywam ka-
wałka na odpieprz – tłuma-
czy. Parę lat temu wystąpił 
na koncercie w jastrzębskim 
więzieniu. Odbywał się tam 
konkurs. Wysłał swoje pio-
senki do organizatorów i do-
stał pozytywną odpowiedź. 
– Nie zająłem żadnego miej-
sca, ale nie to jest ważne. 
Ważna jest inicjatywa. My-
ślę, że ludzie tam, potrzebu-
ją tego, żeby podnieść ich na 
duchu. Do mojego życia ten 
koncert wniósł bardzo wiele  
– dodaje. 

Krupak – świetną
muzę robisz
 – Wiadomo, że są odbiory 
pozytywne, jak i negatywne. 
Czasami gram w miejscach, 
gdzie ludzie mnie nie zna-
ją, ale po takich występach 
jestem bardziej zauważal-
ny. Chociaż są i tacy, którzy 
krzywo popatrzą, ale byłbym 
tyranem, gdybym kazał się 
komuś bawić przy moich 
piosenkach. Odczuwam duże 
wsparcie od ludzi. Zdarza się 
tak, że idąc ulicą ktoś zawoła: 
O Krupak! Świetną muzę ro-
bisz. To miłe – mówi. 

Najważniejsze to dać
z siebie 100 procent
 LanskyLans LNS i Raston 
tworzą zespół DubSerum. 
Poznali się w liceum. Razem 
działają od 2007 roku. Teraz 
kończą swoją płytę. Wycho-
wali się na hip-hopie. Muzy-
kę traktują bardzo poważnie. 
W przyszłości chcieliby także 
z tego żyć. Mają taką nadzieję 
i ambitnie dążą do wyznaczo-
nego sobie celu. Śpiewali już 
przed takimi artystami jak 
Junior Stress, czy Ras Luta. 
– Na koncertach dajemy z 
siebie sto procent. Na razie 
traktujemy to jak zabawę, ale 
z biegiem czasu nasze ambi-
cje i poziom będą wzrastać 
– zapewniają. Ich ostatni kon-
cert przyciągnął dużo ludzi. 

– Chcieliśmy zrobić coś, żeby 
nas zapamiętano. Po którejś 
piosence rzuciliśmy publicz-
ności maseczki ochronne. To 
taki żart, odnoszący się do 
ostatnio nagłaśnianej grypy 
A/ H1N1. Mieliśmy wizję, że 
to będzie coś oryginalnego i 
to się przyjęło – mówią Lan-
skyLans LNS i Raston. 

Hip-hop to muza 
dla twardo stąpających 
po ziemi 
 – Staramy się robić coś 
dobrego. Tu nie ma mowy o 
komercji. Chcemy być ory-
ginalni i dać ludziom jakąś 
nutkę odmienności w tym 
szarym świecie – mówią Lan-
skyLans LNS i Boxic. Kiedy 
pytam czy chcieliby trafiać
także do trochę starszej pu-
bliczności dostaję zaskaku-
jącą odpowiedź: – Hip-hop 
to kultura dla ludzi twardo 
stąpających po ziemi. Doce-
nilibyśmy to gdyby na nasz 
koncert przyszli ludzie tro-
chę starsi od nas. Dla każde-
go z nas, nasi odbiorcy, fani 
stanowią grunt i podstawę do 
dalszej mobilizacji. Przychyl-
ne słowo od osób starszych, 
dłużej zakorzenionych w tej 
kulturze to na pewno spory 
sukces osobisty dla nas, lecz 
trzeba pamiętać o tym, iż każ-
dy z nas wie co chce czerpać 
z muzyki. Nie robimy nic pod 
publikę, oprócz nielicznych 
wygłupów na scenie. Słowem 
nikogo nie przekonamy. Nie 
da się. Trzeba przyjść, zoba-
czyć i wysłuchać. To muzyka 
wypływająca z serca. Nie ma 
w niej nic sztucznego.

Historia 
deszczowego dnia
 – To jedyny rodzaj muzyki, 
w którym możesz wyrzygać 
wszystko to, co ci się nie po-
doba. Powiedzieć ludziom, 
że są bandą debili. Opowie-
dzieć o swoim życiu. O chwi-
lach dobrych, złych – mówi 

Boxic. Rapował już przed ta-
kimi wykonawcami jak Eldo 
czy Fokus. Miłość do hip-ho-
pu zaszczepili u niego wujek 
i koledzy. Jak sam twierdzi, 
to przynajmniej ciekawszy 
sposób zabijania czasu, niż 
ćpanie czy siedzenie na ław-
ce pod blokiem. Boxic, to 
chłopak, który pomimo mło-
dego wieku, pisze bardzo 
dobre teksty. W dobitny spo-
sób opisuje polską rzeczywi-
stość. Ośmiesza mentalność 
Polaków. Moją uwagę bardzo 
przykuły piosenki „Biznes” i 
„Historia deszczowego dnia”. 
Jego teksty sprawiają, że 
człowiek zastanawia się nad 
sensem swojej egzystencji. I 
jego nie mogłam nie spytać 
o Rybnik: – Nasze podziemie 
to kawał dobrego hip–hopu, 
bo nikomu nie zależy na 
sprawach materialnych. Nie 
myślą o pieniądzach, nie 
musimy z niego żyć, tylko po 
prostu wyładowujemy swo-
je emocje – zauważa. Szyb-
ko dorzuca, że w Rybniku 
na razie jest za mało takich 
koncertów, ale ma nadzieję, 
że będzie ich coraz więcej. 
– Chciałbym związać przy-
szłość z muzyką. W naszym 
mieście na pewno mam ja-
kieś perspektywy, ale bardzo 
trudno jest znaleźć produ-
centa czy studio. Chociaż, je-
żeli nie czujesz się pewny w 

Wyładowujemy swoje emocje 
– mówi Boxic 

DubSerum traktują muzykę bardzo poważnie 

Krupak (na zdjęciu z Dj Olis) za mikrofon chwycił jako 14-latek 

rapie to jesteś słaby, ktoś cię 
wyprze. Mam świadomość, 
że nie jestem jednym z dzie-
sięciu, a jednym z tysiąca 
– podsumowuje.

A może zrobimy 
jakiś koncert?
 W rybnickim podziemiu 
drzemie wielki potencjał. To 
ludzie, którzy permanentnie 
dążą do osiągnięcia założo-
nych przez siebie celów. Cie-
szy to, że rybnicka młodzież 
chce zająć się czymś, co w 
przyjemny sposób wypełnia 
ich wolny czas. Byłoby super, 
gdyby w mieście bardziej ich 
dostrzegano i doceniano. Dla-
tego też powstała grupa „Do 
Góry Dnem – Entertajment”. 
Działa od krótkiego czasu, ale 
na swoim koncie ma już parę 
udanych koncertów. Zapyta-
łam ich o to, dlaczego akurat 
tego typu imprezy ich intere-
sują? – Organizujemy tylko i 
wyłącznie imprezy związane 
z kulturą hip-hopową z oczy-
wistych powodów. Po pro-
stu kochamy tę kulturę, ten 
sposób życia, wartości, któ-
re propaguje są nam bliskie. 
Przy organizowaniu koncer-
tów nie musimy nikogo prze-
konywać, jeśli ktoś chce to 
współpracuje, jeśli nie, to nie. 
Odbiorców nie jest zbyt wiele 
w porównaniu do koncertów 
popowych, na które przyby-

wa po kilka tysięcy ludzi. Ale 
nam wystarczy te kilkaset 
osób, które przychodzą z za-
jawki, a nie z tego powodu, że 
nie mają co robić wieczorem. 
Przede wszystkim robimy to 
dla nich – usłyszałam w od-
powiedzi. 

Mamy jedną z lepszych 
publiczności
 Wszyscy zgodnie twierdzą, 
że takich koncertów jest sta-
nowczo za mało. Odkąd „Do 
Góry Dnem” zaczęli działać, 
przybyło im konkurencji. To 
na pewno wielki plus. Mają 
tylko nadzieję, że ich rywali-
zacja będzie utrzymywała się 
na zdrowym poziomie.  – Mo-
żemy powiedzieć, że jeśli cho-
dzi o opinie wykonawców, to 
w Rybniku mamy jedną z 
lepszych publiczności. Zaś 
ze strony organizatorów mo-
żemy jedynie apelować do 
publiki: nie demolujcie klu-
bów! – mówią pomysłodaw-
cy imprez. Najbliższy koncert, 
który organizują odbędzie się 
już w nowym roku, 22 stycz-
nia w klubie Paradox w Lesz-
czynach. Zagrają: Molesta 
Ewenement, Pih, Płomień 81, 
Małolat, Stasiak i Dj Brzydal. 

          Aleksandra Mularczyk 
Materiał powstał we współ-
pracy „Tygodnika Rybnickie-
go” z klasami dziennikarskimi 
w Zespołu Szkół nr 3.
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POLSKO–NIEMIECKIE RADIO INTERNETOWE

www.mittendrin.vdg.pl poleca

Środa, 6.01.2010,  
Mittendrin o 18:00  
na www.mittendrin.vdg.pl, oraz o 22:05 
na 100,3 FM Radio Vanessa

Magazyn młodzieżowy poświęcony wyda-
rzeniom minionego roku, wpadki redakcyjne 
2009,  zapowiedzi kulturalne oraz dobra 
muzyka. 

Niedziela, 10.01.2010, Die deutsche 
Stimme aus Ratibor  11:05 na 100,3 FM 
Radio Vanessa oraz o 13:00 na www.
mittendrin.vdg.pl

Magazyn z koncertem życzeń w j. niemiec-
kim, a w nim m.in.: reportaż dotyczący 
niedawno minionego wydarzenia z kręgów 
mniejszości niemieckiej, życzenia oraz 
szlagiery.  
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pustaki
PUSTAKI
ŻUŻLOWO-
-CEMENTOWE

Rybnik Golejów
tel. 032 42 655 37, 0502 279 788

www.pustaki.go3.pl, pustaki@go3.pl

 Projekt Montaż••
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www.rokom-kominki.com.pl

KOMINKI
KOMINY 
KAMIENNE ELEWACJE

RZETELNA Firma

44-200 RYBNIK
UL. RUDZKA 79

TEL. 032 42 28 228
TEL. 697 694 491

F.H
.U

T.E.D

naprawa elektronarzędzi i urządzeń spalinowych

SPRZEDAŻ:
- tarcze do drewna
- tarcze do betonu
- wiertła
- artykuły przemysłowe
- akcesoria
 do elektronarzędzi

GODZINY 
OTWARCIA:

Pn-Pt 7.00 - 17.00
Sb 7.30 - 15.00W

YPOŻYCZALNIA

 ELEKTRONARZĘDZI

SP
RZ

ED
AŻ 

 N
APR

AWA

44-200 RYBNIK
UL. RUDZKA 79

TEL. 032 42 28 228
TEL. 697 694 491

T.E.D
 ELEKTRONARZĘDZI

44-200 RYBNIK
UL. RUDZKA 79

TEL. 032 42 28 228

SP
RZ

ED
AŻ 

RADIO TAXI „ROW”
 RYBNIK  WODZISŁAW  ŻORY  

032 42 44 444
BEZPŁATNE ZAMAWIANIE TAKSÓWEK Z TELEFONÓW 

STACJONARNYCH I Z AUTOMATÓW BEZ UŻYCIA KARTY

0800 22 82 82
Zamów taksówkę SMS-em lub zadzwońZamów taksówkę SMS-em lub zadzwoń

609 053 007

  Instalacje solarne i grzewcze
  Instalacje C.O. i wod.-kan.
  Materiały instalacyjne i budowlane
  Usługi ślusarskie

CENTRUM BUDOWNICTWA EKOLOGICZNEGO

Instalacje solarne i grzewcze

CENTRUM BUDOWNICTWA EKOLOGICZNEGO

DAJKOR

44-206 Rybnik, ul.1 Maja 80
44-206 Rybnik, ul. Chwałowicka 10
tel. 32 421 74 81, kom. 607 645 050 

www.dajkor-kolektory.pl
dajkor@dajkor-kolektory.pl

OFERUJEMY:
-  WIĘŹBĘ DACHOWĄ
-  DREWNO BUDOWLANE
-  KANTÓWKI, ŁATY
-  DESKI
-  DESKI NA WYMIAR
-  STEMPLE BUDOWLANE
-  PODBITKĘ
-  IMPREGNACJĘ
-  HEBLOWANIE

FABRYCZNY SKŁAD DREWNA

44-200 Rybnik, ul. Sienkiewicza 45
www.forest-rybnik.pl, tel.600 550 950

NAJNIŻSZE CENYW REGIONIE

ZAPEWNIAMYTRANSPORT

P.P.U.H „GATNER – 1” ul.Furgoła 43a, 44-230 Czerwionka-Leszczyny
tel/fax 0-32 431 11 89 lub 0 32 431 10 35, kom: 0 697 096 139, 

e-mail: gatner@onet.pl, www.gatner.pl

Wszystkie produkowane przez nas pustaki posiadają 
wymagane przepisami badania i dokumenty 
potwierdzające spełnienie wymagań odpowiednich norm.

Do wynajęcia powierzchnie magazynowe - od 200 do 800 m2  
- place i parkingi monitorowane i dozorowane całą dobę.

15 lat doświadczenia w produkcji pustaków

Do wynajęcia powierzchnie magazynowe - od 200 do 800 m2

1.Pustak podstawowy SM - 185
   wymiary 19 x 19 x 39

2.Pustak uzupełniający SM – 185
   wymiary 9 x 19 x 39

3.Pustak „30”
   wymiary29 x 19 x 39

4.Bloczek fundamentowy „12”
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BETONIARNIA-PIASKOWNIA

TOMEX

TEL. 0 607 763 177

BETON TOWAROWY 
+ POMPA

PIASKI, ŻWIRY, 
TŁUCZNIE
+TRANSPORT

GARA¯E
Ocynkowane i akrylowe

NAJNI¯SZE CENY !
TRANSPORT I MONTA¯ GRATIS!

Gara¿ 3x5 ocynkowany

ZIMO
WA

PROM
OC

JA

I gatunek

1320z ³
Brutto z VAT

0-32/793-90-00
0-693/600-800

ww w .garaz e.ry bnik.pl

ZAMÓWIENIE PRZYJMUJEMY

 TELEFONICZNIE

Realizacja 2-7 dni *
Szczegó³owy cennik na:

* na terenie ROW

W

AUTORYZOWANY DEALER KUCZA

Rybnik, ul. Wodzisławska 54 
tel. (032) 432 77 88, 432 77 98
www.honda.kucza.com.pl

WYPRZEDAŻ 
ROCZNIKA 2009
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Szczegóły: 
0608 678 209, 

032 415 47 27 w.12


